
Zima, ki se še kar naprej po-

slavlja, je potek letošnjih akcij 

čiščenja in urejanja okolja 

nekoliko spremenila, tako da 

jutri ne bo potekala povsod. 

V večini občin so se namreč 

odločili, da bodo svoje okolje 

spravili v red 6. aprila. Najve-

čja akcija to soboto bo zagoto-

vo v MO Ptuj, kjer bodo zbra-

ne odpadke prostovoljci, teh 

naj bi bilo nekaj sto, odložili 

na dvajsetih zbirnih mestih. 

V prejšnjih tovrstnih akcijah 

so na območju MO Ptuj zbra-

li okrog 100 m3 odpadkov. V 

jutrišnji akciji čiščenja okolja 

se bodo lotili tudi protitanko-

vskega jarka v Spuhlji, kjer bo 

pri odstranjevanju navlake so-

delovalo tudi 20 pripadnikov 

Slovenske vojske. Na mestnih 

ulicah in trgih ter zelenih po-

vršinah pa je še vedno preveč 

pasjih iztrebkov in cigaretnih 

ogorkov; tovrstnim prekr-

škarjem ne pridejo do živega 

niti visoke globe.
MG
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Spodnje Podravje � Spomladansko urejanje in čiščenje okolja

Pričakujejo več sto prostovoljcev
V soboto, 23. marca, bo v nekaterih občinah Sp. Podravja potekalo spomladansko urejanje in vzdrževanje čistega okolja.

Odhajajoča vlada še popravljala odločitve

Uredba, ki je veljala deset dni ...
Uredba o razvrščanju objektov glede na zahtevnost gradnje, o kateri smo poročali v 
torkovi številki našega časopisa in ki je bila deležna težkih kritik strokovne javnosti, je 
bila v veljavi le od 9. do 19. marca. Na 55. redni seji v torek je namreč vlada že sprejela 
popravke uredbe ...
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Judo � Pokal Ptuja 2013

Prvenstvo evropskih upov
Judo klub Drava tudi letos organizira mednarodno prven-
stvo za Pokal Ptuja 2013. Ob letošnji 53. letnici izjemno 
bogatega delovanja kluba bo to že 26. zaporedno tekmo-
vanje, ki privabi tudi številne tekmovalce iz tujine in je 
uvrščeno v koledar tekmovanj srednjeevropskih držav.

Kot novost na tekmovanju 
so pred štirimi leti uvedli tudi 
starostno kategorijo cicibanov 
in cicibank. Tekmovanje, ki 
šteje za Slovenski pokal med 
mladinci in mladinkami ter 
mlajšimi člani in članicami, 
se bo v soboto, 23. marca, 
odvijalo v Športni dvorani 
Center na Ptuju. 

Slovenski tekmovalci in tek-
movalke se bodo na tem pr-
venstvu borili za pomembne 
točke za osvojitev norme za 
uvrščanje v reprezentanco na 
evropskih in svetovnih tekmo-
vanjih. Borbe bodo potekale na 
petih borilnih površinah in se 
pričnejo s predtekmovanjem 
mladincev in mladink ter mlaj-
ših starostnih kategorij ob 10. 
uri. Finalne borbe v mladinski 
konkurenci so predvidene 
ob 13. uri. Ob 14. uri bodo z 
borbami v predtekmovanju 
pričeli mlajši člani in članice, 

finalne borbe bodo ob 16. uri. 
Uradna otvoritev tekmovanja 
bo v soboto ob 10.00 uri, med 
govorniki bo tudi Filip Leščak, 
legenda slovenskega juda. 

Domači tekmovalci bodo 
nastopili v vseh starostnih ka-
tegorijah. Kar nekaj med njimi 
je mladih tekmovalcev, ki veli-
ko obetajo v mlajših selekcijah 
kluba. Ti bodo gotovo ponov-
no prispevali svoj del k žele-
ni čim boljši ekipni uvrstitvi 
- ptujska Drava je lani osvojila 
celo 1.  mesto. 

UR

* Veljavno samo 22. in 23. marca 2013. Ne velja za nakup darilnih kartic in že obstoječa naročila. Ni združljivo z drugimi akcijami, popusti in dobropisi. 
Akcija je veljavna v vseh OBI trgovinah po Sloveniji. Nakup se šteje kot nakup s 16,67 % popusta (-20 % DDV). Velja samo za količine namenjene domači uporabi.

Brez 
minimalnega 

zneska nakupa!

mojstrovalcev
Najljubša trgovina

22. in 23. 3. 

Dan brez
davka!*

www.obi.si



„Tudi sam sem si želel, da 

se pregleda višina sredstev, 

ki se zbirajo kot namenska 

pri deponiji odpadkov, saj je 

bilo v poročilu NO napisa-

no, da mora občinska uprava 

popraviti zaključni račun za 

leto 2011. NO je bil mnenja, 

da bi moralo biti namenskih 

sredstev 2.410.000 evrov in 

ne 1.140.000 evrov. kot je zapi-

sala uprava. Pojavili so se tudi 

očitki, da bi presežki, ki na-

stajajo pri izvajanju gospodar-

skih javnih služb, morali ostati 

izvajalcem, v našem primeru 

KPO, ki bi kot koncesionar 

moralo zagotoviti, da bi odla-

gališče dobilo dovoljenje za 

obratovanje. Očitek NO je šel 

predvsem v smeri, da nismo 

zagotovili sortiranja komu-

nalnih odpadkov in nabavili 

sortirne linije. Brez vsega tega 

je danes odlagališče ponovno 

odprto in tudi inšpekcija nam 

je dala prav, da smo ravnali 

pravilno.“

Tudi pri grajski 
pristavi vse 
zakonito

Dolgo so se ponavljali očit-

ki opozicije, da so se dogajale 

nepravilnosti pri gradnji graj-

ske pristave, zahtevali so celo 

revizijo postopka, s čimer pa 

se občinski svet ni strinjal. 

Večkrat so bile izrečene tudi 

grožnje, da bo občina morala 

evropska sredstva vračati, ker 

je ravnala nezakonito.

Inšpekcija je vzela pod 

drobnogled grajsko pristavo, 

porabo sredstev za obnovo 

kulturnega doma pri Miklavžu 

pri Ormožu in projekt Come-

nius, a pri tem ni ugotovila 

nobenih nepravilnosti. Prav 

tako na podlagi knjigovod-

skih in računovodskih izpisov, 

pisnih izjav pristojnih in ob 

upoštevanju veljavne zako-

nodaje tudi ne v zaključnem 

računu za 2011. Kontrolirana 

je bila tudi poraba sredstev po 

23. členu ZFO, ki jih v Občini 

Ormož večinoma namenijo 

za ceste. Inšpekcija je ugoto-

vila, da eden od izvajalcev ni 

pravočasno dostavil bančne 

garancije.

Župan je povedal, da je 

predsednik NO zapisnik in-

špekcijskega pregleda na ob-

čini že iskal:„Predsednik bi se 

moral ob tem poročilu zami-

sliti, malo ustaviti in še enkrat 

pregledati njihovo poročilo, s 

katerim se je seznanil občin-

ski svet. Na to poročilo moram 

podati ugovor, zato jim bom 

izročil kar zapisnik o inšpek-

cijskem pregledu poslovanja 

s sredstvi državnega proraču-

na v občini. To je vse, več se z 

ugotovitvami NO za leto 2011 

ne nameravam ukvarjati, ker 

je to zapravljanje časa.“

Nadomestilo za 
mesto Ormož

Župan se je dotaknil tudi 

razširjenega okoljskega dovo-

ljenja, ki ga je za odlagališče 

nenevarnih odpadkov Do-

brava pridobilo Komunalno 

podjetje Ormož. To predvide-

va obratovanje do leta 2015 

oziroma odlaganje do 50.000 

ton odpadkov. Ker v občini 

letno pridelajo le okoli 1000 

ton odpadkov, bodo posku-

šali pridobiti odpadke še iz 

drugih okolij, odlagališče čim 

prej zapolniti in zapreti. Za-

radi zahtev dovoljenja je bila 

dana tudi bančna garancija, ki 

jo je treba v različnih višinah 

obnavljati vsakih nekaj let.

„Sedaj, ko imamo IPPC-do-

voljenje, bo treba razmisliti 

tudi o nekakšnem nadomesti-

lu za mesto Ormož in del vasi 

Dobrava. Občinskemu svetu 

bom v kratkem predlagal, da 

se pri odlaganju odpadkov 

mestu zagotovi nadomestilo, 

kot je to urejeno drugod. Ni 

namreč sprejemljivo, da lokal-

no okolje, ki ima v neposredni 

bližini obremenjujočo infra-

strukturo, iz tega naslova ne 

bi nič dobilo. Menim, da bi ka-

zalo 10 % cene, ki jo plačujejo 

tisti, ki odlagajo odpadke na 

tem območju, nameniti za po-

sebne razvojne potrebe mesta 

Ormož in dela vasi Dobrava,“ 

je povedal župan.

Nov občinski prostorski na-

črt opredeljuje glinokop kot 

odlagališče odpadkov, vendar 

je usoda odlaganja odpadkov 

po letu 2015 še zelo negoto-

va. Glede projekta Hardeška 

šuma bo treba kakšen mesec 

počakati, potem pa bodo no-

vega mariborskega župana 

povprašali, ali bodo realizira-

li načrtovani skupni projekt 

regijskega odlagališča. Veliko 

je odvisno tudi od morebi-

tne spremembe operativnega 

programa odstranjevanja ne-

nevarnih odpadkov, ki ormo-

ško odlagališče opredeljuje 

kot regijsko.

Cena odlaganja odpadkov 

na odlagališču Dobrava se ne 

bo spremenila, kmalu pa se 

bo za nekaj več kot 5 % zvišala 

cena odvoza odpadkov, če se 

bodo s tem strinjali svetniki 

na ponedeljkovi seji. Eden od 

razlogov za dvig cene je pokri-

tje stroškov nabave zabojev za 

zbiranje embalaže. Uvedena 

pa bo tudi dodatna postavka 

za odvoz bioloških odpadkov 

v višini dobrih 3,5 evra, zato 

vsem, ki imajo možnost, pri-

poročajo kompostiranje bio-

loških odpadkov.
Viki Ivanuša

Ugotovitve Inšpekcije mi-

nistrstva za finance je župan 

Alojz Sok predstavil v sredo na 

tiskovni konferenci, svetniki 

pa bodo z izsledki seznanjeni 

na seji prihodnji ponedeljek. 

Inšpekcija je na 11 straneh 

ocenila delovanje občine na 

različnih področjih.

„Od opozicijskih svetnikov 

in predsednika nadzornega 

odbora Borisa Skoka je ne-

nehno slišati očitke o tem, da 

občina deluje nezakonito, o 

nepravilnostih, netransparen-

tnosti poslovanja in podob-

no. Neprestano tudi podajajo 

nekakšne prijave – enkrat na 

protikorupcijsko komisijo, 

drugič na računsko sodišče, 

na različna ministrstva. Na ob-

čini redno zahtevajo najrazlič-

nejše dokumente, od poobla-

ščenke za informacije javnega 

značaja pa dobivamo dopise 

za določene dokumente. Vse 

to presega okvire normalnega 

delovanja in s temi dokumen-

ti se potem ukvarja celotna 

občinska uprava z menoj na 

čelu v časih, ko bi se morali 

ukvarjati predvsem z drugimi, 

pomembnimi zadevami,“je te-

žave s hiperaktivno opozicijo 

predstavil župan Alojz Sok.

Brez nepravilnosti 
pri smeteh

Inšpekcijski pregled je 

opravila Vilma Modic, višja 

svetovalka Urada RS za nadzor 

proračuna, ki na osnovi pre-

gledane dokumentacije in po-

datkov pristojnih v ARSO, Ob-

čini in Komunalnem podjetju 

Ormož ni ugotovila nobenih 

nepravilnosti pri financah v 

zvezi z odlaganjem odpadkov. 

Župan ni skrival zadovoljstva 

nad tem:
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Obetajoč pomladni veter
Vsekakor človeku godi, ker smo po dolgi 

in hladni zimi končno dočakali pomlad. 
Sicer le koledarsko, saj zima še vedno ople-
ta s hladnim repom, a pomlad je tu in z njo 
tudi novo upanje po nedoživetem, cveto-
čem, tudi ljubezenskem. Zagotovo pa godi 
tudi dejstvo, da smo na prvi pomladni dan 

(kako simbolično je to) končno dobili novo vlado s prvo 
premierko v zgodovini samostojne države. Vsekakor zelo 
obetajoče in zame pozitivno. A ne želim, da bi me metali v 
isti koš s kolegi, ki so jim nadeli nalepko strankarska trobi-
la, zato bi rad opozoril na drugo, prav tako zelo aktualno, 
pomembno in žal problematično področje.

Na našem modrem planetu Zemlja je sicer vode še zelo 
veliko, a je v glavnem slana, le okoli 3 odstotke sladke vode 
premoremo, pa še ta je na obeh tečajih v precejšnjem delu 
zamrznjena. In ker je na svetu vse več žejnih ust, neodgo-
vornim posegom v naravo in zastrupljanju okolja pa še 
vedno ni videti konca, je pomanjkanje vode iz leta v leto 
večje, tako da je verjetno, da se bodo naslednje vojne do-
gajale predvsem zaradi vode. Žal se pomanjkanje zdrave 
pitne vode vse pogosteje odraža že tudi pri nas, čeprav zara-
di velike količine padavin ter številnih rek, potokov in jezer 
Slovenijo uvrščajo med vodno bogate države. Skrbi me, ker 
ima le dva odstotka naših alpskih rek in potokov neoporeč-
no pitno vodo, ki jo uvrščajo v prvi kakovostni razred, vse 
druge odprte vode so vprašljive, saj v mnogih že odsvetujejo 
kopanje. Zato mi je všeč nosilno geslo letošnjega svetovnega 
dneva voda, saj nas vode povezujejo, čeprav se mnogi tega 
še ne zavedajo. Stanje se sicer izboljšuje, saj smo se pred leti 
vsaj lotili ukrepov za preprečevanje nadaljnjega onesnaže-
vanja vodnih virov in zaščite podtalnice, tudi z izgradnjo 
kanalizacijskih sistemov in čistilnih naprav. A na področju 
varstva vodnih virov nas čaka še veliko odgovornega dela. 
Pri tem so zame neprimerni predlogi o koncesijah za vodo, 
saj povečujejo tveganje, da se centri finančnih moči polasti-
jo tudi vodnih virov, ki so javno dobro. Že sedaj ni logično, 
da odštejemo za plastenko z litrom in pol vode toliko kot za 
kubični meter vode iz pipe.

Sicer pa ni naključje, da se danes, 22. marca, na svetovni 
dan voda, po vsej državi pričenjajo spomladanske čistilne 
akcije, ki bodo potekale vse do 22. aprila, svetovnega dneva 
Zemlje. Prepričan sem, da smo si vsaj tu Slovenci še dovolj 
enotni, da se nas večina zaveda, kako pomembno je, da si 
vcepimo v zavest in predvsem tudi v zavest naših otrok in 
potomcev, da je treba z vodo in vodnimi viri ravnati bolj 
resno in odgovorno, saj brez vode ni življenja.

Martin Ozmec

Uvodnik

Ormož � Opravljen inšpekcijski pregled poslovanja občine

Inšpekcija ni ugotovila nepravilnosti
Med 29. in 31. januarjem je na Občini Ormož potekal inšpekcijski pregled, ki je bil opravljen na podlagi prijave, njegov cilj pa je bil ugo-
toviti skladnost poslovanja občine z zakoni in podzakonskimi akti in ugotoviti morebitne kršitve. Predmet pregleda je bila poraba sred-
stev, prejetih iz proračuna Republike Slovenije v letu 2011, pregled prijave in preizkus suma nezakonitega ravnanja v Občini Ormož.

Srbija � Talum Beograd odprl zbirno-predelovalni center

Letos več kot 3000 ton aluminija
Talum Beograd, ki je v 100-odstotni lasti skupine Talum Kidričevo, je v srbskem Šabcu odprl zbirno-predelovalni center 
za skladiščenje in predelavo aluminija: Investicija je veljala 1,3 milijona evrov.

Slovesnosti v Šabcu so se v 
petek, 15. marca, poleg pred-
sednika uprave Taluma Marka 
Drobniča udeležili tudi proku-
rist in pooblaščenec Skupine 
Talum za Talum Beograd Darko 
Varžič, direktor podjetja Talum 
Beograd Aleksandar Tanasić, 
predsednik Gospodarske zbor-
nice Srbije Miloš Bugarin ter 
župan občine Šabac Miloš Milo-
ševič. Talum Beograd, d. o. o., ki 
je v 100-odstotni lasti Skupine 
Talum Kidričevo, je bil ustano-
vljen leta 2009 za zbiranje od-
padnega aluminija na območju 
bivše Jugoslavije. Podjetje v ko-
maj treh letih svojega delovanja 
posluje odlično, zaposluje že 

več kot 30 ljudi, zraven zbira-
nja odpadnega aluminija pa se 
je vodstvo odločilo za gradnjo 
zbirno-predelovalnega centra, 
v katerem bodo poleg aluminija 
zbirali tudi druge kovine.

Z nakupom stare industrij-
ske cone v mestu Šabac v Srbi-
ji, v kateri je 57 objektov na 12 
hektarjih, si je Talum Beograd 
omogočil širitev in rast podje-
tja s ciljem, da na tem območju 
postavi enega izmed največjih 
zbirno-predelovalnih centrov 
v regiji. Nakup centra je stal 
1,3 milijona evrov, v letu 2013 
pa bo Talum Beograd ustvaril 
že več kot 9 milijonov evrov 
donosa, ki ga predstavljajo pri-

Foto: arhiv Talum

Darko Varžič, prokurist in poo-
blaščenec za Talum Beograd

Foto: Viki Ivanuša

Župan Alojz Sok je zadovoljen, da je bil izveden inšpekcijski pre-
gled poslovanja občine, ki je pokazal, da občina posluje v skladu 
z zakonom. S tem bi moralo biti tudi konec nenehnih obtožb opo-
zicije, da občina posluje nezakonito.

hodki iz prodaje kupcem na 
evropskem tržišču in Skupini 
Talum. Prokurist in pooblašče-
nec skupine Talum Darko Var-
žič ob tem poudarja: »V Talumu 
Beograd načrtujemo, da bomo 
letos zbrali 4.500 ton odpadnih 
materialov, večina od tega bo 
aluminij. S tem sledimo strategi-
ji Taluma, da v sklopu prestruk-
turiranja v končnih izdelkih naj-
demo vedno več recikliranega 
aluminija. Ta v celotni blagovni 
proizvodnji predstavlja že več 
kot 60.000 ton, kar je samo do-
kaz več, da Talum veliko vlaga 
v energetsko učinkovitost in 
okoljsko ozaveščenost.«

-OM



S tem pojasnilom želi Širec 

med drugim preprečiti po-

dobne razprave oz. vprašanja, 

ki jih je postavil eden izmed 

videmskih svetnikov na seji 

občinskega sveta ob točki na-

kupa delnic tega podjetja, ko 

je vprašal, ali bodo po vplači-

lu denarja za delnice morali 

sanirati še večmilijonsko iz-

gubo tega podjetja. „O kakšni 

milijonski izgubi sploh nikoli, 

niti v preteklosti, ni bilo govo-

ra. Če bi naša izguba kdajkoli 

znašala preko dva ali celo več 

milijonov evrov, bi bilo podje-

tje že zdavnaj v stečaju. Druž-

ba je poslovala z izgubo le v 

letu 2011, ta pa je za navedeno 

poslovno leto znašala 826.000 

evrov. Vzrok zanjo je bil pred-

vsem v popravku vrednosti 

terjatev do podjetij v stečaju 

(CPM in Nizke gradnje Ptuj). 

Družbo so takrat bremenile 

številne zapadle neporavnane 

obveznosti.

V poslovnem letu 2012 je 

bila nastala izguba sanirana, v 

skladu s programom finančne-

ga prestrukturiranja in sklenje-

nimi dogovori s posameznimi 

dobavitelji pa poplačana tudi 

večina starega dolga. Dolg do 

hčerinske družbe Top energi-

ja, ki je še aprila 2012 znašal 

1.125.000 evrov, je saniran v 

višini več kot 50 odstotkov, 

prav tako bomo dolg do do-

bavitelja plina po skupnem 

dogovoru odplačali do konca 

tega poslovnega leta. Bilančni 

podatki za leto 2012 so pozi-

tivni,“ je vprašanje zadolže-

nosti pojasnil Širec, ki je izziv 

vodenja podjetja sprejel prav s 

ciljem, da ga ohrani: „Ne vem, 

če bi bilo pametno podjetje, ki 

se ukvarja z distribucijo vode, 

prepustiti propadu oz. stečaju. 

Poznamo zgodbe iz tujine, kjer 

so dejavnost vodne oskrbe 

prodali zasebnim podjetjem 

in kaj se je potem zgodilo. Po 

evropski zakonodaji pa je pro-

daja oskrbe z vodo zasebnim 

družbam dovoljena; nikakor ni 

striktno prepovedana, ampak 

je to prepuščeno odločitvi po-

sameznih držav oziroma lokal-

nih skupnosti. In s tega vidika 

je še kako pomembno, da se 

Komunalno podjetje ohrani!“

Trenutno so tako dejavnosti 

Komunalnega podjetja oskrba 

z vodo, odvajanje in čiščenje 

odpadnih voda, ohranili pa so 

še energetsko dejavnost toplo-

tne oskrbe v Kidričevem, kjer 

pa, kot pravi Širec, imajo težave 

z neplačniki: „Tudi ta problem 

rešujemo v dogovoru z občino 

in CSD, saj gre večinoma za 

socialno ogrožene imetnike 

stanovanj, ki stroška ogrevanja 

pač ne morejo poravnati. Ven-

dar tega naše podjetje na more 

reševati na svojih plečih.“

Razvoj odvisen 
od lastninjenja

Sicer pa je Komunalno pod-

jetje, ki so se mu kar lep čas 

tresli temelji obstoja, očitno 

izplavalo iz največje krize, 

kar dokazujejo tudi zadnji bi-

lančni podatki za lansko leto: 

„Seveda je bilo izvedenih kar 

nekaj ukrepov iz sanacijskega 

programa, med drugim smo 

v povprečju zmanjšali plače 

zaposlenim za 20 odstotkov, 

nekaj ljudi je tudi odšlo ozi-

roma so bili razporejeni v Jav-

ne službe. Ob tem se mi zdi 

izjemno pomembno, da je v 

družbi zavladalo pravo vzduš-

je med zaposlenimi, čeprav so 

dohodki nekaj nižji. Ampak ni 

jih več strah, ali jih bo služba 

jutri še čakala, poleg tega vsi 

vedo in vemo, kaj in za kaj de-

lamo.“

Poleg izvajanja obveznih in 

izbirnih gospodarskih javnih 

služb v podjetju realizirajo ve-

dno večji del prihodkov tudi 

na trgu, preko javnih razpi-

sov: „Kako se bo Komunalno 

podjetje razvijalo naprej, pa 

ni odvisno le od nas tukaj. V 

prvi vrsti morajo občine izve-

sti načrtovan nakup delnic, 

šele potem ko bo ta proces la-

stninjenja končan, bomo sku-

paj z lastniki lahko določali 

srednjeročno oz. dolgoročno 

vizijo razvoja. V tem času pa 

seveda aktivno izvajamo naš 

sanacijski program, saj še ve-

dno, kljub boljšemu poslova-

nju, ni dokončan,“ pravi Janko 

Širec.

Kdaj in kako se bodo, če se 

sploh bodo, občine dogovori-

le glede odkupa dobrih 39 od-

stotkov delnic, ki jih prodajajo 

zaposleni (in bivši zaposleni) 

po uradni ceni 5,59 evra za 

delnico, ne upa napovedati 

nihče: „Mi smo lahko poskrbe-

li le za to, da je vrednost del-

nice uradno določena in oce-

njena, sicer pa je seveda naš 

interes in želja, da se proces 

lastninjenja zaključi čim prej, 

v dobro podjetja in v dobro 

občin,“ še pravi Širec.
SiM

Foto: Viki Ivanuša

Miran Klinc ugotavlja, da so obilne padavine naredile veliko ško-
de tudi na kmetijskih površinah.

Trije plazovi ogrožajo sta-

novanjske objekte, vendar za-

enkrat niso tako preteči, da bi 

ogrožali življenje v teh hišah in 

bi bilo treba stanovalce izseli-

ti. Štirje plazovi so na lokalnih 

cestah in tako lahko v spomla-

danskem času pričakujemo 

še več delnih zapor na naših 

cestah. Ostali plazovi pa so 

na kmetijskih površinah. Ker 

plazovi še ne mirujejo, se bo 

dokončen obseg lahko oce-

nil šele čez čas. Miran Klinc 

iz Občinske uprave pravi, da 

so plazovi med drugim po-

sledica obilnega sneženja in 

deževja: „Povsod tam, kjer je 

zemljina slabe strukture, kjer 

je dosti zemeljskih delcev, ki 

vpijajo vodo, in so zemljine 

na neprepustni plasti laporja, 

hitro pride do plaza.“

Za sanacijo poškodb na lo-

kalni infrastrukturi bo poskr-

bela občina, reševanje posle-

dic plazov na stanovanjskih 

objektih pa je bilo prenese-

no na Republiško upravo za 

zaščito in reševanje, preko 

katere se bo mogoče potego-

vati za sredstva za sanacijo iz 

državnega proračuna. Vendar 

Klinc opozarja, da je plazov 

po državi ogromno in je zelo 

težko pričakovati, da bo de-

narja dovolj, saj še stari plazovi 

niso sanirani. Glede plazov na 

kmetijskih zemljiščih pa bodo 

na voljo sredstva v okviru 

kmetijskega razpisa za spod-

bujanje razvoja podeželja, ki 

bo objavljen konec marca ali 

v začetku aprila. Na ta način 

bodo prizadetim kmetom so-

financirana zemeljska dela za 

Ormož � Voda je napila zemljo, da plazi

Letos evidentirali že 12 plazov
Komaj se poslavlja s padavinami radodarna zima, ki se je zaradi čiščenja snega dodobra zažrla v občinske denarnice, so tu 
že druge težave. Začeli so se pojavljati plazovi, ki so pogosto posledica tega obilnega močenja zemlje. Na območju občine 
Ormož so jih letos evidentirali že 12, in to po vseh krajevnih skupnostih.
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Ptuj � Direktor Širec zavrača namige o izgubah

Komunalno podjetje v letu 2012 pozitivno
Potem ko se je ptujsko Komunalno podjetje znašlo v hudi dolžniški krizi in so v zadnjem letu in pol zamenjali kar nekaj 'poskusnih' direktorjev, od ok-
tobra lani vodi družbo Janko Širec, prej predsednik nadzornega sveta taistega podjetja. Stanje v podjetju se očitno izboljšuje, saj Širec pravi:„Bilanca 
lanskega poslovanja podjetja je spet pozitivna!“

Foto: Črtomir Goznik

Prvi mož Komunalnega podjetja Ptuj Janko Širec: „O kakšni mili-
jonski izgubi sploh nikoli, niti v preteklosti, ni bilo govora. Sicer pa 
je bilanca lanskega poslovanja podjetja spet pozitivna!“

sanacijo zemljišč. Miran Klinc 

opozarja, da pri sanaciji ni 

treba le odpeljati zemlje, am-

pak iz zemljine tudi ustrezno 

odvesti vodo. Urediti je treba 

drenažo in z ustreznimi opor-

nimi zidovi stabilizirati hribi-

no. To so zahtevni posegi.

Poleg narave je v veliki meri 

povzročitelj zemeljskih plazov 

tudi človek. „Z nestrokovnim 

posegom, ko se terase brez 

geoloških podlag spreminjajo 

v vertikale, ko se hribine, ki 

niso ustrezno stabilizirane, 

čez noč zravnajo in takoj zasa-

dijo s trajnimi nasadi, se dela 

velika škoda. Ob takšnem rav-

nanju in neugodnih vremen-

skih razmerah lahko hitro pri-

de do plazov. Do tega v veliki 

meri tudi prihaja. Ko pa je že 

prepozno in do plazu pride, 

pa se posamezniki obračajo 

na občino,“ pove Klinc.

Sanacija plazu mora po-

tekati strokovno. Najprej se 

opravi terenski ogled geolo-

ga, nato se naredi terenska 

analiza z vrtinami, v katerih 

se določi debelina plasti ze-

mljine do nepropustne pla-

sti in se opredeli sestava. Na 

osnovi teh karakteristik se 

določi sestava drenažnega sis-

tema in opornega zidu. Nato 

strokovnjak geološke stroke 

izdela poročilo, ki je osnova 

za sanacijo. Na kmetijskih 

zemljiščih pa se na osnovi 

obiska pristojnih izda ustno 

navodilo lastniku, ustrezna 

znanja pa imajo tudi obrtni-

ki, ki s svojo mehanizacijo 

nudijo storitve za sanacijo 

manjših plazov. Pomembno 

je, da se zemljina odkoplje do 

laporja, to je lahko tudi več 

metrov, je postopek pojasnil 

Miran Klinc.

Sogovornik tudi opozarja, 

da je pri gradnji stanovanjskih 

objektov zelo pomembno, da 

si lastniki pridobijo ustrezne 

strokovne podlage, ki opre-

delijo ustrezno pripravo ze-

mljišča, da se prepreči pojav 

plazu.
Viki Ivanuša



Mestna tržnica, ki jo želi 

MO Ptuj funkcionalno in 

stavbno prenoviti, se na pro-

storu pod proštijsko cerkvijo 

nahaja že od leta 1923, ko so 

se branjevke dokončno pre-

selile sem s Slovenskega trga. 

Nastala je kot potreba me-

ščanov po odprtem tržnem 

prostoru; s porušitvijo male 

kasarne, nekdanje proviantne 

hiše iz 16. stoletja in še nekaj 

manjših stavb predstavlja ne-

kakšno trgovsko središče me-

stnega jedra. Območje tržnice 

leži znotraj območja kulturne 

dediščine. Tržnico upravljajo 

Javne službe Ptuj. O njeni pre-

novi oziroma celoviti ureditvi 

smo se pogovarjali s ptujskim 

županom Štefanom Čelanom. 

Gospod župan, v kateri 
fazi se nahaja projekt ure-
ditve mestne tržnice?

»Številne generacije si že 

vrsto let prizadevajo, da bi 

naša tržnica dobila drugačno 

celostno podobo. V letih, od-

kar sem župan, sem sodeloval 

pri številnih idejnih rešitvah, 

ki jih različne socialne struk-

ture v mestu in izven njega 

različno ocenjujejo. Največ 

nasprotovanj in pomislekov 

ima spomeniškovarstvena 

stroka. Pred kratkim je bila na 

podlagi idejnih zasnov, ki sta 

jih pripravila projektanta Voz-

lič, izdelana projektna naloga, 

ki po naših ocenah izpolnjuje 

vse pogoje za umestitev arhi-

tekturnih rešitev v ta resnično 

občutljivi prostor. Projektno 

nalogo z naslovom Ureditev 

nove tržnice je februarja letos 

izdelal oddelek za gospodar-

ske javne službe, investicije, 

kakovost in gospodarstvo MO 

Ptuj oziroma Mojca Horvat in 

Robert Novak. Iz projektne 

naloge izhaja, da je potrebna 

infrastrukturna posodobitev 

obstoječe tržnice, povečanje 

prodajnih površin, pridobitev 

dodatnih zaprtih prostorov ob 

tržnici za prodajo izdelkov, ki 

se morajo prodajati v zaprtih 

prostorih, pridobitev doda-

tnih manjših trgovinic, ločitev 

živilskega od neživilskega dela 

in drugo. Dejavnost tržnice je 

treba obogatiti tudi po vsebi-

ni, povečati ponudbo blaga, 

predvsem kmetijskih pridel-

kov in izdelkov lokalnega oko-

lja, prostor pa nameniti tudi 

prireditveni dejavnosti. S tem 

bomo Ptuj utrdili kot sejem-

sko in trgovsko mesto, prebi-

valcem mesta omogočili večjo 

ponudbo domače hrane in 

izdelkov, prostor pa naredili 

privlačen tudi za obiskovalce 

mesta in turiste, saj je splošno 

znano, da so mestne tržnice 

dobro obiskana turistična toč-

ka vsakega mesta. MO Ptuj želi 

mestno tržnico funkcionalno 

in stavbno prenoviti, jo pri-

lagoditi sodobnim potrebam 

in novim standardom, prav 

tako pa še bolj povezati z naj-

bolj frekventnimi koridorji 

pešcev, to je Novim, Mestnim 

in Slovenskim trgom, predvi-

dena pa je tudi izgradnja pod-

zemnih parkirišč za okrog 100 

do 150 avtomobilov.«

Kako projektna naloga 
upošteva tudi Plečnikov 
del ureditve tržnice?

»Predlagana projektna reši-

tev se v največji možni meri 

ne dotika nobenih obstoječih 

arhitekturnih rešitev, ki so 

delo znamenitega arhitekta 

Plečnika. Po tej idejni zasno-

vi bi dobili moderno pokrito 

tržnico, ki izpolnjuje vse stan-

darde kakovosti za prodajo 

vseh vrst živilskih in ostalih 

proizvodov, ki jih trenutno 

ni moč prodajati na naši tr-

žnici. Prenovljena tržnica bi 

tako nudila pogoje za prodajo 

svežega mesa in živih živali z 

naših kmetij, sveže mlečne 

izdelke, zelenjavo, sadje itd. 

Predvidena je tudi ribarnica z 

živimi ribami, mesnica z divja-

čino itd. Celoten prostor pod 

tržnico in pod obstoječim tr-

gom je namenjen podzemni 

garaži, nad njo pa je predvi-

den nov velik mestni trg, na-

menjen izvedbi in organizaciji 

mnogih poletnih in zimskih 

prireditev.«

Kdaj lahko pričakujemo, 
da bo projekt realiziran in 
s katerimi sredstvi?

»S pomočjo že izdelane 

projektne naloge bomo v pri-

hodnjih dneh objavili javni 

poziv zasebnim investitorjem. 

Po določilih zakona o javno-

zasebnem partnerstvu bi po 

naših ocenah bilo možno pri-

dobiti zasebne vlagatelje in 

čim prej pristopiti k izvedbi 

načrtovane investicije. Ali bo 

v teh zapletenih finančnih 

časih možno najti banko, ki 

bi podprla zasebne vlagatelje, 

vam v tem trenutku ne znam 

odgovoriti. Prav tako ni realno 

pričakovati, da bi celotno pre-

novo izvajali iz javnih sredstev, 

saj gre za tržno dejavnost, ki je 

z vidika javnih financ ni moč v 

celoti financirati.«

Kako pa potekajo aktiv-
nosti v zvezi z ureditvijo 
ostalih štirih ptujskih tr-
gov?

»Upam, da nam bo nasle-

dnje evropsko finančno obdo-

bje od 2014 do 2020 bolj na-

klonjeno, kar se tiče finančnih 

podpor za revitalizacijo starih 

mestnih jeder. Na idejni ravni 

imamo izdelane vse rešitve za 

preostale trge. Prvo prioriteto 

ima Mestni trg, ki bi s preure-

ditvijo ponudil ob lepšem vi-

dezu še boljšo funkcionalnost 

za izvedbo posameznih proto-

kolarnih prireditev.«
MG
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Ptuj � O ureditvi nove ptujske tržnice

Do novih vsebin z javno-zasebnim partnerstvom
Prizadevanja za drugačno podobo ptujske tržnice so že stara, samo v zadnjih desetih letih so bile izdelane številne idejne zasnove. Pred kratkim izdelana projek-
tna naloga na podlagi idejnih zasnov arhitektov Vozlič, pod katero sta se podpisala Mojca Horvat in Robert Novak z oddelka za gospodarske javne službe MO Ptuj, 
pa po ocenah odgovornih izpolnjuje vse pogoje za umestitev arhitekturnih rešitev v ta resnično občutljivi prostor.

Potem ko dopisi režiserja 

Petra Srpčiča niso imeli odzi-

va, se je pojavila nova poškod-

ba na balkonu stavbe – prišlo 

je do razmikanja elementov; 

poškodba je medijsko zelo 

odmevala, dosegla pa je tudi 

lastnika in ta se je nemudoma 

odzval.

Pri ogledu objekta, ki si 

ga je 7. marca ogledal grad-

beni inšpektor, pred tem so 

1. marca zaradi poškodb na 

ograji balkona objekt ogradi-

li, da ne bi prišlo do neljubih 

dogodkov, sta sodelovala tudi 

predstavnik MO Ptuj, v. d. di-

rektorja občinske uprave MO 

Ptuj Ivan Vidovič, iz Hypo Le-

asinga pa Aleksander Kolka, 

ki je povedal, »da je direktor 

MG Ptuj Peter Srpčič dosegel 

svoje«, kar je slednjega zelo 

razveselilo, da se bo sanacija 

končno le pričela.

Hypo Leasing zadeve več ne 

zavlačuje, objekt si je ogledal 

že tudi statik in pripravil po-

drobno analizo, sanacija se 

bo izvedla na osnovi statične-

ga mnenja, je te dni povedal 

Srpčič. Njen potek bo treba 

časovno tako uskladiti, da sam 

poseg ne bo motil njihovega 

normalnega dela, so povedali 

v MG Ptuj. Gradbena oziroma 

sanacijska dela naj bi se izvaja-

la predvidoma v drugi polovi-

ci maja in v juniju, ko se v gle-

dališču že ukvarjajo predvsem 

z dejavnostmi oziroma pred-

stavami na prostem. Okvirno 

naj bi sanacija stala med 100 

in 150 tisoč evrov, ocenjuje 

Srpčič, ki tudi pove, da bo od-

ločbo o sanaciji izdal gradbeni 

inšpektor.

Lastnik stavbe Mestnega 

gledališča Ptuj je Hypo Lea-

sing že od leta 2008. Gradis – 

GP Gradnje Ptuj je za obnovo 

MG Ptuj najel kredit pri NLB, 

po končani gradnji pa ga je 

prodal Hypu Leasingu in ga 

začel najemati nazaj ter ga MG 

Ptuj dajati v podnajem. Me-

sečna najemnina znaša okrog 

20 tisoč evrov, letni znesek, 

ki ga za plačilo le-te dobijo 

od MO Ptuj, znaša okrog 250 

tisoč evrov. Omenjeni znesek 

za plačilo najemnine jim na 

nek način tudi »umetno« po-

višuje letni proračun, čeprav 

v bistvu gre le za transakcijo, 

ki poteka prek njihovega ra-

čuna. Zavezanci plačila naje-

mnine bodo še dobrih devet 

let, ko se izteče tudi 15-letni 

rok financiranja te investicije 

iz javnih sredstev.
MG

Ptuj � Sanacija Mestnega gledališča v najkrajšem času

V Hypo Leasingu (končno) prisluhnili
V ptujskem gledališču, katerega obnovo so v veliki meri spremljale različne polemične razprave, so bile že kmalu po odprtju 14. decem-
bra 2007 odkrite napake, kmalu pa so se jim pridružile tudi takšne, ki niso mogle biti posledica uporabe objekta za kulturne namene.

Foto: Črtomir Goznik

Sedmega marca si je stanje v Mestnem gledališču Ptuj poleg gradbenega inšpektorja ogledal tudi predstavnik Hypo Leasinga, lastni-
ka MG Ptuj, in predstavnik MO Ptuj.

Foto: Črtomir Goznik

S projektom temeljite obnove ptujske tržnice se bo Ptuj utrdil kot sejemsko in trgovsko mesto, pre-
bivalcem mesta pa omogočil večjo ponudbo domače hrane in izdelkov.Anketa

Marija Jakolič (prodajalka): „Moja želja je, da bi dobili 
pokrito tržnico, da ne bi bili ob dežju mokri, da bi bila prija-
znejša tako do prodajalcev kot do kupcev. Prodajalci si že-
limo tudi več reda, da nas ne bi vedno prestavljali z enega 
mesta na drugo, ne da bi nas vprašali. Zdaj samo plačuje-
mo, nihče pa nas nič ne vpraša.“

Ivanka Kokot (prodajalka): „Na ptujski tržnici prodajam 
že 62 let, sem prava veteranka, vsemu vajena, zato si ne-
kih sprememb ne želim. Osebno se mi zdi najlepše, da nas 
kupci lahko vidijo. Najpomembnejše v naši dejavnosti je, 
da smo prijazni do kupcev in da ponujamo tisto, kar ljudje 
pričakujejo.“

Branko Zemljič (kupec): „Ptujska tržnica je ena najslab-
še urejenih daleč okrog in tudi zelo slabo založena glede 
na bogato kmetijsko zaledje. Čas bi že bil, da mesto zgradi 
pokrito tržnico, ki bo prijazna za vse in bo pomembna tudi v 
družabnem in prireditvenem pogledu.“

Valentin Zamuda (kupec): „Želim si pokrito tržnico, ki 
bo urejena in funkcionalna, na kateri bomo kupci lahko ku-
pili široko paleto najrazličnejših proizvodov, mlečne, mesne 
in krušne izdelke, skratka vse, kar zraste in kar pridelajo na 
naših kmetijah.“



Velik športni park načrtuje-

jo tudi v sosednji občini Go-

rišnica, sicer že več let, a bo 

zanimivo spremljati, katera od 

obeh občin bo to naredila prej. 

Zaenkrat so, vsaj glede na po-

vedano, v prednosti v Dornavi, 

kjer je občina že lastnica dobr-

šnega kosa potrebnega zemlji-

šča, del ga ima v dolgoletnem 

zakupu od Sklada kmetijskih 

zemljišč, za preostali potrebni 

del zemljišč pa že tečejo odku-

pi. Dornavski športni center 

naj bi se po besedah župana 

urejal na lokaciji ribiške jame, 

kjer z novim prostorskim načr-

tom razširjajo prostor za šport 

in rekreacijo, skupno pa se bo 

raztezal na 5,5 hektarja. Na 

njem bodo po idejnem projek-

tu zgrajene tribune s potrebni 

prostori za športnike, dve igri-

šči za odbojko, ribnik in dve 

nogometni igrišči – eno z ume-

tno in eno z naravno travo. Kot 

je bilo slišati na zboru kraja-

nov na Polenšaku, nekaterim 

izgradnja tega centra ni ravno 

po volji; češ, kaj bodo imeli od 

tega na Polenšaku ...

Župan Janžekovič sicer pou-

darja, da gre zaenkrat zgolj za 

idejni projekt, izgradnje pa si 

gotovo ne gre obetati pred le-

tom 2015: „V letošnjem letu in 

še v naslednjem je v prvem pla-

nu gradnja kulturnega centra 

v centru občine, za kar že ima-

mo zagotovljen denar iz RRP. 

Za športni center pa si bomo, 

potem ko bo projekt potrdil 

občinski svet in bo vnesen v 

regionalni razvojni program, 

potrebni sofinancerski delež 

prav tako zagotovili iz RRP, 

seveda v naslednjem program-

skem obdobju.“

Devet ponudnikov 
za gradnjo dvorane

Rušenje stare dvorane in za-

četek gradnje se predvideva od 

letos v začetku poletja: „Razpis 

za izbiro izvajalca je končan, 

v teh dneh pregledujemo vse 

prispele ponudbe, ki jih je 

devet. V naslednjem tednu bo 

izvajalec znan, potem pa, če ne 

bo pritožb, se bodo dela lahko 

hitro začela, zaključek pa je po-

tem predviden junija 2014,“ je 

povedal Janžekovič. Prav tako 

se zdaj začenjajo urejati koma-

sacijske ceste, za kar je občina 

na razpisu kmetijskega ministr-

stva že pridobila okoli 250.000 

evrov. Letos načrtujejo še ure-

ditev spominskega parka, kjer 

bodo del denarja pridobili iz 

Leader programa (razpis LAS), 

morda pa tudi nov sistem ogre-

vanja, kjer še vedno čakajo na 

rezultat kandidature na čez-

mejnem programu IPA. Če na 

tem razpisu ne bodo uspešni, 

Janžekovič napoveduje kandi-

daturo projekta na enega na-

slednjih energetskih razpisov 

Ministrstva za infrastrukturo 

in prostor.

„Če bomo uspešni še na raz-

pisu Južna meja, se bo veliko 

delalo še na cestah. Prijavili 

smo namreč dva velika projek-

ta v skupni dolžini 10 kilome-

trov cest na območjih Dornave 

in Polenšaka, v skupni vredno-

sti dobrega 1,5 milijona evrov. 

Ob vsem tem pa se pripravlja-

mo še na gradnjo vrtca, ki jo 

bomo izvajali fazno. Zaenkrat 

namreč, po prejetih ponudbah 

za izgradnjo dvorane, lahko 

računamo na najmanj 300.000 

evro neporabljenega denarja, 

saj so ponudbe izvajalcev nižje 

od preračunane investicijske 

vrednosti. Takoj po podpisu 

pogodbe z izbranim izvajalcem 

bomo tako podpisali še aneks s 

pristojnim ministrstvom, s ka-

terim se bo določil omenjen 

znesek viška denarja oziroma 

delež neporabljenih sredstev. 

S tem ostankom denarja se 

bomo tako lahko prijavili na 

sedmi javni poziv RRP, ki se 

pričakuje junija. Nesmiselno 

je namreč šele po končani gra-

dnji ugotavljati višek denarja, 

zato bomo to naredili čim prej 

in si s tem zagotovili potrebna 

sredstva za začetek dogradnje 

učilnic oz. igralnic, ki v prvi 

fazi ne morejo preseči pol mi-

lijona evrov.“

V polenški OŠ jese-
ni le en prvošolec ...

Še vedno ostaja v načrtu ob-

čine tudi gradnja gasilskega 

doma v Mezgovcih, povsem 

nedorečena pa ostaja usoda 

polenške podružnične osnov-

ne šole. Letos štirirazrednico 

obiskuje sedem otrok, dva od 

teh jeseni odhajata na matično 

šolo v Dornavo, zaenkrat pa je 

v novo šolsko leto vpisan le en 

prvošolček ...

To pomeni, da bo v šoli od 

jeseni naprej v najboljšem 

primeru nabiralo znanje šest 

učencev. Janžekovič pravi, 

da se s smiselnostjo oziroma 

rentabilnostjo obstoja podru-

žnične šole ne bo več ukvar-

jal: „Vemo, da to ni najbolje za 

otroke, vendar o morebitnem 

zaprtju šole ne bomo več gla-

sovali na občinskem svetu, ker 

se to tudi doslej ni obneslo. 

Učitelji si pač želijo ohraniti 

vsa delovna mesta, v primeru 

ukinitve pa bi lahko bil kakšen 

odveč. Dokler bodo starši vpi-

sovali, pa četudi samo enega 

otroka, šola pač bo, razen če ne 

bo reza naredilo pristojno mi-

nistrstvo. Ne glede na vse, torej 

ali še pouk bo ali ne, pa stavbe 

ne bomo podrli in tudi ne pro-

dali, ampak pripravljamo vlogo 

za energetsko prenovo. Potem 

pa se bo tudi določala njena 

nova namembnost; morebiti 

bo v njej kakšen center za ob-

šolske dejavnosti ali kaj podob-

nega, saj sta stavba in okolica, 

ki je tudi v lasti občine, idealni 

za te zadeve.“

Kot kaže, pa se bodo morali 

krajani Polenšaka in sosednjih 

naselij obrisati pod nosom za 

anteno za mobilno telefonijo: 

„Naredili smo vse, kar je v moči 

občine, vendar je skupina kra-

janov s centra Polenšaka ostro 

nasprotovala lokaciji postavi-

tve antene. Zdaj pa ta antena 

očitno tudi ni več v interesu 

Telekoma, saj se na naše zadnje 

štiri pozive sploh več ne odzi-

va. Zato pač veliko krajanov 

ostaja z zelo slabim signalom 

ali sploh brez njega.“
SiM
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Dornava � Novice z zborov krajanov

Kdo bo imel športni center prej – 
Dornava ali Gorišnica?
V Dornavi so se minuli teden zvrstili zbori krajanov po vseh štirih vaških odborih; od Dornave preko Mezgovcev, Ža-
mencev in Polenšaka. Srečanja s krajani je župan Rajko Janžekovič izkoristil za predstavitve načrtovanih naložb, pa 
tudi za najavo novosti – občina namreč pripravlja idejni načrt za ureditev regijskega športnega centra.

Foto: SM

Župan Rajko Janžekovič: „V 
delovanje podružnične šole na 
Polenšaku se občina ne bo več 
vtikala, tudi če jo bo obiskoval 
en sam otrok ...“

Od tod in tam

Ormož � Drevo poškodovalo tri vozila

V torek zjutraj je prišlo do nenavadnega poško-
dovanja, v katerem so bila poškodovana tri par-
kirana osebna vozila na zelenem parkirišču pred 
vinsko kletjo P&F Jeruzalem Ormož. Za nesrečo je 
bil verjetno kriv razmočen teren na pobočju mestnega 
parka, ki je povzročil, da je na avtomobile padlo veli-
ko hrastovo drevo. Drevo naj bi bilo staro krepko čez 
100 let in morda je tudi starost pripomogla k temu, da 
je klonilo. Drevo je pod seboj pokopalo tri parkirana 
vozila, ki so bila last zaposlenih v podjetju P&F. Višina 
materialne škode še ni znana, a gotovo ne bo majh-
na. Sreča v nesreči je bila, da nihče od zaposlenih pri 
padcu drevesa ni bil poškodovan, saj je drevo padlo po 
pričetku delovnega časa, nekaj po 7. uri zjutraj. Oko-
liščine nesreče pristojne službe še preiskujejo. Zaradi 
razmočenega terena svetujejo obiskovalcem parka, 
zlasti izven sprehajalnih poti in na pobočjih proti reki 
Dravi, previdnost.

Viki Ivanuša

Zavrč � Zlatoporočenca Ivan in Jožefa 
Vesenjak

Po 50 letih zakonskega življenja sta v soboto, 23. 
februarja, svojo zvezo potrdila zlatoporočenca Jo-
žefa in Ivan Vesenjak iz Pestik pri Zavrču. Obred 
zlate poroke je v župnijski cerkvi sv. Miklavža v Zavr-
ču opravil domači župnik Jožef Pasičnjek, zatem pa so 
opravili še civilni obred v kulturni dvorani v Goričaku. 
Zlata nevesta Jožefa se je rodila v Gruškovcu, zlati že-
nin Ivan pa v Pestikah. Kmalu po poroki sta se preseli-
la na Ptuj, kjer je Ivan delal v Tehnoservisu do upokoji-
tve leta 2000. Jožefa je najprej delala v mestnem kinu, 
nato pa na OŠ dr. Ljudevita Pivka do upokojitve leta 
1999. V zakonu sta se jima rodila sin Ivan in hčerka 
Irena, na jesen življenja pa ju osrečujejo še trije vnu-
ki – dvojčka Aleš in Matjaž ter Luka. Sedaj uživata v 
zasluženem pokoju v Pestikah.

-OM

Ljutomer � Tradicionalna rez vinske trte 

Društvo vinogradnikov in prijateljev vina 
(DVPV) Ljutomer je v torek, ko so svoj praznik 
slavili Jožefi, pripravilo tradicionalno rez vinske 
trte, ki jo gojijo v atriju Mestne hiše. S tem opravi-
lom so tudi uradno naznanili pričetek nove vinogra-
dniške sezone. Člani DVPV s posebno pozornostjo skr-
bijo za potomko najstarejše vinske trte na svetu modre 
kavčine ali žametne črnine, ki jo je Ljutomerčanom 
pred 16 leti podarila Mestna občine Maribor. Rez je 
po uvodnem nagovoru predsednika društva Mirana 
Toriča opravil mestni oskrbnik trte Mihael Kuhar (na 
posnetku).

NŠ

Foto: P. Vesenjak

Foto: Viki Ivanuša

Foto: NŠ

Zlatica Becci je Ptujčanka, 

ki se je izobraževala na Likov-

ni akademiji ABC Paris, njen 

mentor pa je bil tudi akadem-

ski slikar Gašpar Bolković Pik. 

Navdih za svoja dela išče v na-

ravi, obenem pa je tudi ljubi-

teljica raziskovanja mističnih 

pojavov. Pod njenim čopičem 

nastajajo občutena tihožitja, 

geometrične in abstraktne po-

dobe, ki se ukvarjajo z vpraša-

nji o smislu našega bivanja in 

evoluciji. Umetnico in njeno 

delo je podrobneje predstavil 

kustos in likovni kritik Ma-

rio Berdič, ki je pripravil tudi 

zapis v razstavni zloženki, ki 

spremlja razstavo. Razstavljeni 

cikel, ki obsega kar 35 slik, je 

posvečen nastanku sveta.

Prijazen nagovor in dobro-

došlico je umetnici namenil 

tudi direktor Pokrajinskega 

muzeja Ptuj-Ormož Aleš Arih, 

ki je povedal, da Ptujčani v sebi 

nosijo poseben naboj, ki ga eni 

znajo uresničiti v pozitivno 

stran, drugi pa ne. Arih je mne-

nja, da je Zlatici Becci, ki sedaj 

živi v Prlekiji, uspelo ustvariti 

vrhunska dela.

Kulturni program je pripra-

vilo pevsko društvo Kapljica 

pod vodstvom Darje Žganec 

Horvat, spremljal jih je Jože Ba-

rin-Turica.
Viki Ivanuša

Foto: Viki Ivanuša

Zlatica Becci je pozdravila zbrane in jih popeljala med razstavlje-
nimi deli.

Ormož � Razstava Zlatice Becci

Bogastvo tehnik, materialov in motivov
V torek zvečer so v galeriji Grajska pristava v Ormožu svečano odprli razstavo slik avtorice Zlatice Becci. Na ogled 
je 35 zanimivih del, ki jih odlikujejo zelo različna tehnika, materiali in motivi. Razstavo je pripravil Pokrajinski muzej 
Ptuj-Ormož, na ogled pa bo do 6. maja.



Ravnateljica Melani Cen-
trih pravi, da streha še ene 

zime ne bo zdržala, zato je že 

apelirala na pristojno ministr-

stvo, naj nemudoma zagotovi-

jo sredstva za sanacijo.

Stavba Gimnazije Ptuj je 

gradbeno dovoljenje dobila 

februarja 2001, septembra isto 

leto pa se je v njej pričel pouk. 

Leto dni kasneje je mesto rav-

nateljice prevzela Melani Cen-

trih, ki pravi, da so se težave 

začele pojavljati kmalu po vse-

litvi v nove prostore. Izvajalec 

del je bilo podjetje SCT, ki je 

šlo v stečaj, a je ravnateljica 

kljub temu uporabila vse mo-

žne vzvode, da državnike opo-

zori, da gre za napake, ki jih je 

treba popraviti. „Osem let so 

me žejno vozili preko vode,“ 

pravi Centrihova in dodaja, 

da je streha praktično začela 

prepuščati že pred 10 leti, to-

rej leta 2003. V tem času je ne-

nehno pisala vsem ministrom 

za šolstvo in si prizadevala, da 

se ta problem uredi, a zmeraj 

neuspešno.

Država je sicer lani unovčila 

bančne garancije, a le v višini 

12 tisoč evrov, šoli je od tega 

namenila le nekaj več kot 9 ti-

sočakov, kar še zdaleč ni bilo 

dovolj za popravilo celotne 

strehe. Nekaj lukenj so zakr-

pali, a sanacija zahteva bistve-

no več sredstev; po oceni kar 

350–400 tisoč evrov.

S tem je Centrihova seznani-

la tudi dosedanjega ministra za 

šolstvo dr. Žiga Turka, ki naj bi 

ji obljubil, da bo sanacija stre-

he uvrščena med prioritete. 

Kljub obljubam pa so učilnice, 

hodniki, telovadnica in dvora-

na občasno, ko je močnejši na-

liv, še zmeraj poplavljeni. Na 

šoli se sicer trudijo, da to ne 

bi prizadelo pouka, a so težave 

vse pogostejše in vedno težje 

se z njimi spopadajo.

„Pri pregledu obstoječe 

strehe je ugotovljeno, da so 

preboji skozi streho za odvo-

dnjavanje izvedeni pomanjklji-

vo. Odtočne kotličke bo treba 

dodatno izolirati. Ugotavljamo 

tudi, da je na strehi vgrajene 

10 cm toplotne izolacije, in 

sicer kamene volne DPD. V 

projektu je bilo kot toplotna 

izolacija predvideno 12 cm 

ekstrudiranega poliestra, od-

pornega na vlago. Dejansko 

stanje se razlikuje od predvi-

denega po projektu. Obstoje-

ča izolacija, vrhnji 5 cm sloj, 

je bila mokra na več mestih, ki 

so bila sondirana. Potrebno bo 

izsušiti to izolacijo z vgradnjo 

prezračevalnikov. Način sana-

cije strehe in vgradnjo doda-

tne toplotne izolacije in nove 

hidroizolacije ter njene zaščite 

bo določil projektant po izra-

čunu gradbenega fizika,“ poja-

snjuje ravnateljica in potrdila 

namigovanja, da naj se izvajal-

ci del pri izgradnji ne bi držali 

vseh projektnih načrtov. Ob 

tem Centrihova pojasnjuje, da 

je 10 cm tervola v celoti uniče-

nega in da streha še ene zime 

gotovo ne bo zdržala.

Ker je to zimo padla velika 

količina snega, je to pomeni-

lo dodatno težavo, saj so se 

bali, da bo taljenje povzročilo 

poplave v šoli. Na srečo se pri-

čakovanja niso uresničila, ker 

so streho vsaj delno popravili 

lani, s čimer so preprečili, da 

bi nastala še večja materialna 

škoda. V kratkem bodo izvedli 

še test vodotesnosti kotličkov 

in cevovodov, po pregledu son-

dažnih mest pa predvidevajo, 

da bo zaradi mokre toplotne 

izolacije treba izvesti sanacijo 

po celotni strehi. Kdaj se bo to 

zgodilo, je seveda odvisno od 

novega ministra in sredstev, 

ki jih bo država zagotovila Gi-

mnaziji Ptuj. Bo pa popravilo 

strehe prispevalo tudi k ener-

getski varčnosti objekta, ki je 

sicer arhitekturno gledano 

izjemno lep, a očitno potrebu-

je še kar nekaj sredstev, da bo 

upravičil svoj sloves in Plečni-

kovo nagrado.
Dženana Kmetec

Ptuj � Streha na gimnaziji potrebna sanacije

Streha ne bo zdržala še ene zime
Čeprav je stavba, v kateri deluje Gimnazija Ptuj, stara šele 12 let, so se že leto po vselitvi začele kazati ne-
katere napake, za katere naj bi bili krivi izvajalci del. Danes so stvari na objektu, ki je dobil celo Plečnikovo 
nagrado, tako daleč, da streha na več mestih konstanto pušča. Ob vsakem večjem nalivu voda zateka v 
kakšno učilnico, zato je sanacija nujno potrebna, zanjo pa bi potrebovali okrog 400 tisoč evrov.
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Slovenija � Odhajajoča vlada še popravljala

Uredba, ki je veljala le deset dni ...
Uredba o razvrščanju objektov glede na zahtevnost gradnje, o kateri smo poročali v torkovi številki našega časopisa 
in ki je bila deležna težkih kritik strokovne javnosti, je bila v veljavi le od 9. do 19. marca. Na 55. redni seji v torek je 
namreč vlada že sprejela popravke uredbe ...

Vlada, ki se je te dni že poslo-
vila, je s spremembami določila, 
da se morajo pri gradnji nezah-
tevnih in enostavnih objektov 
upoštevati določbe prostorskih 
aktov ali drugih predpisov obči-
ne. Če ti niso določeni, morajo 
biti izpolnjeni naslednji pogoji: 
najbolj izpostavljeni deli objek-
ta morajo biti od meje sose-
dnjega zemljišča odmaknjeni za 
polovico svoje višine, pri vkopa-
nih objektih pa najmanj 1,5 me-
tra. Vlada je v uredbi zapisala 
tudi, da namen objekta dopol-
njuje namensko rabo obstoječe 
pozidave. Prav tako je določila, 
da objekt s svojo velikostjo, ma-
teriali ter drugimi oblikovnimi 
značilnostmi ne sme kvariti 
splošnega videza prostora in v 
prostoru ne sme izstopati.

Na kmetijskih 
zemljiščih se ne 
sme graditi

Za parcelo, namenjeno gra-
dnji, se po popravku uredbe 
zdaj šteje gradbena parcela, ki 
je bila določena z upravno od-
ločbo kot funkcionalno zemlji-
šče, ali zemljiška parcela, par-
celirana v skladu s prostorskim 
aktom. V primeru obstoječe po-
zidave se za takšno parcelo šte-
je parcela, na kateri leži objekt, 
za katerega je bilo pridobljeno 
gradbeno dovoljenje.

Omenjena pravila se ne upo-
rabljajo za objekte, za katere po-
sebni predpisi določajo, da je 
njihova gradnja v javno korist.

S popravki pa je precej spre-

menjena tudi posebna priloga, 
ki določa velikost objektov, za 
katere ni potrebno gradbeno 
dovoljenje oziroma gradbena 
dokumentacija. Po prilogi prej-
šnje uredbe enostavni objekti, 
ki niso namenjeni bivanju (kot. 
npr. garaže, nadstreški, lope 
do 30 m2 in različni kmetijski 
objekti do 40 m2) niso več po-
trebovali gradbenega dovolje-
nja, za nezahtevne objekte (kot 
npr. različni kmetijski objekti 
do 150 m2, športna igrišča do 
10.000 m2) pa bi se gradbeno 
dovoljenje lahko izdalo brez 
projektne dokumentacije.

Za kaj je potrebno 
gradbeno dovoljenje

V osnovi je s popravki ured-

be oz. priloge precej zmanjša-
na le kvadratura objektov, ki 
še spadajo pod enostavne (za 
katere ni treba imeti gradbe-
nega dovoljenja), dodano pa 
je še določilo, da so enostavni 
kmetijski objekti tisti, ki niso 
namenjeni za bivanje.

Še vedno ostajajo med eno-
stavnimi objekti majhne stav-
be do 20 m2, ki so dopolnitev 
že obstoječe pozidave. V to ka-
tegorijo spadajo lope, nadstre-
ški, manjše drvarnice, letne 
kuhinje, savne in zimski vrtovi 
ipd., ki so zgrajeni ob hiši ali 
pa prigrajeni. Prav tako v ka-
tegorijo enostavnih objektov 
spadajo pomožni objekti v jav-
ni rabi do velikosti 40 m2 (npr. 
igrala na igrišču, oprema trim 
steze, snegolovi, javna razsve-

tljava ...), ograje do višine dveh 
metrov, majhne čistilne napra-
ve (do 50 PE), majhne grezni-
ce do 30 m2, vsi priključki na 
ceste, elektrovode, plinovode, 
vodovode, vsa športna igrišča 
do največ 1000 m2 in nekateri 
pomožni kmetijsko-gozdarski 
objekti do višine 3,5 metra, 
ki niso namenjeni za bivanje 
(npr.: kozolec, kmečka lopa, si-
los, skedenj, senik, kašča, gno-
jišče, koruznjak, klet, vinska 
klet, pokrita skladišča za lesna 
goriva ipd.).

Med nezahtevne objekte (za 
katere je potrebno gradbeno 
dovoljenje, ne pa tudi grad-
bena dokumentacija) pa po 
popravku spadajo vsi ostali 
kmetijsko-gozdarski objekti do 
velikosti 150 m2 (torej tudi vsi 
hlevi do omenjene velikosti) in 
stavbe za dopolnilne dejavno-
sti (sirarna, zidanica, oljarna, 
sušilnica, kisarna in mlin) do 
velikosti 80 m2. Prav tako v to 
kategorijo spadajo vsa športna 
igrišča, večja od 1000 m2 do 
vključno 10.000 m2, ki so bila 
po prejšnji uredbi uvrščena 
med enostavne objekte.

Le kozmetični 
popravki?

Stroka pa tudi s popravljeno 
uredbo, ki jo sicer pozdravlja, 
ni zadovoljna. Po mnenju Zbor-
nice za arhitekturo in prostor 
namreč določilo uredbe, da je 
treba pri gradnji enostavnih 
in nezahtevnih objektov upo-
števati občinske prostorske 
načrte, ne rešuje problematike 
gradenj kmetijskih objektov 
(do 150 m2) na kmetijskih ze-
mljiščih, saj bi to moralo biti 
potem izrecno navedeno v ob-
činskem prostorskem načrtu 
(OPN). Večina občin pa novih 
OPN, ki bi takšna določila vse-
bovali, sploh še nima. Podobno 
menijo tudi v skupini Odgo-
vorno do prostora, kjer opo-
zarjajo, da OPN ne opredeljuje 
natančno gradnje enostavnih 
objektov, ker je to doslej dolo-
čala državna uredba.

Tako kljub popravkom ured-
be po mnenju stroke še vedno 
ostajajo velike možnosti za 
nenadzorovano gradnjo, zato 
pozivi k zadržanju uredbe ozi-
roma pripravi nove ostajajo.

SiM

Foto: DK

Po komaj 12 letih streha ptujske gimnazije nujno potrebuje sanacijo.
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Na konferenci so podali po-

ročilo o delu v letu 2012, se 

seznanili s finančnim stanjem 

ter sprejeli program dela za 

leto 2013. Janez Rožmarin je 

v svojem poročilu povedal, da 

so trenutne razmere v MO Ptuj 

takšne, da bi bile potrebne 

spremembe v vseh segmentih 

razvoja, ne samo na področju 

šolstva, športa in trgovskih 

centrov. Vse je sicer potreb-

no, a brez potrebnega zagona 

gospodarstva to ne bo mogo-

če. MO bo sledil predlogom 

članov, veseli bodo vsakega 

novega člana, sodelovali bodo 

v humanitarnih akcijah. Še na-

prej pa se bodo trudili zaposli-

ti tajnika, da bi bila pisarna od-

bora še bolj obiskana, da bi se s 

svojim delom še bolj približali 

ljudem. Po besedah Ivana Jur-

koviča, ki je konferenco vodil, 

bi se morala mestna oblast bolj 

zavzeto ukvarjati z vprašanjem 

urejanja lokalnega prometa, z 

urejanjem vodotokov, razpisati 

koncesijo za mletje lesnih ozi-

roma bioloških odpadkov, na 

mestnem pokopališču pa ure-

diti kapelo in na ustreznejše 

mesto prestaviti križ.

Matej Tonin je predstavil 

delo poslanske skupine, delo v 

parlamentu, aktualne razmere 

v državi, precej podrobno pa 

je tudi članom in simpatizer-

jem MO N.Si Ptuj pojasnil svoje 

glasovanje o dodatku h Kuča-

novi pokojnini. Matej Tonin je 

dobil številna pisma podpore 

znotraj stranke in zunaj nje 

zaradi svojega glasovanja o do-

datku h Kučanovi pokojnini, 

zaradi katerega so ga nekateri 

»določili kot nekoga, ki je spre-

menil stranko, nekoga, ki je po-

stal podpornik Milana Kučana, 

kot nekoga, ki podpira Milana 

Kučana,« čeprav nikoli ni bil 

njegov podpornik, nikoli pa 

tudi ni volil zanj. Ob glasova-

nju o tem dodatku je 45 minut 

poslušal, kako so v koaliciji ma-

ščevalni, kako jim ne gre niče-

sar zaupati, kako naj ne računa-

jo na njihove glasove, ki bodo 

potrebno pri spreminjanju 

ustave, glede referenduma in 

reforme trga dela in podobno, 

pa tudi o tem, kako so jih po-

zabili pri proračunu, potem ko 

so dali svoje glasove za pokoj-

ninsko reformo. »Kot predstav-

niku mlajše generacije se mi je 

zdelo popolnoma nepotrebno, 

da bi se politika skregala na 

smrt zaradi 15 tisoč evrov le-

tno. V parlamentu odločamo o 

milijonih evrov, skregati pa bi 

se morali zaradi 15 tisoč evrov. 

To se mi ni zdelo razumno in 

potrebno. To je bilo bistveno 

pri moji odločitvi. Za ljudi, ki 

gledajo skozi osebno prizmo, 

ki imajo 500 evrov pokojnine, 

je to nerazumljivo, Milan Ku-

čan si tega ne zasluži. S tem se 

lahko strinjam. Milan Kučan pa 

se kot veliki pravičnik lahko 

sam odreče temu nadomestilu, 

vladna koalicija pod Janezom 

Janšo mu tega ni odvzela. Če 

je takšen pravičnik, naj to sto-

ri sam. To je bistvo zgodbe, ki 

jo je treba ob tem mojem gla-

sovanju povedati,« je na letni 

konferenci MO Nove Slovenije 

Ptuj še posebej poudaril Matej 

Tonin. Ljudje so bili ogorčeni 

tudi zato, ker v Milanu Kučanu 

vidijo sinonim za vse krivice, 

ki so se jim zgodile v prejšnjem 

režimu, za vse, kar so pretrpeli 

v preteklosti in zaradi vsega, 

kar se dogaja v zadnjem obdo-

bju. To ni bilo glasovanje o tem, 

ali podpiraš Milana Kučana ali 

ne, ampak klasično glasovanje 

o tem, kako naj bo institut nek-

danjega predsednika države 

urejen. V parlamentu pa je si-

cer zelo malo takih odločitev, 

v katerih se poslanec odloča 

med dobrim in slabim, največ-

krat gre za odločanjem med 

slabim in manj slabim. Doslej 

je v DZ Tonin opravil 978 gla-

sovanj, za nobeno glasovanje 

se ne ve, razen v tem primeru, 

nikoli ni ogrozil koalicije, niko-

li ni glasoval proti koalicijskim 

ministrom. Ob tem glasovanju 

bi morali izpostaviti tudi neka-

tere druge poslance, kot dva 

poslanca SDS in štiri poslance 

SLS, pa se to ni zgodilo, pravi 

Tonin.

Razmere v državi 
so resne

Ljudje so ob tem glasovanju 

lahko videli, da je N.Si odprta 

stranka, da je demokratična 

stranka, »katere člani lahko 

včasih mislijo s svojo glavo«. 

Zaveda se, da so bili zaradi 

njegovega glasovanja glede 

dodatka h Kučanovi pokojnini 

ljudje zelo jezni nanj, to je ne-

sporno dejstvo, ljudje so zaradi 

izkušenj s prejšnjim režimom 

to težko preboleli. Najbolj pa 

se je bal, kaj bo to njegovo 

glasovanje pomenilo za javno-

mnenjsko podobo in strankin 

rezultat v anketah javnega 

mnenja. Od decembra naprej 

jim vse ankete javnega mne-

nja dobro kažejo, imajo višjo 

podporo. Navzgor so šli tako 

v anketah levih kot v anketah 

desnih. Možno pa je, da bi brez 

omenjenega glasovanja lahko 

šli še bolj po lestvici navzgor, 

tega pa Tonin ne ve. Dejstvo pa 

je, da stranka zaradi tega v jav-

nosti ni izgubila podpore. To je 

bistveno in pomembno, če bi 

se zgodilo obratno, bi mu bilo 

zelo hudo, ker so z ekipo tri 

leta zelo garali, da se je stran-

ka ponovno uvrstila v Državni 

zbor. »S predsednico Ljudmilo 

Novak in Lojzetom Peterletom 

smo edini politiki Nove Slove-

nije, ki smo se uspeli prebiti na 

lestvico najbolj priljubljenih 

politikov v državi,« pove Matej 

Tonin. Hvaležen je predsedni-

ci Ljudmili Novak, da ga na 

nek način niso medijsko umo-

rili in odstranili z mesta vodje 

poslanske skupine. Tonin si 

želi, da ga volivci ne bi sodili 

samo po enem dejanju, priča-

kuje tudi podporo MO Nove 

Slovenije Ptuj, da mu bodo po-

magali pri razlagi tega glasova-

nja, zaradi katerega so ga tako 

surovo obtožili, celo grozili s 

smrtjo, zaradi česar je dobil za 

14 dni policijsko spremstvo in 

varnostnika. Doslej je že nekaj 

naredil, upa, da bo lahko na-

redil še kaj. Svojih stališč ni v 

nobenem primeru spremenil, 

kot predstavnika mlajše gene-

racije pa ga zanima, kaj bodo 

ljudje jutri delali, kako bodo 

živeli in ali bo država imela 

denar za pokojnine. Odpiranje 

nekih drugih tem je drugotne-

ga pomena.

Razmere v državi so resne, 

od odločitve DL je odvisno, 

ali bo imela prihodnja vlada 

v parlamentu večino ali ne, 

v nasprotnem bodo vladali z 

manjšinsko vlado. Problem 

politične krize je, da sloven-

sko zadolževanje postaja iz 

meseca v mesec dražje. Če se 

bodo politična preigravanja 

nadaljevala, se lahko zgodi, da 

bosta država in državni prora-

čun ostala brez denarja že pred 

poletnimi počitnicami, in tako 

brez denarja za pokojnine in 

plače javnih uslužbencev. V 

letošnjem letu zapade v plačilo 

dve milijardi evrov starih dol-

gov, v letošnjem letu si je treba 

dve milijardi evrov od nekoga 

sposoditi samo za poplačilo 

starih dolgov, ob tem, da je že v 

proračunu za letos predviden 

minus v višini ene milijarde 

evrov. Če se bo politična kriza 

le še poglabljala, se lahko zgo-

di, da bodo prihodki še nižji. 

Po optimistični varianti bo Slo-

venija letos potrebovala tri mi-

lijarde evrov, za katere se ne ve, 

od kod jih bo dobila oziroma 

kdo bo tisti, ki jih bo posodil 

tako nestabilni državi, v kateri 

se ne ve, kaj bo jutri in tudi ne 

ve, če bo tako denar sploh kdaj 

vrnila. To pa je lahko trenutek 

resnice, povezan s prihodom 

trojke, ki pa bo postavila, pod 

katerimi pogoji bo mogoče do-

biti denar iz evropskega reše-

valnega sklada. Pogoji so znani, 

znižanje števila javnih usluž-

bencev, znižanje plač v javnem 

sektorju, znižanje pokojnin. Če 

bo prišla trojka, bo situacija ve-

liko bolj boleča, zato bi morali 

narediti vse, da probleme re-

šimo sami, poudarja Tonin, ki 

je tudi pojasnil, zakaj so bili v 

obdobju vladanja vlade Janeza 

Janše potrebni nekateri bole-

či ukrepi. Z zakonom o urav-

noteženju javnih financ, ki je 

posegel v 38 drugih zakonov, 

je javne finance uspelo spelja-

ti v obvladljive meje. V N.Si so 

se trudili, da nekateri ukrepi 

ne bi bili še bolj boleči, njiho-

va zasluga je, da je porodniška 

ostala v 90 odstotkih prejšnjih 

dohodkov žensk in da država v 

določenem odstotku še naprej 

sofinancirana prisotnost dru-

gega otroka v vrtcu. Sprejete 

so bile tudi nekatere druge re-

forme, ki so bile potrebne za-

radi strukturnih prilagoditev. 

Pri državnem holdingu ne gre 

za razprodajo državnega pre-

moženja, kraji stoletja, kot se 

to pogosto prikazuje, temveč 

za večjo preglednost pri dr-

žavnem premoženju, pri slabi 

banki pa za to, da bomo banke 

očistili slabih terjatev, ki bodo 

preložene na slabo banko, ki 

bo z njimi upravljala in jih čez 

nekaj let prodala za neko soli-

dno vsoto, da bo vsaj del tega 

dolga poplačan. Odpor do sla-

be banke je iskati predvsem 

v tem, da bodo prenos slabih 

terjatev spremljale celotne 

kreditne mape, iz katerih bo 

razvidno, kdo so bili tisti, ki so 

milijonske kredite odobravali 

na lepe oči in dobro ime, ki jih 

ne bodo nikoli vrnili, zato smo 

oškodovani vsi, država in dav-

koplačevalci. Za slabe kredite 

bi morali nekateri odgovarjati, 

tega pa se bojijo. Nova Slove-

nija je kot stranka lahko v tem 

trenutku zelo samozavestna, 

po zadnjih raziskavah bi pod-

vojili poslanska mesta v DZ, če 

bi prišlo do predčasnih volitev. 

V N.Si si želijo stabilno in moč-

no vlado, če bo uspelo njim, bo 

dobro vsem nam, je še povedal 

Tonin.
MG
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Ptuj � Letna konferenca članov MO Nove Slovenije

Za spremembe v vseh segmentih lokalnega razvoja
V Gostišču pri Tonetu je bila 13. marca letna konferenca članov in simpatizerjev MO Nove Slovenije Ptuj, ki ga vodi Janez Rožmarin. Udeležili so se je tudi pod-
predsednik Nove Slovenije in vodja poslanske skupine Matej Tonin, predsednik regijskega odbora N.Si Simon Kolmanič, podpredsednik regijskega odbora Dejan 
Rožmarin in nekateri predstavniki občinskih odborov s tega območja.

Foto: Črtomir Goznik

Z letne konference MO Nove Slovenije Ptuj, ki jo je obiskal tudi podpredsednik stranke in vodja 
poslanske skupine Matej Tonin.

„Sandra Požun se je lotila 
marsičesa. Fotografirala je por-
trete, ves čas jo spremlja tudi 
gledališka fotografija, ta razsta-
va pa je na nek način presene-
čenje. Z aktom se je uveljavila 
preko samostojne razstave, ki 
jo je imela v ptujskem gledali-
šču, leta 2001 pa je sodelovala 
tudi na pomembni razstavi Slo-
venska akt fotografija. Leto ka-
sneje, torej leta 2002, je Talum 
izdal njen koledar, kjer je člove-
ško figuro in oblike aluminija 
uporabila kot kontrasta. Spra-
šujem se, zakaj se je zdaj lotila 
narave. Meni se zdi, da se je z 
njo srečala, ko je postala mati, 
istočasno pa je začela hoditi 
tudi v Haloze. V sami razstavi 
se vidi tudi, da je vezana na Is-
tro. Zdi se mi, da je vsako drevo 
neko živo bitje, ki se rodi, živi 
in doživi konec. Na ta način je 
treba te slike gledati. To niso le 
lepe slike, ampak slike, ki nu-
dijo življenjsko zgodbo, ki si jo 
moramo mi gledalci ustvariti 
sami. Močnejša je slika, močne-
je bo sugerirala Sandrino pripo-
ved. Če ni tako sugestivna, ima-
mo mi gledalci večjo svobodo,“ 
o tokratni razstavi Požunove 

pravi fotografski mojster Stojan 
Kerbler, ki to razstavo vidi kot 
začetek nečesa novega. Prepri-
čan je, da bo Požunova, če bo s 
takšnim fotografiranjem nada-
ljevala, ponudila še veliko več.

Vse postavljene fotografije 
na tokratni razstavi, ki jo je Po-
žunova poimenovala Na moji 
poti drevo, so črno-bele, kar 
jim daje poseben pridih čarob-
nosti in brezčasnosti. Sleherna 
fotografija predstavlja ujet tre-
nutek, ki razodeva zgodbo dre-

vesa, v prenesenem pomenu in 
ob globljem gledanju pa tudi 
človeka.

Razstava, ki je bila v Domu 
kulture v Muzikafeju na Ptuju 
odprta pred tednom dni, bo na 
ogled do 16. aprila. Da vsekakor 
gre za fotografije, ki se jih spla-
ča videti, dokazuje že izjemno 
zanimanje na odprtju. Toliko 
obiskovalcev kakšne razstave 
kot tokrat na Ptuju že lep čas 
nismo imeli.

Dženana Kmetec

Ptuj � Razstava Sandre Požun

Na moji poti drevo
Po več letih premora na Ptuju ponovno razstavlja Sandra Požun, fotografinja, ki se je 
večinoma ukvarjala z gledališko fotografijo. Tokrat se predstavlja z nečim povsem no-
vim: črno-belimi fotografijami krajine stanj in čutenj, ki jih je medsebojno povezala v 
razstavo, poimenovano Na moji poti drevo.

Foto: Srdan Mohorič

Sandra Požun in Stojan Kerbler



Po ugotovitvah Računske-

ga sodišča je Slovenija od leta 

2000 do leta 2010 izgubila 

37.989 hektajev vseh kmetij-

skih zemljišč kmetijskih go-

spodarstev oz. 10 hektarjev na 

dan. Obseg kmetijskih zemljišč 

v uporabi pa se je zmanjšal za 

skoraj 19.000 hektarjev oz. pet 

hektarjev na dan. Predsednik 

Igor Šoltes je ob teh podatkih 

poudaril, da je imela Slovenija 

leta 2007 po podatkih evrop-

skega statističnega urada Eu-

rostat 2447 kvadratnih metrov 

kmetijskih zemljišč v uporabi 

na prebivalca, v EU pa je ta pov-

prečno znašal 3469 kvadratnih 

metrov na prebivalca. Še večja 

pa je bila razlika v obsegu njiv 

in vrtov – v Sloveniji 866 kva-

dratnih metrov na prebivalca, 

povprečje EU pa je znašalo 

nekaj več kot 2000 kvadratnih 

metrov na prebivalca. Ob pove-

danem je bilo še ugotovljeno, 

da so evidence o kmetijskih 

zemljiščih vodili kmetijsko mi-

nistrstvo, Geodetska uprava RS 

in Sklad kmetijskih zemljišč in 

gozdov RS. Nobena od evidenc 

pa ni omogočala spremljanja 

zmanjševanja kmetijskih ze-

mljišč zaradi npr. pozidave, 

zaraščanja in podobno. Spre-

minjanje namenske rabe je 

bilo dovoljeno za vsa kmetijska 

zemljišča. Po podatkih kmetij-

skega ministrstva je bila v letu 

2010 zaradi sprejemanja občin-

skih prostorskih načrtov spre-

menjena namenska raba na 

najmanj 2321 hektarjih kme-

tijskih zemljišč, od tega na 970 

hektarjih najboljših kmetijskih 

zemljišč. Računsko sodišče je 

obenem ocenilo, da je bilo so-

delovanje med ministrstvom 

za kmetijstvo, gozdarstvo in 

prehrano ter ministrstvom za 

okolje in prostor v postopkih 

priprave prostorskih načrtov 

slabo, merila za usklajevanje 

interesov med različnimi po-

dročji pri pripravi državnih 

prostorskih načrtov pa niso 

bila določena.

Izgubljenih skoraj 
2000 kmetij 
in prav toliko 
hektarjev

Tudi v Sp. Podravju je slika 

precej podobna. Vodja sve-

tovalnih služb pri KGZ Ptuj 

Peter Pribožič je namreč na 

osnovi primerjave podatkov 

med letoma 2000 in 2010 po-

vedal: „Število kmetijskih go-

spodarstev se je v tem obdobju 

zmanjšalo z 10.987 na 9.070, 

izgubili smo 2.165 hektarjev 

kmetijskih zemljišč in jih ob-

delujemo še 60.230 hektarjev. 

V strukturi smo sicer njivske 

površine povečali s 30.011 na 

35.043 hektarjev. Trajni travni-

ki in pašniki so se zmanjšali z 

22.976 na 20.592 hektarjev. Po-

vršina gozdov na območju OE 

Ptuj se je z 24.305 zmanjšala na 

21.140 hektarjev, zmanjšalo se 

je tudi število kmetij, ki imajo 

gozdove v lasti, in sicer z 9.670 

na 7.441 kmetij. Površina vino-

gradov se je s 3.057 zmanjšala 

na 2.741 hektarjev. Zmanjšalo 

se je tudi število kmetijskih go-

spodarstev z vinogradi s 5.656 

na 4.358. Število kmetijskih 

gospodarstev s sadovnjaki je 

padlo s 3.909 na 1.819 kmetij, 

rahlo se je zmanjšala površina 

sadovnjakov s 1.293 na 1.150 

hektarjev.“

Kot nadalje ugotavlja Pribo-

žič, se je zmanjšalo tudi števi-

lo majhnih kmetij: „V veliko-

stnem razredu do dva hektarja 

se je število kmetij zmanjšalo s 

3.252 na 2.859 kmetij. Najbolj 

je padlo število kmetij, ki obde-

lujejo od dva do pet hektarjev 

kmetijskih zemljišč, in sicer s 

4080 na 3043 kmetij. V veliko-

stnem razredu od pet do deset 

hektarjev se je število kmetij 

zmanjšalo z 2.408 na 1.766 

kmetij. Po drugi strani se je 

povečalo število kmetij, ki ob-

delujejo nad 10 hektarjev ze-

mljišč, in sicer s 1204 na 1401 

kmetijo. Te zdaj skupaj obde-

lujejo 33.818 hektarjev kme-

tijskih površin ali 56,8 % vseh 

kmetijskih površin. Vlogo za 

neposredna plačila v letu 2012 

pa je oddalo 7477 kmetij.“

Prav tako se je v zadnjem de-

setletju za slabih 10.000 zmanj-

šalo število družinskih članov 

na kmetijah: „Leta 2000 jih je 

bilo še 41.688, leta 2010 pa 

31.774. Zaskrbljujoč je poda-

tek, da se je najbolj zmanjšalo 

število mladih do 25 let, in si-

cer kar za 46 odstotkov! V sta-

rostni skupini od 35 do 45 se 

je številka znižala za skoraj 30 

odstotkov. Še najmanj je spre-

menjen razred med 45 in 55 

let, v razredu med 55 do 65 let 

se je število kmetov zmanjšalo 

za 17, v razredu nad 65 let pa za 

10 odstotkov. V strukturi vseh 

družinskih članov na kmeti-

jah predstavlja razred nad 65 

let starosti kar 20 odstotkov 

članov, kar govori o staranju 

populacije na kmetijah. Število 

polnovrednih delovnih moči 

na kmetijah se je s 14.444 pol-

nega delovnega mesta (PDM) 

zmanjšalo na 9.844.“

Tudi živinoreja 
v upadu

Po vseh naštetih podatkih 

je jasno, da je tudi živinoreja v 

upadu: „Število kmetij, ki redijo 

živali, se je z 10.107 zmanjšalo 

na 8.302, število glav velike 

živine (GVŽ) se je s 64.247 

zmanjšalo na 56.512 GVŽ. Sta-

lež prašičev se je zmanjšal z 

99.180 na 84.246 rilcev, šte-

vilo kmetij, ki redijo prašiče, 

pa se je z 8.614 zmanjšalo na 

5.551 kmetij. Prašiče pitance 

redijo od prvotnih 7.117 še na 

4.928 kmetijah, ki redijo skupaj 

34.719 prašičev pitancev. Sta-

lež govedi se je sicer ohranil, a 

ob močnem zmanjšanju števila 

rejcev govedi s 6.383 na 3.815 

kmetij Število krav je s 25.681 

padlo na 22.597, največ na ra-

čun zmanjšanega števila krav 

molznic. Ohranilo se je število 

krav dojilj,“ je povedal Pribožič 

in dodal, da podatki o reji drob-

nice kažejo, da gre (še vedno) 

bolj za ljubiteljsko dejavnost.

Zanimivi pa so tudi podatki 

o porabi pridelkov: „Od 9.088 

je 4.044 kmetij, ki pridelke 

pridelujejo izključno za lastno 

uporabo, 950 kmetij prodaja 

svoje pridelke neposredno po-

trošniku in le 2802 kmetij svo-

je pridelke prodaja preko po-

srednika. Kmetije, ki prodajajo 

preko posrednika, obdelujejo 

skupaj 37.831 ha površin, kar 

je 63 % kmetijskih površin.“
SiM

Podravje � Kako se krči kmetijstvo

V Podravju manj kmetijske zemlje, manj kmetij
Računsko sodišče je pred dobrim tednom objavilo nadvse zanimive podatke o drastičnem zmanjševanju kmetijskih zemljišč v zadnjem desetletju, za kar je okri-
vilo vlado, pristojna ministrstva in Sklad kmetijskih zemljišč. Podobne ugotovitve pa veljajo tudi za območje Sp. Podravja oz. konkretno območje UE Lenart, Ptuj, 
Ormož in Slovenska Bistrica, ki ga pokriva KGZ Ptuj.
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Po podatkih, ki jih je zbral Peter Pribožič, se je na širšem območju, ki ga pokriva ptujski KGZ, v 
desetletju (od 2000 do 2010) število kmetij zmanjšalo za skoraj 2000, izgubljenih je dobrih 2100 
hektarjev kmetijske zemlje, upadata govedoreja in prašičereja, kmetje pa so v povprečju vedno 
starejši (fotografija je simbolična).

Prvo indeksno 
zavarovanje posevkov 
pred nevarnostjo 
pomanjkanja padavin - 
meteorološka suša
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komplet

Pohitite, sklepanje 
�����������	�
	�������	
omejeno.

Odprto pismo 
mestnemu svetu 
MO Ptuj

Spoštovani,
zadovoljen bi bil, v kolikor bi 

upoštevali moje pobude in pre-
dloge oziroma me vsaj obvestili, 
konkretno katere predloge in 
pobude je Komisija za vloge in 
pritožbe Mestnega sveta MO Ptuj 
posredovala kateremu konkre-
tnemu delovnemu telesu Mestne-
ga sveta.

Posredovane pobude in pre-
dlogi so moj prispevek k novi 
kulturi odnosov v MO Ptuj. Ko-
misiji za vloge in pritožbe sem 
posredoval dokumentiran povze-
tek dne 29. 01. 2013 in predlagal 
potrditev predlogov in stališč za 
številne sklepe – tako tudi pod 
točko 7c: »Mestni svet MO Ptuj 
sprejme sklep, s katerim zahteva, 
brez izjeme, takojšnjo upokojitev 

vseh zaposlenih na MO Ptuj, v jav-
nih zavodih, katerih ustanovitelji-
ca je MO Ptuj, in v gospodarskih 
družbah, katerih (so)lastnica je 
MO Ptuj, ki izpolnjujejo pogoje 
za upokojitev – da bo dana prilo-
žnost mlajšim in nezaposlenim.«

Z željo po obravnavi na prvi 
naslednji seji podajam še doda-
tno utemeljitev:

- Ali je v javnem interesu, da 
zaposleni v javnih zavodih, ki iz-
polnjujejo pogoje za upokojitev, 
delajo še naprej, ko je na dan 28. 
02. 2013:

 - brez zaposlitve v Re-
publiki Sloveniji skupaj 124.066 
ljudi, od tega na Ptuju 4.990,

 - brez zaposlitve v Re-
publiki Sloveniji skupaj 29.338 
mladih do 29 let, od tega na Ptuju 
1.294,

 - brez zaposlitve v Re-
publiki Sloveniji skupaj 842 vzgo-
jiteljev, od tega na Ptuju 65,

 - brez zaposlitve v Re-
publiki Sloveniji skupaj 404 mla-
dih vzgojiteljev, od tega na Ptuju 
25?

- Ali je v javnem interesu ta-
kšno izražanje medgeneracijske 
solidarnosti na način:

 - da zaradi »zamrznje-
nih« upokojitev mladi ljudje – 
zlasti ženske – ne morejo dobiti 
redne zaposlitve in si zato kasne-
je ustvarijo družino oziroma se 
težje odločijo za otroke,

 - da bodo zdaj neza-
posleni nekoč morali dodatno 
prispevati tudi za dodatke k po-
kojninam za delo preko delovne 
dobe tistim, ki so si »zamrznili« 
upokojitev kljub izpolnjevanju 
pogojev?

- Ali je v javnem interesu izpla-
čevanje višjih izdatkov za plače 
zaposlenih v javnih zavodih, ki iz-
polnjujejo pogoje za upokojitev, 
in sicer iz naslova višjih dodatkov 
k plači za delovno dobo?

- Ali je v javnem interesu mali-
kovanje kulta nenadomestljivosti 
z doživljenjskim voditeljstvom 
–na primer ravnateljice Vrtca 
Ptuj, ki prav tako izpolnjuje pogo-
je za upokojitev?

Janko Gabrovec

Prejeli smo



Nadaljevanje iz prejšnje 
številke

Potrčevi 
profesorji

V gimnazijskih letih so pisa-

li nalogo o Prešernovem Krstu 

pri Savici. Profesor slovenšči-

ne in stari latinec je bil pono-

sen in zadržan človek, a neu-

smiljen, ko je šlo za vsebino in 

jezik. Ko je delil popravljene 

naloge, je zadnji zvezek pustil 

na katedru. Potrč je vedel, da 

je zvezek lahko le njegov, in le 

ugibal je, koliko je naloga rde-

če prečrtana in s strahom je 

čakal, kaj bo izvedel razred o 

njem in nalogi. Ko je profesor 

zaključeval svojo šolsko pridi-

go, je kot slučajno vzel zadnji 

zvezek v roke. Čutiti je bilo, 

da tokrat ne bo obsodil nalo-

ge. »Potem je profesor nalogo 

prebral in povedal učenčevo 

ime. Vstal sem, zardel in vroč, 

da sem ušesa čutil. »Sedite, se-

dite!« mi je rekel profesor in 

prišel med klopmi do mene. 

Zvedel sem, oziroma razred je 

zvedel, da sem napisal nalogo 

odlično ali pa, da za tako nalo-

go ni šolskega reda. »To je pisa-

teljsko,« je govoril razredu, ne 

meni, jaz pa pod milim nebom 

nisem vedel, kam bi s tem pi-

sateljskim. Potem, spominjam 

se, je hotel profesor zvedeti, 

kako sem si vse to zamislil, ali 

še danes vem, kako sram me je 

bilo, ko mu tega nisem mogel 

povedati ali razložiti – bil sem 

vselej slab dijak, vse, kar sem 

hotel povedati pred profe-

sorjem, sem se moral naučiti 

tudi na pamet. Tako je bil naš 

profesor slovenščine tisti, ki 

me je potisnil na pisateljsko 

pot, tako je profesor vzbudil v 

šolarju hrepenenje po nečem, 

kar se je dozdevalo šolarju 

tako svetlo in tako nikoli do-

segljivo.« (Bohanec 1983: 472) 

Tudi prihodnje leto je dobil 

vrnjeno nalogo kot poslednji, 

le profesor je ni več bral. Pi-

sali so nalogo o materinskem 

dnevu. Profesor je dejal, da je 

to edina naloga, ki je pisala o 

nezakonski materi. Zamislil 

se je in spregovoril. Toliko o 

nezakonski materi niso slišali 

v vsej srednji šoli. Potrču se 

je zazdelo, da je opazil solzne 

oči in šele po vojni je zvedel, 

da je bil profesor nezakonski 

otrok. »Pisal sem to, kar me je 

čustveno razgibalo, predvsem 

to, kar me je zabolelo. Ničesar, 

kar ni bilo resnično, si ni bilo 

treba izmišljati, a tudi vse iz-

mišljeno je takrat kaj veljalo, 

ko je postalo resnica.« (Košir 

1982: 342)

K oblikovanju narodnozave-

dnega dijaštva so veliko prispe-

vali tudi nekateri gimnazijski 

profesorji, ki jih je režim nasta-

vil v eno od odrinjenih šolskih 

ustanov: dr. Franjo Žgeč, dr. 

Marja Boršnikova, Anton Ingo-

lič, dr. Stanko Cajnkar, Franc 

Onič in drugi. Bili so avtorji 

knjig »in vrsta razumnikov, ki 

se ni zapisala samo v pamet in 

srca učencev, ampak v sloven-

sko kulturno zgodovino«. (Bo-

hanec 2002: 62)

Na Potrčev svetovnona-

zorski pogled sta v gimnaziji 

najbolj vplivala dva profesor-

ja: katehet dr. Stanko Cajnkar 

in pedagog dr. Franjo Žgeč. 

Stanko Cajnkar iz Savcev pri 

Ormožu je bil v daljnem so-

rodstvu s Francem Ksaverjem 

Meškom. V profesorskem ro-

manu Noetova barka (1945; 

1970) je opisal ptujsko gim-

nazijsko življenje. Pripoveduje 

o sebi in svojih kolegih, med 

drugim o Antonu Ingoliču. 

Med njegovimi drugimi deli 

je pomembna povest Sloven 

iz Petovie (1955). O Cajnkarju 

je govoril Potrč na spominski 

seji društva slovenskih pisa-

teljev v Ljubljani 20. januarja 

1970. Spomnil je, da je prišel 

Cajnkar na gimnazijo kot pre-

gnanec in so se spremenile 

veroučne ure v ure o krivični 

družbeni stvarnosti. Njemu 

gre tudi zahvala, da jih je s 

svojo razsodnostjo in premi-

šljenostjo obvaroval ne samo 

enkrat pred žandarji takratne 

kraljevine. Imeli so enake po-

glede in hotenja, kako spre-

meniti svet in pomagati sočlo-

veku. Z njim so se ponovno 

srečali med vojno na osvobo-

jenem partizanskem ozemlju. 

Cajnkarja je pot med vojno 

vodila v Ljubljano, nato v Trst, 

po vojni se je vrnil v Ljubljano 

kot profesor na teološki fakul-

teti in pozneje njen dekan. Za 

Finžgarjem pa je 1952 prevzel 

urednikovanje Mohorjeve 

družbe.

Franjo Žgeč je bil rojen 

1896 v Dornavi materi Ani 

Frajnkovič in očetu Francu. 

Gimnazijska leta mu je pre-

kinila 1. svetovna vojna, bil je 

vojak na ruski fronti in v uje-

tništvu. Študiral je slavistiko, 

francoščino in pedagogiko in 

leta 1923 doktoriral. Študijsko 

se je izpopolnjeval na pariški 

Sorboni in v Ženevi. Na ptuj-

sko gimnazijo je bil leta 1931 

kazensko premeščen iz realne 

gimnazije v Mariboru in je na 

njej poučeval do leta 1934. 

Med drugo svetovno vojno 

je bil brezposeln in prisilno 

upokojen. Po vojni je še leto 

dni poučeval v Celju, zaradi 

bolezni pa se je upokojil. Bil je 

pedagoški teoretik, humanist 

in pomemben slovenski pe-

dagog. Znani sta njegovi deli 

Problemi vzgoje najširših pla-

sti našega naroda in Ali spolna 

vzgoja res ni potrebna?. Med 

dijaki je bil zelo priljubljen, 

zavzemal se je za vzgojno re-

formo, dijakovo ustvarjalnost 

in samostojnost. Pokopan je v 

Dornavi, 1976 so mu postavili 

doprsni kip, delo akademske-

ga kiparja Viktorja Gojkoviča. 

Franju Žgeču je Potrč poklonil 

čudovito črtico Profesor.
Nadaljevanje prihodnjič
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Ptuj � Rimele, predsednik stranke 
Združeno slovensko ljudstvo

V gostišču Savaria na Ptuju je bil 15. marca še dru-
gi del ustanovnega kongresa nove slovenske stran-
ke – Združeno slovensko ljudstvo. Za predsednika so 
izvolili Aleksandra Rimeleta, podpredsednika stranke pa 
sta Aleksander Suhadolnik iz Cerknice in Silvo Zlatnik iz 
Ormoža. Aleksander Rimele je po statutu postal tudi pred-
sednik sveta stranke, ki ima osem članov. Na kongresu 
so potrdili statut in program stranke ter interni pravilnik 
delovanja, v katerem še posebej izpostavljajo transparen-
tnost delovanja, ki ga zahtevajo od slehernega člana. Vsa-
ka kršitev le-tega se kaznuje v najkrajšem možnem času. 
V tem tednu so vso potrebno dokumentacijo o ustanovitvi 
nove slovenske stranke predložili ministrstvu za notranje 
zadeve, da bi bil čim prej opravljen vpis v register strank. 
Stranka ZSL vstopa v slovenski politični prostor kot »čista« 
stranka, stranka, ki doslej ni imela opraviti z nobeno od 
političnih opcij.

MG

Ptuj � Vina z Gomile P&F

Na osmomarčevski Primusovi vinski zgodbi so 
kraljevala vina z Gomile P&F Jeruzalem Ormož, h 
katerim so postregli izbrane jedi Primusovih kuhar-
jev. Povezovalci večera Janezu Vrečerju se je pri vinskem 
omizju pridružil enolog Rok Jamnik, odgovoren za peni-
ne v ormoški kleti. Predstavila sta nekaj vin iz ormoške 
kleti, posebej pa še tista z Gomile, njihove najprestižnej-
še lege. Za klavirjem je bila tudi ta večer Žanet Vidovič, 
zapeli so člani Komornega moškega pevskega zbora Ptuj, 
pridružil pa se je tudi učenec Zasebne glasbene šole v sa-
mostanu sv. Petra in Pavla na Ptuju, klarinetist Urban Er-
ker ob spremljavi prof. Žive Horvat na klavirju. Danes se 
bodo predstavila vina Krasa in Štajerske pred zaključnim 
aprilskim večerom, ki je neke vrste povzetek vseh večerov 
sezone 2012/2013.

MG

Videm � Mili s tamburaši za matere

V nedeljo, 24. marca, ob 16. uri bo v videmski 
športni dvorani koncert pevke Mili z naslovom Ko 
zapoje duša. Dogodek se navezuje na izid njene nove 
tamburaške zgoščenke, ki je pri poslušalcih sprožila izred-
no veliko zanimanje. Pesmi bo Mili predstavila v živo s 
tamburaškim orkestrom Gorišnica ter tamburaško skupi-
no Legolas iz Zagreba. V njeni glasbeni ekipi sta tudi vio-
linistka Ana Vurcer, ki zvokom tamburice doda poseben 
čar, in Dolores Lipuš kot spremljevalna vokalistka. Kot 
gostje bodo nastopili še pater Janez Ferlež, prekmurski pe-
vec Danijel Horvat in posebno presenečenje iz dunajske 
filharmonije. Poseben gost bo tudi pesnik prekmurskih 
ravnic Feri Lainšček, ki je spesnil nekaj pesmi za Milijino 
zgoščenko.

Ur

Foto: arhiv

Foto: MG

V. Kajzovar � Ob 100. obletnici rojstva pisatelja Ivana Potrča

Foto: Črtomir Goznik
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Vabljeni v 7 dežel ugodnejših 
velikonočnih nakupov. Poiščite 
znižane IQ izdelke v nakupovalnih 
centrih, na spletni strani ali v 
časopisu dežele Qlandia in si 
sestavite svoj šopek ugodnosti.

VeliQi pomladni nakupi 

Sestavite si svoj 
šopek izjemnih 
iQ cen in 
prihranite!



Odlična nova žlabudronka
Pravkar je bila po-

stavljena prima novost 
na police vrhnje etaže 
Mladinskega oddelka 
ptujske knjižnice, torej 
v nadstropje s poučni-
mi, strokovnimi knjiga-
mi, na tisto polico, kjer 
se vztrajno širijo knjige 
o najpogostejših hišnih 
ljubljenčkih. Največ je 
knjig o mačkah in psih, 

pa tudi knjig o konjih je vedno več. Seveda je najti tudi 
knjige o terarijih in njihovih prebivalcih, o akvarijih, o 
pticah v kletkah.

Čez 100 knjižnih naslovov vsebuje besedo mačka, pra-
vi vzajemni knjižnični katalog, če je hkrati še omejitev 
iskalnega pojma slovenski jezik in klasična tiskana izda-
ja. Med temi naslovi nekaj čistega leposlovja z mačjimi 
literarnimi junaki, sicer pa so to večinoma poljudna, 
poučna branja o rasti, negi in vzreji mačk. Mijauuu, bi 
verjetno zavili z očmi mačkoni in bi se zmrdovali nad 
nekaterimi knjižnimi naslovi: Otrokovi prvi psički in 
muce, Vse o mačkah v 365 dneh (podnaslov: Naj bo 
vsak dan preživet z vašo mačko nekaj posebnega), Mač-
ke (podnaslov: Naučite se razumeti svojega ljubljenčka), 
Zdravilna masaža za mačke, Mačke (podnaslov: Kako 
zanje pravilno skrbeti in jih razumeti), Testirajte svojo 
mačko (prvi podnaslov: Mačji IQ testi, drugi pa: Je vaša 
mačka prikrita genialka?), Muc, ki je mijavkal na pomoč 
(podnaslov: Psihologija mačk) … Taki in podobni so 
tudi priročniki o kužkih.

Po odlični avtorski slikanici Pasji zakaji (Napisala, 
narisala in oblikovala Lila Prap. Ljubljana: Mladinska 
knjiga, 2010) smo v zbirki Žlabudron dobili še knjigo 
Mačji zakaji (2013). Kot se za knjižno zbirko spodobi, 
imata obe slikanici, pasja in mačja, veliko skupnega, kot 
velja tudi za ostale »žlabudronke«, a pri eni najbolj pre-
poznavnih in uspešnih slovenskih avtoric ni nikoli, zares 
nikoli niti za trohico dolgčas, četudi je »avtorski format 
žlabudronk« precej stroga, jasna zadeva. Spominjam se 
navdušenja nad lepo v vrsto postavljenimi pasjimi pa-
smami na notranjo stran platnic in veznega lista. Lila 
Prap je upodobila najbolj znane pasje pasme, nato pa je 
dodala še »mešančke«: škotski malamut, zahodnovišavski 
jazbečar, koker hrt, dalmatinski španjel, višava …

Le kašne mačje pedigrejke in mešanke si bo le Prapova 
domislila za to knjigo? Hudo bo, če je že naslovni maček 
taka močna »osebnost«!

No, poimenovanje mačjih pasem je izostalo, so pa 
listi (notranje platnice in vezni) opremljeni s simpatič-
nim mačjim vzorčenjem v toplih peščenih barvah, kar 
je odličen kontrast knjižni sredici, ki zaradi izbire barv, 
kontrastov deluje skoraj poduhovljeno.

Mačjih zakajev je štirinajst: Zakaj mačke ne ubogajo?, 
Zakaj mačke mahajo z repom?, Zakaj mačke lovijo miši?, 
Zakaj mačke šklepetajo z zobmi?, Zakaj mačke predejo?, 
Zakaj mačke ne znajo zlesti z drevesa?, Zakaj si mačke 
brusijo kremplje? ... In na vsa odgovarjajo miške.

Mačke mahajo z repom? Tako piše v knjigi:
Pri nekem kmetu sta živela pes in mačka. Mačka je ves 

čas važno hodila naokoli z dvignjenim repom, kar je šlo psu 
zelo na živce.

»Kaj nosiš ta svoj rep kot kakšno anteno? Še oko mi boš 
staknila! Ne moreš malo pomahati z njim, ko grem mimo 
tebe?« se je nekega dne razburil. »Dober dan, vesela sem, da 
te vidim! Halo!?«

»Kaj si rekel? Kaj naj delam?« je zazehala mačka.
»Pomahaj malo s tisto tvojo anteno! Pokaži, da vidiš še 

koga razen sebe!« …
In potem …
Hja, ne povem! Boste morali sami prebrati in pogle-

dati, kajti še posebej avtorske slikanice vrhunskih ume-
tnikov so take, da jih ni mogoče dobro predstaviti le z 
besedo. Pomembne so ilustracije, ki z besedilom tvorijo 
celostno umetnino.

Liljana Klemenčič
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„Restavracije v vzhodnem 

stolpu zaenkrat ne bo,“ je ja-

sen Arih, ki pravi, da je doku-

mentacija spremenjena tako, 

da bi gostinsko dejavnost 

lahko izvajali, a enostavno de-

narja za izvedbo te investicije 

ni. Še več, težav nimajo zgolj 

s tem, da ne bo nove restavra-

cije, tudi kavarna, ki je bila v 

gradu, je od novembra naprej 

zaprta, pogodbo z najemni-

kom so namreč prekinili. Kot 

pojasnjuje Arih, imajo veliko 

težav z iskanjem najemnika, ki 

bi bil pripravljen imeti kavar-

no odprto celo leto. „Vsi, ki se 

zanimajo za najem, bi kavarno 

imeli odprto le v času sezone, 

od maja do oktobra. Mi pa si 

želimo, da bi bila odprta celo 

leto, tudi takrat, ko ni veliko 

obiskovalcev na gradu. Trenu-

tno je to velik problem, a sem 

prepričan, da bo kavarna že v 

kratkem odprla svoja vrata,“ 

pravi Arih, ki je optimističen 

in upa, da bodo kavo obisko-

valcem muzeja lahko ponudili 

že naslednji mesec. Glede na 

dejstvo, da letos muzej pra-

znuje 120-letnico in da na 40 

prireditvah, kolikor jih bodo 

imeli v počastitev tega jubile-

ja, pričakujejo velik obisk, je 

kavarna še toliko pomemb-

nejša. 

Bodo pa v kratkem na spo-

dnji ploščadi postavili avto-

mate, na katerih bo možno 

kupiti prigrizke, sladoled in 

podobno. A to je, kot pravi 

Arih, le začasna rešitev, Muzej 

si bo v prvi fazi najprej priza-

deval, da se v roku enega me-

seca ponovno odpre kavarna 

na gradu, moči pa bodo usme-

rili tudi v iskanje zasebnega 

partnerja, ki bi bil pripravljen 

odpreti restavracijo v vzho-

dnem stolpu, kjer je eden naj-

lepših pogledov na najstarejše 

slovensko mesto.

Ploščad bodo 
uredili še ta mesec

Še preden se bo v ptujskem 

muzeju začela glavna sezona, 

bodo uredili tudi spodnjo plo-

ščad. Gramoz, ki so ga nasipa-

li, je namreč neprimeren za 

hojo in ga bodo nadomestili z 

novim. To je od izvajalcev zah-

teval Arih, ki pravi, da bo že ta 

mesec sedanji gramoz delno 

odstranjen, nadomestili pa ga 

bodo z lomljencem, ki se ga da 

povaljati in bo bistveno boljši 

za hojo. „To bomo naredili v 

najkrajšem možnem času,“ 

pravi direktor Pokrajinskega 

muzeja Ptuj-Ormož.

Še ta teden se bo začela tudi 

sanacija Raičeve 11, kjer bodo 

začeli zamenjavo kritine. Ta 

je namreč povsem uničena 

in jo bodo zamenjali skupaj 

s pomočjo lani ustanovljene-

ga Društva prijateljev Pokra-

jinskega muzeja Ptuj, ki bo 

zraven Rokodelskega centra 

v tej stavbi dobilo tudi svoje 

prostore. Ta investicija naj bi 

bila zaključena še v prvi polo-

vici leta.

Nekoliko več težav pa imajo 

z Raičevo 9, ki je prav tako v 

lasti države in z njo upravlja 

ptujsko-ormoški muzej. Kot 

pojasnjuje Arih, je zahteva Za-

voda za varstvo kulturne dedi-

ščine Slovenije jasna: stavbo je 

treba ohraniti, a sanirati. Ker 

gre za zelo zahteven projekt, 

ki zahteva tudi izdelavo ce-

lotne dokumentacije, tečejo 

stvari počasneje. „Objekt je v 

popolnem razsulu, tukaj ne 

gre le za vzdrževalna dela, am-

pak celovito obnovo,“ pravi 

direktor ptujsko-ormoškega 

muzeja.

Dogovori že potekajo z dru-

štvom Cesarsko-kraljevi Ptuj, 

ki je izrazilo željo, da bi sode-

lovalo pri obnovi, v zameno 

pa bi v tej stavbi imeli društve-

ne prostore. Arih vse predlo-

ge pregleduje in jih bo ocenil 

tudi v odvisnosti od ustrezno-

sti zahtev, ki jih je postavil 

Zavod za ohranjanje varstva 

kulturne dediščine. „Objekt 

je sramota in kazi grajski kom-

pleks, ob tem pa je tudi neva-

ren. Upošteval bom zahteve 

spomeniškega varstva, dejstvo 

pa je, da bi oni vse reševali, a 

brez denarja,“ pravi Arih, ki 

je jasen, da je predlog države 

drugačen, med drugim naj bi 

predlagali celo rušitev Raiče-

ve 9.

Vračajo se 
čarovnice, v 
kratkem bo plačljivo 
parkirišče

Ker muzej letos praznuje 

120. obletnico ustanovitve, 

je želja vodstva, da se vse 

omenjene težave, s katerimi 

se spopadajo, od ureditve ka-

varne in ploščadi do sanacije 

obeh objektov na Raičevi, re-

šijo pred glavno sezono. Ta 

se sicer prične junija, glavni 

dogodek, ki bo obeležil visok 

muzejski jubilej, pa bo 7. juni-

ja, ko bo premiera predstave 

Črni križ pri Hrastovcu, ki jo 

Muzej prireja v sodelovanju s 

KUD Grajena in Mestnim gle-

dališčem Ptuj. Na turnirskem 

prostoru bo 10 ponovitev 

omenjene predstave, nada-

ljevanje tega projekta pa bo 

ureditev grajskih hodnikov, 

kjer bodo prikazovali procese 

čarovništva v srednjem veku. 

Po vzoru nekaterih svetovnih 

muzejev želijo med drugim 

postaviti tudi mučilne napra-

ve, ki so jih uporabljali nekoč, 

in tako pričarati delček takra-

tnega življenja.

Eden izmed kratkoročnih 

načrtov je še ureditev parkiri-

šča pod gradom. To zemljišče 

je v lasti države, upravlja pa 

ga ptujsko-ormoški muzej. Že 

v začetku leta je Arih napove-

dal, da bodo na tem parkirišču 

uvedli plačevanje parkirnine, 

saj opažajo, da parkirišče, ki je 

v prvi vrsti namenjeno obisko-

valcem muzeja, največ upo-

rabljajo posamezniki, ki avto-

mobile tam puščajo v času, ko 

so na delovnih mestih.

Kot pravi Arih, so se z direk-

torjem podjetja Javne službe, 

d. o. o., Alenom Hodnikom 

dogovorili, da bodo pripravili 

skupni projekt, pri čemer bo 

omenjeno podjetje na tem 

območju izvajalo koncesijsko 

dejavnost.

Idejne rešitve, kako parkiri-

šče urediti, so že pripravljene, 

direktor ptujsko-ormoškega 

muzeja pa računa, da bo že 

v mesecu ali dveh projekt 

realiziran, kar pomeni, da 

parkirišče pod gradom ne bo 

več brezplačno. Še vedno pa 

za obiskovalce muzeja ostaja 

nespremenjen režim na zgor-

njem parkirišču, pri čemer 

Arih poudarja, da bodo tudi 

spodnje parkirišče ob nekate-

rih priložnostih lahko upora-

bljali brez plačila parkirnine. 

Foto: DK

Aleš Arih pravi, da je bila ureditev konjušnice na gradu izjemna 
poteza, saj so obiskovalci tako z blagajno kot grajsko trgovino 
zelo zadovoljni.

Ptuj � Letos restavracije na gradu še ne bo

Že kmalu brez brezplačnega parkiranja
V začetku leta je direktor Pokrajinskega muzeja Ptuj-Ormož Aleš Arih napovedal, da bo ptujski grad končno dobil pri-
merno kavarno in restavracijo, in sicer v vzhodnem stolpu. A že po dveh mesecih se je izkazalo, da so bile napovedi 
glede na finančne zmožnosti države preveč optimistične. Se pa že uresničuje njegova druga napoved: parkirišče pod 
gradom bo že v roku meseca ali dveh plačljivo.
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Tako na primer planira, da 

bodo avtobusi obiskovalce 

lahko pripeljali, nato pa se 

bodo odpeljali do parkirišča 

na Zadružnem trgu in jih tam 

tudi počakali. „S tem bomo 

turiste prisilili, da gredo skozi 

mesto, da malo obudimo ta 

center, ki je zelo prazen,“ še 

o pozitivnih vidikih uvedbe 

parkirnine pravi Arih, ki si 

sicer večjega dobička od tega 

ne obeta.
Dženana Kmetec



»Že tri, štiri dni po borbi 
na obrazu nisem imel vidnih 
posledic borbe, tudi sicer sem 
dobro,« je dober teden po vr-
nitvi iz New Yorka pripove-
doval Dejan Zavec, ki je proti 
Keithu Thurmanu doživel šele 
tretji poraz v več kot desetle-
tni profesionalni karieri: »Kaj 
posebej novega v tem trenut-
ku še ne morem povedati, 
ostajam pa pri tem, da sem v 
danem trenutku v ringu poka-
zal svoj maksimum. Obenem 
se zavedam, da to ni bilo vse, 
česar sem sposoben, tudi v 
fazi priprave na dvoboj smo 
naredili nekaj napak. A to ni 
opravičilo za poraz, nikakor 
ne; za zmago pač tokrat ni bilo 
dovolj, Thurmanu lahko samo 
čestitam za odlično predsta-
vo.«

Takoj po dvoboju je v 
zraku obviselo vprašanje o 
nadaljevanju kariere.

D. Zavec: »Mnenja sem, da 
s tem porazom nikakor nisem 
doživel blamaže, obenem pa 
si nisem odgovoril na vpraša-
nje o maksimumu, ki ga lahko 
dosežem. Zaradi tega ne raz-
mišljam o koncu kariere, prav-
zaprav sem dobil dodaten mo-
tiv. Nikdar se nisem slepil, da 
sem nepremagljiv in najboljši 
na svetu; za maksimalni dose-
žek se mora skupaj sestaviti 
veliko dejavnikov, od dnevne 
forme, razpoloženja in vsega 
ostalega. Verjamem, da mi na-
slednjič lahko uspe.«

Kaj bi lahko v pripravah 
na dvoboj storil boljše že 
tokrat?

D. Zavec: »Prav te stva-
ri sedaj premlevam, oz. jih 
spravljam v predalčke, ne bi 
pa jih želel sedaj izpostavlja-
ti. Šele čez nekaj časa bomo 
lahko videli, kaj je v resnici 

šlo narobe. Bilo je tudi nekaj 
začetniških napak, a niso bile 
odločilne za poraz. Na drugi 
strani je vendarle stal boksar, 
ki ima kljub mladostnim le-
tom pestro zgodovino ter za 
sabo odlično ekipo.«

To je bil tvoj drugi po-
skus v ZDA: bo prišlo tudi 
do tretjega?

D. Zavec: »V tretje gre rado! 
Teh prvih dveh poskusov ni-
kakor ne jemljem kot nekaj 
negativnega, to bi se lahko 
zgodilo tudi kje drugje. Do 
ZDA sem imel in bom imel 
vedno nekakšno spoštovanje, 
vendar zame ostajajo izziv. 
Vemo, da se v ZDA dogajajo 
vse najpomembnejše stvari 
okrog boksa.«

Lahko primerjaš prvi in 
drugi dvoboj v ZDA, Berta 
in Thurmana?

D. Zavec: »Gre za dva po-
polnoma različna boksarja. 
Za Thurmana lahko rečem, 
da je bil to moj najtežji, naj-
zahtevnejši in najverjetneje 
tudi najkakovostnejši tekmec 
doslej. Thurmanovo boksanje 
je vsebovalo elemente, zara-
di katerih je bil v tem večeru 
zame nepremagljiv: podalo se 
mu je vse, kar je naredil.«

Kakšno kariero mu na-
poveduješ v prihodnosti?

D. Zavec: »Ne želim biti 
preveč subjektiven, vendar ga 
vidim na enem od prestolov 
svetovnega prvaka. Na drugi 
strani pa se je treba zaveda-
ti, da so razlike med boksarji 
majhne in lahko vsak boksar 
premaga vsakega; odloči lah-
ko en sam ali ena sama serija 
natančnih udarcev.«

Si lahko predstavljaš, da 
bi tekmoval v kakšni težji 
kategoriji, kjer so boksarji 

nekoliko počasnejši?
D. Zavec: »Zase vem, da v 

tem zadnjem dvoboju nisem 
bil niti blizu tistega maksimu-
ma hitrosti, ki sem ga bil vajen 
v prejšnjih dvobojih – tudi to 
je ena od podrobnosti, ki jih 
bom vzel posebej pod drob-
nogled. Sposoben sem višje 
hitrosti, frekvence in moči. 
Izgubil sem pošteno, a v tem 
večeru nisem našel stika sam s 
seboj; želje so bile eno, realiza-
cija pa nekaj drugega.«

Kljub porazu si bil po 
dvoboju deležen prisrčne-
ga stiska rok navijačev. Kaj 
ti to pomeni?

D. Zavec: »Hvala vsem, ki 
ste bili zraven v New Yorku! 
Meni to pomeni poplačilo za 
srčno borbo, v kateri se nisem 
predal ali doživel blamaže. Vsi 
skupaj se ne rabimo ničesar 
sramovati; sam sem tekmecu 
pošteno čestital in lahko vsem 
pogledam v obraz.«

Sicer strogi ameriški me-
diji po dvoboju niso bili 
kritični do tvojega pora-
za, ampak so celo zapisali, 
da si v tem trenutku med 
redkimi boksarji velterske 
kategorije, ki je sposoben s 
Thurmanov zdržati na no-
gah vseh 12 rund.

D. Zavec: »Veliko dajem 
na mnenje teh ameriških no-
vinarjev, ki se specializirano 
in zares podrobno ukvarja-
jo z boksom. V dnevih pred 
dvobojem sem jih spoznal 
kar nekaj in lahko rečem, da 
se na boks ne spoznajo samo 
teoretično. Prepoznajo veli-
ko več od samega udarjanja v 
ringu in to je njihova dodana 
vrednost, ki daje njihovemu 
mnenju posebno težo.«

Jože Mohorič
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Ptujčani skupno tretji v 
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Tvoja »zgodovina« obsega 
10 let profesionalnega bo-
ksa; prvi dvoboj si imel pred 
skoraj natančno 10 leti, 1. 
marca 2003.

D. Zavec: »Tega obdobja 
se zelo rad spominjam, če-
prav je minilo zelo, zelo hitro. 
Niti zavedal se nisem, da čas 
beži tako hitro, praktično ga 
je nemogoče 'krotiti'.«

Kateri utrinki iz teh dese-
tih let se ti v prvem trenutku 
pojavijo pred očmi?

D. Zavec: »Ptuj, Maribor 
in Johannesburg, še kako 
živ pa je tudi zadnji dvoboj 
v ZDA.«

Boks � Dejan Zavec

V tretje 
gre rado!

Foto: Črtomir Goznik

Dejan Zavec: »Za Thurmana lahko rečem, da je bil to moj najtež-
ji, najzahtevnejši in najverjetneje tudi najkakovostnejši tekmec 
doslej.«

V petek se bo na Kitajskem s 
tekmo v balvanskem plezanju 
začela nova sezona svetovne-
ga pokala. Tudi v tej bo najviš-
ja mesta naskakovala najboljša 
športna plezalka sveta Mina 
Markovič, ki je zadnji dve leti 
zmagala v skupnem seštevku 
svetovnega pokala v težavno-
sti in kombinaciji.

»Glavni cilji v novi sezoni so 
zanesljivo povezan s tekmami 
evropskega prvenstva in sve-
tovnimi igrami v kolumbij-
skem Caliju, na katerih želim 
doseči največ. V svetovnem 
pokalu v težavnosti si želim 
ponoviti lansko sezono, v bal-
vanih pa si želim priti čim viš-
je. Mislim, da sem zelo dobro 
pripravljena in da sem naredi-
la napredek na področjih, kjer 
sem lani malo 'šepala', je pa na 
koncu vse odvisno od dnevne 
forme in od tega, kako plezaš,« 
je pred začetkom sezone deja-
la 25-letna Markovičeva, ki je 
pred tednom z Ministrstvom 
za obrambo podpisala pogod-
bo o zaposlitvi v športni enoti 
Slovenske vojske.

Po prepričljivi zmagi v 
prvem krogu nadaljevanja 
prvenstva čaka nogometaše 
Zavrča že v soboto nov težek 
obračun. V derbiju dosedanje-
ga dela prvenstva bo vodilna 
ekipa lige ob 18. uri gostila 
ekipo Roltek Dob, ki je na le-
stvici takoj za njo. Tudi Dob je 
tako kot Zavrč v 16. krogu pre-
pričljivo slavil, njegova žrtev 
je bila Dravinja. 

Ekipi sta se v letošnji sezo-
ni že pomerili, v Dobu je bilo 

Na uvodno tekmo v kitajsko 
velemesto Chungqing se je 
odpravila tričlanska sloven-
ska ekipa, v kateri sta ob Mini 
še Jernej Kruder in trener 
Roman Krajnik. »Za nami 
je super pripravljalno obdo-
bje z ustaljenimi skupinskimi 
treningi doma ter krajšimi 
pripravami v Stuttgartu, na 
Dunaju in v Mitterndorfu. Mi-
slim, da so se vsi uspeli od lan-

skih tekem odpočiti in dobro 
pripraviti na novo sezono. Če 
bosta Mina in Jernej odplezala 
približno tako kot na trenin-
gih, se jima obeta zelo dober 
rezultat. Mina je na nekaterih 
področjih še nekaj dodala, za 
sabo pa ima tudi že kar nekaj 
izkušenj,« je pred novo sezo-
no dejal selektor Simon Mar-
gon.

sta, JM 

1:1. Tudi sicer nam pogled na 
lestvico pove, da bo šlo za iz-
enačen dvoboj ekip, ki sta do 
sedaj pokazali največ, slavila 
pa bo ekipa, ki bo dobila dvo-
boj na sredini igrišča. Nedvo-
mno bo sila pomemben de-
javnik na srečanju tudi vreme, 
oziroma travnata površina. 
Ta je zaradi obilice snežnih 
in dežnih padavin precej raz-
močena in se lahko kmalu po 
začetnem pisku sodnika Kaj-
tazoviča spremeni v blatno 

kotanjo. Nedvomno takšen 
teren praviloma bolj ustreza 
ekipi, ki se brani, v tem prime-
ru pa naj bi bila to gostujoča 
vrsta. Le-ta pozimi ni doživela 
prevelikih sprememb: v klub 
je iz Radomelj prišel le Marko 
Lunder, nov pa je še trener, saj 
je Jerneja Javornika, ki je bil z 
Dobom sila uspešen, zamenjal 
Damijan Romih, ki je pred 
tem vodil Krško. 

V domači vrsti zaradi kvote 
štirih rumenih kartonov ne bo 
stebra obrambe Petra Mur-
ka, priložnost namesto njega 
bo verjetno dobil Marko Ro-
škar. Drugih težav v moštvu 
Zavrča ni, tako da bo Viktor 
Trenevski na igrišče lahko po-
slal najmočnejšo enajsterico. 
V klubu kljub muhastemu vre-
menu upajo na dober obisk, 
saj je na dlani zgodovinska 
priložnost Zavrča, da v nasle-
dnji sezoni premierno nastopi 
v najelitnejši nogometni ligi 
v Sloveniji. Na srečanju z Do-
bom je cilj dobra igra ter tri 
točke, pred tekmo je optimi-
stičen tudi napadalec Zavrča 
Jože Benko: »Zelo nerad sicer 
napovedujem razplete tekem, 
toda prav gotovo imamo mo-
žnost, da osvojimo vse tri toč-
ke. Seveda bomo morali zato 
dati vse od sebe, pristop vsa-
kega posameznika mora biti 
na najvišji možni ravni, in če 
bo tako, rezultat ne bo izostal.«

tp

Športno plezanje � Mina Markovič

Mina stremi k najvišjim ciljem

Nogomet � NK Zavrč

Najbolj skrbi igrišče

Foto: Črtomir Goznik

Mina Markovič ima tudi v letošnji sezoni visoke cilje.

Foto: Črtomir Goznik

Borisu Sambolcu (na fotografiji) bo v soboto na derbiju 2. lige v 
zadnji vrsti pomagal Marko Roškar; Peter Murko bo počival zaradi 
kartonov.



V Domu krajanov Skorba je 
bila v petek, 15. marca, prire-
ditev Športnik leta 2012 obči-
ne Hajdina. Na njej so podelili 
priznanja najboljšim v kate-
goriji šolski šport, najboljšim 
ekipam, posameznikom z iz-
stopajočimi rezultati, razglasili 
pa so tudi športnika in športni-
co leta. V tej kategoriji sta bila 
najboljša kapetan NK Aluminij 
Denis Topolovec in mlada čla-
nica Atletskega kluba CP Ptuj 
Maja Bedrač.

Najboljši v kategoriji 
ŠOLSKI ŠPORT:

medobčinska tekmovanja: 
Miha Malinger (atletika – krogla, 3. 
mesto), Alina Vogrinec (atletika – 
daljina, 3. mesto), Jan Hodžar (judo 
– do 46 kg, 2. mesto), Nik Volgemut 
(streljanje, 2. mesto), Tomaž Gojko-
šek (atletika – zimski pokal, 1. me-
sto), Leon Ljubec Zajko (plavanje 
– 50m prosto in prsno, 1. mesto);

območna tekmovanja: Marko 
Leon (namizni tenis, 3. mesto), 
Aljaž Nahberger (namizni tenis, 
3. mesto), Marcel Kaisersberger 
(atletika – krogla, 2. mesto), Luka 
Šlamberger (judo – nad 60 kg, 2. 
mesto), Gregor Rihtarič (badminton 
– starejši učenci, 1. mesto, Nika 
Šlamberger (judo – nad 57 kg, 1. 
mesto), Klemen Kovačec (šah, 1. 
mesto), David Murko (šah, 1. me-
sto);

državna tekmovanja: Martin 
Špurej (karate – mlajši učenci, 2. 
mesto), Tilen Kropfl (karate – mlaj-
ši učenci, 2. mesto), Niko Križnik 
(karate – starejši učenci, 3. mesto), 
Aljoša Plajnšek (karate – mlajši 
učenci, 3. mesto), Filip Sitar (kara-

te – starejši učenci, 3. mesto), Lo-
vro Svenšek Pišek (karate – mlajši 
učenci, 3. mesto), Zala Lipavšek 
(twirling – mlajši učenci, 1. mesto).

Najboljše ekipe:
- člani NK Gerečja vas (1. liga 

MNZ Ptuj, 2. mesto);
- veterani NK Hajdina (veteran-

ska liga MNZ Ptuj, nad 35 let, 4. 
mesto);

- KMN Draženci (zimska liga MNZ 
Ptuj, 1. mesto);

- Twirling klub Hajdina (DP v ka-
tegoriji Seniorke, 1. mesto ekipno);

- Karate klub WKSA Hajdina (DP 
v kategoriji borbe – starejši dečki, 
1. mesto ekipno);

- Tenis klub Skorba (letna B liga 
Podravja, 2. mesto, zimska B liga 
Podravja, 3. mesto).

Posamezniki z izjemnimi 
rezultati:

Jaka Javoršek – karate (1. mesto 
kate in borbe posamezno – DP Ma-
ribor 2012 v kategoriji mlajši dečki);

Žiga Javoršek – karate (1. mesto 
borbe posamezno in 3. mesto kate 
posamezno – DP Maribor 2012 v 
kategoriji starejši dečki);

Mitja Koderman – karate (1. 
mesto kate posamezno in 2. mesto 
borbe posamezno – DP Maribor 
2012 v kategoriji starejši dečki);

Viktorija Klaneček – pikado (2. 
mesto posamezno – DP 2012, 1. 
mesto ekipno – EP Olimje Sloveni-
ja 2012; klasični pikado – pluta: 
5. mesto posamezno – DP 2012, 
1. mesto ekipno – DP 2012, 18. 
mesto ekipno – EP v Turčiji 2012 
pod okriljem svetovne pikado zveze 
WDF);

Simon Kaisersberger – kikboks 

Najpomembnejša odločitev 
zadnjega kroga je bil drugoli-
gaški »finale« med ekipama KK 
Starše Čiro in KK Črešnjevec. 
Ponujene priložnosti ekipa 
Čiro Starše ni izpustila in je od-
ločilno tekmo zmagala 78:70. 
Črešnjevcu preostane boj za 
vstop med prvoligaše preko 
dveh kvalifikacijskih tekem z 
ekipo Kidričevega, ki je med 
prvoligaši zasedla sedmo me-
sto. Slednjim se kljub zmagi 
v zadnji tekmi s KK Starše ni 
uspelo prebiti na »varno« 6. 
mesto. Le-to so zaradi boljše 
medsebojne koš razlike osvojili 
prav Staršani. 

Zanimivo tekmo med dvema 
ekipama, ki bosta sezono na-
daljevali na zaključnem turnir-
ju, smo videli na Pragerskem. 

Domačini so z zmago nad NKB 
Maribor prekinili serijo slabših 
izidov in gredo v zaključek kot 
številka dve, Mariborčanom 
ostaja 4. mesto in polfinalni 
dvoboj s prvimi favoriti KK 
Adecco. Tretje mesto po re-
dnem delu je dosegla ekipa 
MCAPro, pri kateri je rekordni 
strelski večer prikazal najboljši 
strelec sezone Gregor Auer s 
55 točkami (13 trojk). Ekipo 
MCAPro v polfinalu čakajo 
serijski prvaki PARKL, KK Pra-
gersko. Hkrati je to ponovitev 
zadnjih dveh finalnih obraču-
nov lige in že vnaprej lahko 
pričakujemo izjemno zanimi-
vo tekmo, ki bo na sporedu v 
soboto ob 18. uri, tudi v nepo-
srednem prenosu preko spleta 
(www.parkl.si). 

STAREJŠI DEČKI B
REZULTATI 8. KROGA: Velika 

Nedelja Carrera Optyl – Drava Ptuj 
22:21 (12:13), Dobova – Dol TKI 
Hrastnik  26:23 (14:10), Radeče 
MIK Celje – Maribor Branik 24:21 
(12:9).

1. ARCONT RADGONA 6 6 0 0 12
2. MARIBOR BRANIK 7 5 0 2 10
3. DOBOVA 7 3 1 3 7
4. RADEČE MIK CELJE 7 3 0 4 6
5. DRAVA PTUJ 6 2 0 4 4
6. V. NEDELJA C. O.  7 2 0 5 4
7. DOL TKI HRASTNIK 6 1 1 4 3

VELIKA NEDELJA CARRERA OP-
TYL – DRAVA PTUJ 22:21 (12:13)

VELIKA NEDELJA CARRERA 
OPTYL: Tim Kokalj 3, Matic Vršič 6, 
Niko Gašič 1, Marko Hržič 2, Alen 
Škrlec 7, Uroš Kosi 3, Sebastjan 
Meško, Niko Anderlič, Nikola To-
plak. Trener: Darjan Mesarec

V lokalnem derbiju so rokometa-
ši iz Velike Nedelje v razburljivem 
srečanju premagali sovrstnike iz 
Ptuja. Slednji so dobili prvi polčas, 
domačini pa drugega, kar je na 
koncu tudi pomenilo zmago. Pri 
domačinih se je strelsko odlikoval 
Alen Škrlec, ki je dosegel sedem 
zadetkov.

DK

MLAJŠE DEKLICE
MERCATOR TENZOR PTUJ – RK 

GEN - I ZAGORJE 19:12 (9:4)
ŽRK MERCATOR TENZOR PTUJ: 

Tjaša P. Malek 2, Ajda Jakomini 3, 

Špela Topolnik, Iva Zidarič, Klara 
Hliš, Nuša Puž 11, Sara Šegula 3, 
Laura Škrabl, Nika Bedrač, Nika Vi-
dovič, Anja Klukej, Anea Bezjak, in 
Alja Krasnič. Trener: Sašo Petek

Ptujska dekleta so na prvem 
srečanju v Zagorju izgubila s štirimi 
zadetki razlike, na povratnem sre-
čanju pa so se pokazala v boljši luči 
in zasluženo visoko zmagala. Sledi 
kratek premor, po praznikih pa sle-
dijo še tri gostovanja. Z malo sreče 
bi se ptujska dekleta lahko uvrsti-
la na enega izmed treh zaključnih 
turnirjev.

tp

(1. mesto – DP mladinci, 1. mesto 
– Evropski pokal Tešanj 2012, 1. 
mesto – Svetovni pokal Rimini Ita-
lija 2012);

Gašper Mlakar – kikboks (1. me-
sto – DP kadeti, 2. mesto – Svetov-
ni pokal Rimini Italija 2012, 1. me-
sto – Mednarodni turnirji Makarska 
2012, Pula 2012);

Maja Trlep in Katja Drevenšek 
– twirling (1. mesto pari freestyle 
– DP seniorke, A-kategorija, 9. me-
sto pari freestyle – Evropski pokal 
Hasselt Belgija, sodelovali so klubi 
iz 13 držav);

Boštjan Nahberger – atletika (3. 
mesto 300 m ovire in 6. mesto ko-
pje – DP U16, 3. mesto v mnogo-
boju – DP U18, 16. mesto daljina – 
Mednarodne igre šolarjev v Daegu 
Koreja).

Najboljša športnica:
Maja Bedrač – atletika (rojena 

leta 1999, članica AK Ptuj: 1. me-
sto daljina in 2. mesto 60 m – DP 
U14, 2. mesto daljina in 5. mesto 
100 m – DP U16, 2. mesto mnogo-
boj – DP U14, 1. mesto – Medna-
rodne igre šolarjev Daegu Koreja);

Najboljši športnik:
Denis Topolovec – nogomet (ro-

jen leta 1983, živi v Slovenja vasi 
in je kapetan NK Aluminij, ki se je 
v sezoni 2011/12 uvrstil v 1. SNL). 

Prireditev je povezovala Ta-
tjana Mohorko, za plesne in 
glasbene točke pa so poskrbeli 
Milan Pečovnik Pidži, bobnar 
Alan Bušljeta, plesna skupina 
Power dancers iz Hajdine in 
plesna skupina Mambo. Zbra-
ne sta nagovorila župan Stanko 
Glažar in predsednik Športne 
zveze Hajdina Sandi Mertelj.

JM

1. LIGA
REZULTATI 14. KROGA: MCA-

PRO – ŠD Cirkovce 111:65 (24:20, 
21:17, 36:15, 30:13), KK Prager-
sko – NKB Maribor 90:86 (22:20, 
22:29, 29:21, 17:16), ŠD Kidričevo 
– KK Starše 66:53 (16:9, 16:18, 
24:12, 10:14).

1. KK ADECCO MARIBOR 14 13 1 27
2. PRAGERSKO W. BLOCK 14 9 5 23
3. MCAPRO 14 8 6 22
4. NKB MARIBOR -1 14 8 6 21
5. KPŠ 14 6 8 20

6. KK STARŠE 14 5 9 19
7. ŠD KIDRIČEVO 14 5 9 19
8. GG TE ŠD CIRKOVCE 14 2 12 16

2. LIGA
REZULTATI 14. KROGA: ŠD Maj-

šperk – ŠD Ptujska Gora 80:53 
(17:18, 20:12, 30:4, 13:19), KK 
Starše Čiro – KK Črešnjevec 78:70 
(16:14, 29:24, 14:22, 19:10).

1. KK STARŠE ČIRO 12 10 2 22
2. ČREŠNJEVEC 12 9 3 21
3. ŠD MAJŠPERK 12 6 6 18
4. KK RAČE 12 6 6 18
5. PTUJSKA GORA 12 6 6 18
6. KK ADECCO OLDSTARS 12 3 9 15
7. KMO DORNAVA 12 2 10 14

Danilo Klajnšek

petek � 22. marca 201312 Šport

Rokometaši Jeruzalema so 
v tekmi 1. kroga Lige za obsta-
nek proti Krškemu razočarali 
in ob porazu 30:31 doživeli hla-
den tuš. Upati je, da so se varo-
vanci trenerja Saša Prapotnika 
iz tega poraza kaj naučili. Da se 
zavedajo spodrsljaja, je po tek-
mi s Krškim povedal tudi kape-
tan Bojan Čudič: »Smo mojstri 
‘štrikanja’ lastne usode, in to že 
vrsto let. Znova smo si otežili 
delo v boju za obstanek v ligi. 
Poraz je treba čimprej pozabiti 
in se osredotočiti na tekmo v 
Sevnici. Tja odhajamo v vlogi 
favorita in tako se moramo od 
prve minute naprej tudi posta-
viti. Do uspeha bomo prišli le z 
dobro igro v obrambi.« 

Sevnica je lažje od priča-
kovanega v prejšnjem krogu 
doma ugnala Sviš (34:27). V 
ekipi se je kljub drugačnim 
napovedim znova pojavil izku-
šeni Aleš Sirk, ki je bil z 10 goli 

najzaslužnejši za zmago svoje 

ekipe. Igra Sevnice ob nasto-

pu Sirka je nekaj povsem dru-

gega in ima rep ter glavo. S to 

zmago Sevničanov je prednost 

Jeruzalema splahnela na štiri 

točke. Srečanje v Sevnici je 

eno najzanimivejših nasploh v 

Ligi za obstanek in točke bodo 

štele dvojno. Tudi obisk tekme 

bo velik, zato je pričakovati 

borbeno tekmo do zadnjega 

atoma moči. Ormožani bodo 

morali pošteno zavihati rokave 

v Sevnici, kjer so se letos že en-

krat pošteno opekli. V 2. krogu 

so klonili z golom zaostanka, 

24:23 (v Ormožu je Jeruzalem 

zmagal z izidom 28:24). Slavila 

bo tista ekipa, ki bo bolje znala 

brzdati svoje živce in se bolje 

osredotočila na svojo igro. Tek-

ma je na sporedu v soboto, 23. 

marca, ob 19.30.

ku 

Mladinski 
ITF-turnirji

Pretekli teden je v Trnovem na 
Slovaškem potekal mladinski ITF-
turnir 4. kategorije, na katerem je 
nastopala tudi Tamara Zidanšek. 
Ta je bila na turnirju 6. nosilka in je 
v 1. krogu 7:5, 6:3 ugnala Latvijko 
Lauro Gulbe. Dvoboj je zaradi težav 
s stopalom komaj končala, težave 
pa so se v drugem krogu še stopnje-
vale, zaradi česar je dvoboj proti do-
mačinki Sarloti Cesnekovi izgubila 
(6:1, 2:6, 4:6).

V Umagu ta teden poteka turnir 
visoke 1. kategorije z močnim slo-
venskim zastopstvom. To pa v 1. 
krogu ni bilo uspešno, saj sta na-
predovali le Hana Mraz in Natalija 

Pipek, izpadle pa so Nina Potočnik, 
Eva Zagorac, Pia Brglez, Manca 
Pislak in Ana Oparenovič. Nina Po-
točnik je igrala proti Madžarki Luci 
Fabian in pri rezultatu 6:4, 2:6, 3:2 
predala dvoboj zaradi poškodbe 
gležnja. V zadnjem nizu je povedla 
3:0, a so bile bolečine v gležnju pre-
hude, da bi lahko dvoboj uspešno 
končala.

Turnir U-18 v 
Mariboru

Na igriščih ŽTK Maribor je pote-
kal mladinski turnir, na katerem sta 
nastopila tudi Sven Lah in Aleksej 
Goručan. Oba sta začela v kvalifika-
cijah, kjer sta se v zadnjem krogu 
srečala med seboj. Uspešnejši je 

bil Sven, ki je zmagal 9:7. Ta je 6:3, 
6:2 zmagal tudi v 1. krogu glavnega 
turnirja proti Blažu Gvardjančiču (Z 
club), v drugem pa je bil zanj pre-
močan Anže Lovišček (TA Breskvar), 
ki je kasneje izločil tudi 1. nosilca, 
Jana Šuntarja (Triglav).

Finalni turnir Jaki 
sport U-12

Z uspešnim nastopanjem na ro-
und-robin turnirju sta si nastop na 
finalnem A-turnirju priigrala Blaž 
Vidovič in Jure Glodež. Slednji je 
tesno izgubil (8:9) v zadnjem krogu 
kvalifikacij, prvi pa je bil na glavni 
turnir uvrščen neposredno. Tam je 
zmagal v 1. krogu, nekoliko nepriča-
kovano pa izpadel v drugem; ugnal 
ga je Gašper Oblak (MAX LJ).

JM

Rokomet � 1. A SRL (m)

Prostora za spodrsljaj 
skoraj več ni

Tenis � TK Terme Ptuj

Tri ptujske rokometašice v mlajših 
reprezentančnih selekcijah

Prvenstveno pavzo so poleg ženske članske izbrane vrste izkoristi-
le tudi mlajše selekcije, ki bodo v tem času precej aktivne. Selektor 
mladinske ženske izbrane vrste Bojan Voglar bo zaključne priprave 
za kvalifikacije za EP opravil 23. do 27. marca v Slovenj Gradcu. 
Članica mladinske reprezentance je tudi Barbara Selinšek iz vrst 
Mercatorja Tenzorja. Kvalifikacijski turnir bo sicer odigran od 29. do 
31. marca v romunski Craiovi, na EP, ki bo poleti na Danskem, pa 
bosta napredovali dve najboljši reprezentanci. Slovenke bodo igrale 
v konkurenci Romunije, Poljske in Velike Britanije.

Prav tako je aktivna kadetska reprezentanca do 17. leta starosti, 
ki je priprave že opravila, ta konec tedna (od 22. do 24. marca) pa 
dekleta čaka kvalifikacijski turnir za nastop na letošnjem EP, ki bo 
poleti na Poljskem. Za tekmice bodo mlade Slovenke imele repre-
zentance Rusije, Hrvaške in Švice, na EP pa se bosta uvrstili dve 
najboljši selekciji. Turnir bo potekal v ruskem Zvenigorodu, članici 
kadetske vrste pa sta tudi rokometašici Mercatorja Tenzorja Bar-
bara Borovčak in Sindi Zorec, obenem pa je vodja reprezentance 
Marjan Valenko, pomočnik Nikole Bistroviča v ptujskem ženskem 
rokometnem kolektivu.

tp

ZAKLJUČNI TURNIR – pol-
finalni dan (sobota, 23. ma-
rec – Dvorana II. Gimnazije 
Maribor): 

16.00 – 1. tekma za obsta-
nek/napredovanje: ŠD Kidri-
čevo (7) – KK Črešnjevec (2);

18.00 – polfinale 1: KK 
Pragersko (2) – MCAPRO (3);

20.00 – polfinale 2: KK 
Adecco (1) – NKBM (4).

Kegljanje � 
Dobri nastopi 
mladih

V ptujskem kegljaškem 
klubu Drava Deta Center pri-
dno delajo z mlajšimi in se z 
njimi udeležujejo tekmovanj 
za posamično prvenstvo 
dečkov in deklic. Tako so se 
varovanci trenerke Marine 
Kramberger udeležili dveh 
turnirjev; prvi je bil v Pivki, 
drugi pa v Novi Gorici. 

V konkurenci dečkov II. ka-
tegorije je Nino Kekec na 16. 
mestu. Skupno je podrl 1071 
kegljev (536 v Pivki in 538 v 
Novi Gorici). Miha Petrič je 
nastopil samo v Novi Gorici, 
podrl pa je 391 kegljev – je 
na 24. mestu. Med dečki III. 
kategorije je Matej Ocvirk 
16. s podrtimi 839 keglji 
(436, 403). V isti kategoriji 
je Urban Brenčič 18. s 749 
podrtimi keglji (362, 432), 
Renato Kekec pa je 28.; na-
stopil je samo na eni tekmi 
(348 kegljev).

Danilo Klajnšek

Športnik leta 2012 občine Hajdina

Naj športnika Maja Bedrač in Denis Topolovec

Košarka � PARKL

Starše Čiro zmagovalci 2. lige

Rokomet � Mlajše selekcije

Foto: Langerholc

Najboljša športnika občine Hajdina za leto 2012: Maja Bedrač in 
Denis Topolovec

Nuša Puž, članica ekipe mlaj-
ših deklic ŽRK Mercator Ten-
zor Ptuj



2. liga: Trgovine 
Jager II prve

REZULTATI 10. KROGA: Duras 
projekt – TK Skorba Gad 0:3 (Kos 
– Slaček 4:9, Ljubec – Intihar 2:9, 
Gavez/Ljubec – Dobnik/Šlamber-
ger 6:9), TK Skorba – Trgovine Ja-
ger II 1:2 (Ules – Zavrnik 2:9, Žitnik 
– Križe 6:9, Žitnik/Hazimali – Debe-
ljak/Zavrnik 9:3), PSS Ptuj – Vete-
rani 2:1 (Belšak – Merc 9:1, P. Čeh 
– Mazera 8:9, Belšak/Čeh – Merc/
Mazera 9:1).
  igre gemi
1. TRGOVINE JAGER II  25 250
2. VETERANI  21 226
3. PSS PTUJ  16 210
4. TK SKORBA   14 184
5. TK SKORBA GAD  13 179
6. DURAS PROJEKT  1 124

Srečanja zadnjega kroga niso pri-
nesla sprememb na lestvici. V der-

biju začelja je bila ekipa TK Skorba 
Gad boljša od ekipe Duras projekt. 
Vodilna ekipa Trgovine Jager II je 
premagala ekipo TK Skorba in tako 
ubranila prvo mesto v 2. ligi. V tekmi 
med ekipama PSS in Veterani, ki je 
odločala o 3. mestu, je prvo zmago 
prispeval prerojeni Aleš Belšak, ki 
je gladko premagal Robija Merca in 
mu vrnil za poraz v jesenskem delu. 
V drugi tekmi je Ivo Mazera pripravil 
veliko presenečenje in v podaljšani 
igri premagal Petra Čeha. V igri dvo-
jic Čeh in Belšak tekmecema nista 
dovolila razviti igre in sta svoji ekipi 
prinesla zmago.

1. liga
PARI 10. KROGA (sobota, 23. 3.) 

ob 8.30: TC Goja – Hiša Kager, Trgo-
vine Jager I – Straf Skorba. Prosta 
je ekipa TK Šumari.

JM

Hladno in vetrovno vreme 
z razmočenim in blatnim te-
renom so bile skoraj 'popolne' 
razmere za državno prvenstvo 
v krosu, ki so ga konec prejšnje-
ga tedna pripravili v Mariboru. 
Kljub težavnim razmeram za 
tek se je za naslove državnih 
prvakov pomerilo okoli 250 
atletov iz 32 slovenskih klubov.

Tekmovanja so se udeležili 
tudi trije Ptujčani, najvišje pa 
je posegel mlajši član Matej 
Jeza, ki je v svoji kategoriji 
do 23 let zasedel 3. mesto. Za 
10-kilometrsko progo je po-
rabil 36 minut in 48 sekund. 
Prav tako 3. mesto si je na šti-
rikilometrski razdalji pritekla 
Doroteja Domjan v konku-
renci mlajših mladink – za pro-
go je potrebovala 17 minut in 
13 sekund. V Mariboru je na-
stopila še Katja Petek in med 
pionirji U-16 zasedla 12. mesto. 
»Tekma je bila zanimiva, razme-
re zahtevne, saj nam je zima na-
trosila še nekaj snega. Tako je 

bila proga, kombinacija trave, 
blata in snega, zahtevna, kjer 
pridejo do izraza pravi tekači, 
predvsem tisti najbolj zagrize-
ni,« je črto pod še eno uspešno 
tekmovanje za AK CP Ptuj po-
tegnil trener Aleš Bezjak. 

Uroš Esih

JK Murska Sobota je v so-
boto izvedel 47. mednarodni 
pokal Murske Sobote oz. 2. me-
morial Antona Tončka Kosa. 
Na tekmovanju je bilo prijavlje-
nih kar 264 judoistov in judo-
istk iz 26 klubov; JK Drava Ptuj 
je zastopalo 12, JK Gorišnica 
pa 8 tekmovalcev.

Ptujčani so bili glede na 
osvojene medalje veliko uspe-
šnejši, saj so jih dobili kar šest. 
V kategoriji starejših deklic 

do 44 kg je zmagala Viktori-
ja Zadravec. Srebrni medalji 
sta iz JK Drava Ptuj po odlič-
nih borbah in treh zmagah pri 
starejših dečkih dobila Rene 
Kloar in pri starejših deklicah 
Nika Šlamberger. Bronaste 
medalje so si priborili Luka 
Šlamberger, Jure Vogrin in 
Samanta Kajnih. Na nehvale-
žnem 4. mestu je obstal Leon 
Pihler, medtem ko je bil peti 
Jure Mislovič in sedmi Jaša 

»Profesor« znova 
pred vsemi

Tudi v 4. krogu so najboljši ekipni 
rezultat dosegli člani ekipe Saška 
bar (najboljši so bili že v vseh prej-
šnjih krogih). Z zmago proti Talumu 
so svojo prednost na vrhu lestvice 
še povečali, prvi zasledovalci pa 
so postali novinci iz ekipe Gostišče 
Iršič. Ta je prijetno presenečenje in 
popestritev lige. Odmevno zmago je 
dosegel DaMoSS, izenačeno sreča-
nje pa sta odigrali ekipi Radio-Te-
dnik in VGP Drava. 

Med posamezniki je znova sla-
vil Črto Goznik, ki so mu tekmeci 
(upravičeno) nadeli ime »profesor«. 
Zanimiva je situacija med najbolj-
šimi posamezniki v skupnem se-
števku, kjer profesor vodi pred kar 
petimi igralci ekipe Saška bar! Prve 
ponudbe za prestop so že padle, a 
so zaenkrat bistveno, bistveno pre-
nizke …

Rezultati 4. kroga: Gostišče Iršič 
– SKEI Ptuj 7:1, Tames – Mestna 
občina Ptuj 5:3, Saška bar – Talum 
6:2, Radio-Tednik Ptuj – VGP Drava 
4:4, DaMoSS – MP Ptuj, d. o. o., 
6:2, Elektro Maribor – Boxmark 
Team 7:1.

1. SAŠKA BAR  4 2867 27 183,1
2. GOSTIŠČE IRŠIČ  4 2640 20 159,6
3. DAMOSS  4 2680 20 158,3
4. TALUM  4 2701 19 164,0
5. VGP DRAVA  4 2481 19 161,9
6. TAMES  4 2727 18 163,0
7. MP PTUJ  4 2490 17 161,4

8. ELEKTRO MARIBOR  4 2409 16 154,8
9. RADIO-TEDNIK  4 2629 15 165,1
10. MO PTUJ  4 2629 12 154,1
11. SKEI PTUJ  4 2268 7 144,4
12. BOXMARK TEAM  4 2065 2 135,0

Najboljši posamezniki v sku-
pnem seštevku: 1. Goznik Črtomir 
(Radio-Tednik) povprečje 202,3, 2. 
Gregor Miložič 192,2, 3. 3. Tadej 
Starčič 185,3, 4. Marko Šamperl 
178,9, 5. Robert Kurež 176,6, 6. 
Sašo Vidovič (vsi Saška bar) 176,4, 
7. Jani Kramar (DaMoSS) 175,6, 8. 
Blaž Ivanuša (VGP Drava) 174,8, 9. 
Andrej Trunk (Tames) 173,9, 10. 
Zvonko Čerček (MP Ptuj) 173,1.

Pari 5. kroga (ponedeljek, 26. 
3.): ob 17.30: Tames – VGP Drava, 
DaMoSS – Radio-Tednik Ptuj; ob 
20.00: Boxmark Team – SKEI Ptuj, 
Gostišče Iršič – Mestna občina Ptuj, 
Saška bar – Elektro Maribor, Talum 
– MP Ptuj, d. o. o.
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Z zaključnim 6. turnirjem 
državnih lig se je minuli konec 
tedna v Črenšovcih končala 
letošnja sezona prvoligaške-
ga tekmovanja. Ta je bila v 
obeh najmočnejših članskih 
državnih ligah zelo uspešna 
za strelske klube iz Spodnjega 
Podravja, saj so Ptujčani v 1. A 
DL s pištolo osvojili 3. mesto, 
v elitni dvanajsterici 1. A DL s 
pištolo in puško pa sta se ob-
držali ekipi Juršincev in Kovi-
narja iz Ormoža. Z zmago v 1. B 
DL s pištolo si je napredovanje 
v elitno skupino v naslednji 
sezoni zagotovila tudi ekipa Jo-
žeta Kerenčiča iz Miklavža pri 
Ormožu.

Ptujčani na 
stopničkah

V 1. A DL s pištolo so se za 
2. in 3. mesto v skupnem se-
števku udarile ekipe Ptuja, 
Železnikov in Štefana Kovača 
Turnišče. Slednji so precej 
zaostali in se »izločili« iz boja 
za stopničke. Drugo zmago v 
sezoni so slavili novinci iz Že-
leznikov, Ptujčani pa so še če-
trtič v sezoni osvojili 2. mesto, 
tokrat s 1119 krogi. Obe ekipi 
sta na koncu sezone zbrali 58 
točk, zato je odločitev o 2. me-
stu v skupnem seštevku tako 
padla šele po višjem seštevku 
vseh krogov (strelci iz Železni-
kov so zbrali 14 krogov več od 
Ptujčanov – 6677:6663). Ptuj-
čani so tako izboljšali svojo lan-
skoletno uvrstitev (4. mesto) 
ter po letu 2010 znova osvojili 
3. mesto. Enako napet boj je bil 
za obstanek v elitni dvanajste-
rici. Tega si je z najboljšim do-
sežkom v sezoni, s 1109 krogi, 
priborila ekipa Juršincev, ki je 
osvojila visoko 4. mesto ter se 
v skupnem seštevku povzpela 
vse do 8. mesta.

Sašo Stojak z 
dosežkom sezone

Med posamezniki je veliko 
presenečenje pripravil najbolj-
ši ptujski mladinec in novinec 
v prvoligaški konkurenci Sašo 
Stojak, ki je s 379 krogi (95, 
92, 96, 96) postavil tretji najviš-
ji kvalifikacijski rezultat. Tudi v 
finalu se je hrabro zoperstavil 
starejšim in izkušenejšim kole-
gom ter dosegel izjemno 3. me-
sto, kar je najvišja posamična 
uvrstitev spodnjepodravskih 
strelcev v letošnji sezoni! Ptuj-
čani so morali zaradi bolezni 
Majde Raušl in rojstva dvoj-
čic očetu Robertu Šimenku 
pred zadnjim turnirjem znova 
narediti veliko rošado v ekipi. 
Odločitev glavnega ptujskega 
trenerja Zlatka Kostanjevca 
je bila zadetek v polno. Med fi-

naliste sta se uspela uvrstiti še 
dva juršinska strelca, Ludvik 
Pšajd in Rok Pučko, ki sta po-
stavila 6. in 7. rezultat kvalifi-
kacij s 376 in 373 krogi, takšni 
pa sta bili tudi njuni končni 
uvrstitvi po finalu. V skupnem 
seštevku posameznikov je sla-
vil Blaž Kunšek s 134 točka-
mi, 11. mesto je osvojil Matija 
Potočnik z 68 točkami, 13. je 
bil Ludvik Pšajd s 67 točkami. 

Kovinar obstal 
V 1. A DL s puško si je tretjo 

zaporedno zmago, z odličnim 
rezultatom 1182 krogov, pribo-
rila Olimpija. Tretjo zaporedno 
zmago je dosegla tudi bronasta 
na letošnjem EP na Danskem 
Živa Dvoršak, ki je še tretjič 
zapored dosegla izjemnih 399 
krogov. Ekipa Kovinarja je na 
zadnjem turnirju v sezoni osvo-
jila 9. mesto ter si v skupnem 
seštevku uspela za las zagotovi-
ti obstanek v elitni skupini, saj 

sta 26 točk zbrali tudi ekipi iz 
Jesenic in Trbovelj, slednji pa 
so se morali posloviti zaradi 
najslabšega seštevka krogov 
(6928:6920:6919). 

Ciglarič zmagal, 
Venta prvak

V 1. B DL s pištolo je sezo-
no s šesto zaporedno zmago 
sklenila miklavška ekipa SD Jo-
žeta Kerenčiča, ki je v letošnji 
sezoni nastopala z najboljšim 
ekipnim ligaškim povprečjem 
s pištolo, s 1130 krogi. Slednji 
so si s skupno zmago znova 
zagotovili napredovanje v 1. A 
DL, kjer so bili najboljši že v 
letih 2011 in 2012 (v lanskem 
letu so bili zaradi tekmovalno 
neaktivnega podmladka dru-
štva kaznovani s selitvijo v 1. 
B-ligo). Ekipa Kovinarja je na 
zadnjem turnirju osvojila 6. 
mesto s 1082 krogi, 6. pa je 
bila tudi v skupnem seštevku. 

Med posamezniki se je drugo 
zmage v sezoni veselil miklav-
ški strelec Aleksander Cigla-
rič, ki je zmagal s 380 krogi. 
Enak rezultat je dosegel tudi 
Kevin Venta, vendar zaostal 
zaradi slabše zadnje serije 
(97:92). Tretje mesto je osvojil 
Boštjan Simonič s 379 krogi, 
dobro streljanje pa je pokazal 
tudi tretji Kerenčičev strelec 
Simon Simonič s 376 krogi 
na 5. mestu. Ligaške točke si 
je za 21. mesto priborila tudi 
Mateja Levanič s 357 krogi. 
V skupnem seštevku posame-
znikov je največ, 138 točk zbral 
Ormožan Kevin Venta in po 
lanskem 2. mestu v skupnem 
seštevku tokrat stopil še na naj-
višjo stopničko. 2. in 3. mesto v 
skupnem seštevku sta osvojila 
miklavška strelca Aleksander 
Ciglarič in Boštjan Simonič 
s 127 in 124 točkami, 5. je bil 
Simon Simonič s 112 točkami.

Simeon Gönc
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1. A-liga pištola
   krogi   točke
1. SD Železniki   1124 58
2. SK Ptuj   1119     58
3. SD Duš.Pož. Rečica   1115     68
4. SD Juršinci    1109 30
5. SD Marok Sevnica   1108 37
6. SD Olimpija   1101 26
7. SK Brežice   1100     36
8. SD Mrož Velenje   1087 26
9. SD Grosuplje   1085    37
10. SD Kamnik   1061     30
11. SD Štefana Kovača T.  1053 47
12. SD Kopačevina    0 28
Posamični rezultati:
1. Blaž Kunšek, Marok Sevnica,  380 134 (1.)
2. Klemen Tomaševič, Železniki,  380 61 (10.)
3. Sašo Stojak, Ptuj,  379 24 (30.)
4. Peter Tkalec, Dušan Poženel,  376 116 (2.)
5. Rok Ivanc, Grosuplje,  378 84 (9.)
6. Ludvik Pšajd, Juršinci,  376 67 (13.)
7. Rok Pučko, Juršinci,  373 19 (32.)
8. Petra Dobravec, Železniki,  374 113 (3.)
10. Matija Potočnik, Ptuj,  371 68 (11.)
16. Zlatko Kostanjevec, Ptuj,  369 27 (27.)

27. Mirko Moleh, Juršinci,  362  26 (28.)
Majda Raušl, Ptuj  52 (14.)
Robert Šimenko, Ptuj  35 (23.)
Ivan Druzovič, Juršinci  4 (3.)

1. A-liga puška
   krogi   točke
1. SD Olimpija   1182 81
2. SD Grosuplje   1172 61
3. SD Štefana Kovača T.  1162 56
4. SD Janka Jurkoviča Videm 1162 40
5. SD I. Poh.bat. Ruše   1158 43
6. SD Kolomana Flisarja Tišina 1158 37
7. SD Duš.Pož. Rečica   1157 48
8. SD Triglav Javornik   1156 26
9. SD Kovinar Ormož   1152 26
10. SD Jezero Dobrovnik  1148 5
11. SD 1956 Trbovlje   1147 26
12. SD Kamnik   0 32
Posamični rezultati:
1. Živa Dvoršak, Olimpija,  399 111 (3.)
2. Željko Moičević, Grosuplje,  396 50 (15.)
3. Benjamin Jodl, Ruše,  391 108 (4.)
4. Robert Markoja, Š. Kovača,  391 130 (1.)
5. Nina Juvan, Olimpija,  391 122 (2.)
20. Gorazd Kocbek, J. Jur. Videm 387 80 (7.)

21. Jan Šumak, Kovinar Ormož,  386 72 (8.)
24. Petra Vernik, Kovinar Ormož,  383 42 (19.)
26. Rok Šumak, Kovinar Ormož,  383  0 (43.)

1. B-liga pištola
   krogi   točke
1. SD Jožeta Kerenčiča  1135 90
2. SD Slovenske Konjice  1100 61
3. SD Trzin   1089 43
4. SD Škofja Loka   1088 60
5. SD Vremščica   1085 45
6. SD Kovinar Ormož   1082 43
7. SD Domžale   1081  47
8. SD Gorenja vas   1080 29
9. SK Moris KR Kočevje  1060  11
10. SD Elektro Maribor  1060 26
11. SD Dolič   1035 14
12. SD Liboje   0 19
Posamični rezultati:
1. Aleksander Ciglarič, J. Keren.,  380 127 (2.)
2. Kevin Venta, Kovinar Ormož,  380 138 (1.)
3. Boštjan Simonič, J. Kerenčiča,  379 124 (3.)
4. Cvetko Ljubič, Slov. Konjice,  377 120 (4.) 
5. Simon Simonič, J. Kerenčiča,  376 112 (5.)
21. Mateja Levanič, Kov. Ormož,  357 44 (17.)
30. Gregor Polajnko, Kov. Ormož, 345 3 (35.)

Strelstvo � 6. turnir Pokala SZS - Črenšovci

Ptujčani skupno tretji v 1. A DL, presenetil Stojak

Najboljši posamezniki 4. 
kroga: 1. Črtomir Goznik (Ra-
dio-Tednik Ptuj) 805, 2. Tadej 
Starčič (Saška bar) 779, 3. 
Robert Šegula (Tames) 776, 
4. Jani Kramar (DaMoSS) 
765, 5. Franc Fišer (Talum) 
742, 6. Gregor Miložič (Saška 
bar) 740, 7. Jože Javornik (Go-
stišče Iršič) 717, 8. Sašo Vido-
vič (Saška bar) 713, 9. Andrej 
Trunk (Tames) 707, 10. Igor 
Gaber (MO Ptuj) 700.

Tenis � Zimska liga Goya

Atletika � AK CP Ptuj

Dva brona v blatnem krosu

Judo � Turnir v Murski Soboti

Šest medalj Ptujčanom, ena Gorišničanom

Bovling � Podjetniška liga

Foto: Simeon Gönc

V 1. A DL s pištolo so slavili strelci iz Rečice pri Laškem, pred Železniki na 2. in Ptujčani na 3. mestu. 
S tem dosežkom so Ptujčani izenačili svojo najboljšo uvrstitev v svoji mlajši zgodovini nastopanja v 
prvoligaški konkurenci.

Matej Jeza je najboljši ptujski 
tekač na dolge proge. Na dr-
žavnem prvenstvu v krosu na 
10-kilometrski razdalji je osvo-
jil bronasto kolajno.

Dajčman. Iz JK Gorišnica je 
bil drugi Filip Laura, medtem 
ko so vidnejše uvrstitve dose-
gli s 4. mesto Lana Drobnak, 
s 5. mestom Jan Vrtič in s 7. 
mestom Aljaž Cajnko. Veči-
no teh mladih upov bomo to 
soboto od 10. ure naprej lahko 
videli na tekmovanju v športni 
dvorani Center, ko bo na spo-
redu 26. mednarodno prven-
stvo za Pokal Ptuja 2013 v judu.

David Breznik

Rene Kloar (JK Drava Ptuj) je v 
Murski Soboti v svoji kategoriji 
osvojil 2. mesto.



V torek, 19. 3., je bila v sejni 
sobi športne dvorane Mladika 
na Ptuju redna skupščina Špor-
tnega društva Nogometna šola 
Drava Ptuj. Dnevni red je vsebo-
val 11 točk, med izstopajočimi 
je bilo najprej Poročilo o delu 
društva v letu 2012, ki se je na-
vezovalo na finančno poročilo, 
poročilo trenerja članske ekipe 
in poročilo vodje šole nogome-
ta. Slednje je podal Franc Fridl, 
ki je na splošno ocenil, da je bil 
prvi del sezone uspešen za vse 

generacije in obenem poudaril, 
da je v šolo vključenih približno 
dvesto članov. To članstvo želi-
jo v prihodnosti še nadgradit, 
hkrati pa je cilj članske ekipe 
preskok v 3. SNL vzhod.

Glavna točka skupščine je 
bila izvolitev novih organov NŠ 
Drava Ptuj. Tako je novi predse-
dnik s soglasno odločitvijo po-
stal Marcel Rojko. Člani uprav-
nega odbora so Boris Emer-
šič, Samo Bezjak, Robert 
Kolarič, David Koderman, 

Darko Jazbec in Andrej Čuš. 
V nadzorni komisiji so Fredi 
Kolarič, Fredi Kmetec in 
Andrej Vindiš, medtem ko so 
člani disciplinske komisije Bo-
ris Goričan, Miroslav Luci 
in Jura Arsič. V eni izmed 
pomembnejši točk so se čla-
ni skupščine dogovorili, da se 
bosta v prihodnosti med seboj 
ločili nogometna šola in član-

ska ekipa. V ta namen sta že bila 
določena vodja obeh delov, in 
sicer bo šolo vodil Franc Fridl, 
medtem ko bo člansko moštvo 
vodil Aleš Luci. Pred zdajšnjim 
predsednikom Marcelom Roj-
kom je vsekakor težka naloga, 
da povrne nogometu na Ptuju 
pravo mesto in da dokončno 
stabilizira ŠD NŠ Drava Ptuj.

David Breznik

Šele vremenske razmere, ki jih 
imamo v zadnjem obdobju, so 
omogočile mladim kolesarjem Pe-
rutnine Ptuj treninge na kolesih na 
prostem. Pred tem so bili zaradi 
obilice snega primorani poiskati 
druge rešitve, trening na cesti pa 
je vsekakor nekaj povsem druge-
ga. Člani so že pričeli tekmovanja 
v letu 2013, že kmalu pa bodo 
pričeli dirkati tudi mlajši kolesarji. 
Ptujski kolesarji, ki so nas v pre-
teklem letu velikokrat razveselili 
z odličnimi rezultati, bodo prvo 
dirko odpeljali v soboto, 23. 3., v 
Dobrepolju. Sicer pa bodo Ptujča-
ni nastopali na dirkah v Sloveniji in 
njej bližnjih državah. Okvirni načrt 
dirk za prvi del sezone 2013 je že 
znan, urnik pa se bo verjetno še 
kaj spremenil in dopolnil, sploh 
za drugo polovico sezone. Ob tem 
ima Kolesarski klub Perutnina 
Ptuj tudi nekaj mladih reprezen-
tantov, ki jih letos čaka kar nekaj 
pomembnih dirk.

Predviden seznam dirk 
kolesarjev Perutnine Ptuj 
za prvi del sezone 2013:

marec: 23. 3. – 4. VN Dobrepo-
lje; 30. 3. – Memorjal Zambelli 
(Reka, Hrvaška);

april: 1. 4. – 58. VN Varaždinske 
županije (Varaždin, Hrvaška), 7. 4. 
– 14. VN Šenčurja; 20. 4. – 14. VN 
Občine Medvode, 25. 4. – Coppa 
Montes (Italija, mladinci), 27. 4. – 
Lavanttaler Radsporttage (Wolfs-
berg, Avstrija), 28. 4. – 5. nagrada 
Stubičkih Toplic (Stubičke Toplice, 
Hrvaška);

maj: 4. 5. – Kriterij Ajdovščine, 5. 
5. – Pokal Dragatuša, 5. 5. – 19. 
nagrada mesta Krapine (Krapina, 
Hrvaška), 11. 5. – Kolesarska dir-
ka ob Blejskem jezeru, 19. 5. – 2. 
nagrada Radoboja (Radoboj, Hrva-
ška), 25. 5. – VN Komende, 26. 5. 
– 5. kriterij Oroslavlja (Oroslavlje, 
Hrvaška).

tp

1. SML
REZULTATI 18. KROGA: Koper – 

Aluminij 5:0, IB Interblock – Dom-
žale 2:3, Mura 05 – Jadran Dekani 
0:1, HIT Gorica – Celje 2:0, Olimpi-
ja – Bravo Publikum 0:1, Šampion 
– Rudar Velenje 1:0.

1. HIT GORICA 18 14 1 3 63:18 43
2. KOPER 18 14 0 4 66:15 42
3. MARIBOR 18 13 3 2 49:22 39
4. DOMŽALE 18 11 3 4 45:23 36
5. OLIMPIJA 17 9 4 4 31:22 31
6. KRKA 18 8 1 9 30:39 25
7. IB INTERBLOCK 18 7 3 8 41:37 24
8. MURA 05 18 8 0 10 27:40 24
9. ALUMINIJ 18 6 5 7 33:38 23
10. JADRAN DEKANI 18 7 2 9 25:39 23
11. NOGA TRIGLAV 16 7 0 9 27:29 21
12. B. PUBLIKUM 18 6 3 9 24:33 21
13. ŠAMPION 18 5 1 12 20:37 16
14. RUDAR VELENJE 18 4 2 12 22:37 14
15. CELJE 18 4 2 12 22:42 14
16. G. M. JARENINA 17 3 2 12 15:69 11

KOPER – ALUMINIJ 5:0 (1:0)
STRELCI: 1:0 Štulac (5.), 2:0 

Krajnc (57.), 3:0 Štulac (61.), 4:0 
Krajnc (68.), 5:0 Vekič (77.)

ALUMINIJ: Tetičkovič, Kajtna 
(Gerečnik), Dvoršak – Špehar, Vr-
banec, Planinšek (Kelc), Podbre-
žnik, Damše, Ž. Špehonja, Kirič 
(Vindiš), Cafuta, Brence. Trener: 
Bojan Špehonja.

1. SKL
REZULTATI 18. KROGA: Koper – 

Aluminij 2:1, IB Interblock – Dom-
žale 0:2, Mura 05 – Jadran Dekani 
0:2, Maribor – Krka 3:1, HIT Gori-
ca – Celje 1:2, Olimpija – Bravo 
Publikum 0:1, Šampion – Rudar 
Velenje 1:1.

1. DOMŽALE 18 14 3 1 46:10 45
2. KOPER 18 12 4 2 40:14 40

3. MARIBOR 18 11 4 3 39:13 37
4. HIT GORICA 18 12 0 6 44:20 36
5. IB INTERBLOCK 18 10 3 5 42:25 33
6. BRAVO PUBLIKUM 18 10 1 7 28:23 31
7. NOGA TRIGLAV 17 6 6 5 28:25 24
8. KRKA 18 8 0 10 24:27 24
9. CELJE 18 6 5 7 26:26 23
10. JADRAN DEKANI 18 5 6 7 20:23 21
11. OLIMPIJA 18 6 3 9 19:24 21
12. ALUMINIJ 18 5 4 9 18:27 19
13. RUDAR VELENJE 18 5 4 9 18:27 19
14. ŠAMPION 18 4 4 10 18:63 16
15. N. F. JARENINA 17 3 0 14 14:49 9
16. MURA 05 18 2 1 15 8:58 7

KOPER – ALUMINIJ 2:2 (1:1)
STRELCI: 0:1 Novak (4.), 1:1 Mr-

šič (32.), 2:1 Nikolič (61.)
ALUMINIJ: Janžekovič, Petek 

(Stopajnik), Novačan (Gale), Bro-
dnjak (Dobaj), Rogina, Novak 
(Klanjšek), Ahec, Bela, Zorec, 
Knez (Hreljič), Pintarič. Trener: To-
mislav Grbavac.

Liga U-14
REZULTATI 18. KROGA: NŠ Poli 

Drava – Krško 2:1, Pobrežje – 
Aluminij 0:4, Šampion – Kovinar 
Tezno 5:0, Maribor – Žalec 5:0, 
Mura 05 – NŠ R. Koren Dravograd 
2:0.

1. MARIBOR 18 16 1 1 127:6 49
2. ALUMINIJ 18 14 4 0 86:14 46
3. MURA 05 18 13 1 4 57:10 40
4. CELJE 17 12 2 3 80:19 38
5. KRŠKO 18 12 2 4 52:23 38
6. RUDAR VELENJE 17 11 2 4 66:18 35
7. ŠAMPION 18 9 3 6 57:37 30
8. NŠ POLI DRAVA 18 8 2 8 34:29 26
9. POBREŽJE 18 7 2 9 31:35 23
10. NŠ DRAVOGRAD 18 7 1 10 34:32 22
11. FARM. VERŽEJ 17 6 3 8 22:34 21
12. FERK JARENINA 17 4 3 10 17:29 15
13. ŽALEC 18 3 1 14 24:67 10
14. KOVINAR TEZNO 18 2 2 14 10:98 8
15. LJUTOMER 17 2 0 15 13:123 6
16. ŽELEZNIČAR 17 0 1 16 7:133 1

POLI DRAVA – KRŠKO 2:1 (2:0)
STRELCI: 1:0 Cesar (11.), 2:0 

Murko (18.), 2:1 Ribič (52.)
NŠ POLI DRAVA: Ž. Pivko, Irgl, 

Majcen, Kramberger, Murko, Ba-
ranšič, A. Pivko, Mesarič, Vajda 
(Brumen), Cesar, Furjan (Pihler). 

POBREŽJE – ALUMINIJ 0:4 (0:1)
STRELCI: 0:1 Bohak (5.), 0:2 El-

šnik (58.), 0:3 Hliš (65.), 0:4 Elšnik 
(67.)

ALUMINIJ: Ponudič, Bračič, Ka-
isesberger (Hliš), Milič (Mohorko), 
Munda, Pšajd, T. Elšnik (J. Elšnik), 
Bohak (Bajraktaraj), Krivec, Petro-
vič, Saboti. Trener: Borut Kolar. 

Danilo Klajnšek

Super liga: že na začetku derbi 
Drava – Podvinci

Ta konec tedna bodo z drugim delom prvenstva pričeli nogome-
taši v Super ligi MNZ Ptuj (iz lige je izstopila ekipa Oplotnice). Na 
vrhu prvenstvene razpredelnice so prezimili nogometaši ptujske 
Drave, ki imajo 9 točk prednosti pred nogometaši iz Podvincev (ob 
tem imajo še zaostalo srečanje s Stojnci). Že na začetku bo med 
vodilnima ekipama v soboto ob 15. uri na Ptuju odigrano derbi 
srečanje.

DK
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Nogomet � 2. SNL
PARI 17. KROGA – SOBOTA ob 15.00: Dravinja Kostroj – Šampion; 

SOBOTA ob 15.30: Kalcer Radomlje – Garmin Šenčur, SOBOTA ob 
18.00: Zavrč – Roltek Dob; NEDELJA ob 15.00: Krško – Bela krajina, 
Šmartno 1928 – Krka.

1. SLOVENSKA ŽENSKA NOGOMETNA LIGA
12. KROG: Dornava – Maribor (nedelja ob 15.00)

3. SLOVENSKA NOGOMETNA LIGA – VZHOD
PARI 15. KROGA – SOBOTA ob 15.00: Avto Rajh Ljutomer – Grad, 

Čarda Martijanci – Agroservis Beltinci, Malečnik – Koroška Dravo-
grad; NEDELJA ob 10.30: Rakičan AHA EMMI Bistrica; NEDELJA ob 
15.00: Odranci – Šmarje pri Jelšah, Tromejnik G Sukič – Kovinar 
Štore, Zreče – Farmtech Veržej.

MNZ PTUJ – SUPER LIGA
PARI 15. KROGA – SOBOTA ob 15.00: Središče – Stojnci, NŠ Drava 

Ptuj – Podvinci Betonarna Kuhar; NEDELJA ob 15.00: Carrera Optyl 
Ormož – 1A Avto Gerečja vas, Bukovci – Hajdina. Prosta je ekipa 
Boč Poljčane.

LIGA U-14
NŠ Poli Drava – Farmtech Veržej (sobota ob 10.00), Aluminij – 

Šampion (sobota ob 11.00)

Rokomet � 1. A SRL (m) - 7. do 12. mesto
2. KROG: Sevnica – Jeruzalem Ormož (sobota ob 19.30)

1. B SRL MOŠKI
17. KROG: Moškanjci Gorišnica – Slovan (sobota ob 19.30), Da-

mahaus Cerklje – Velika Nedelja Carrera Optyl (sobota ob 19.00)

2. SRL
21. KROG: Rudar – Drava Ptuj (sobota ob 19.00)

Namizni tenis � 1. SNTL (m)
16. KROG: Zavarovalnica Maribor – Ptuj (sobota ob 17.00)

Kegljanje � 3. SKL vzhod (m)
18. KROG: Krško – Drava Deta Center (sobota ob 13.00)

Športno plezanje � Vzhodna liga
Plezalni klub 6b Ptuj v soboto, 23. 3., od 9. ure naprej v športni 

dvorani Gimnazije Ptuj organizira 2. tekmo Vzhodne lige 2013. Gre 
za tekmovanje v težavnostnem plezanju za mlajše kategorije. Tako 
bodo na Ptuju tekmovali mlajši cicibani in cicibanke, starejši cicibani 
in cicibanke, mlajši dečki in deklice, starejši dečki in deklice ter ka-
deti in kadetinje. Organizatorji pričakujejo okrog 200 tekmovalcev, 
med njimi bo približno 20 mladih članov domačega kluba.

Judo � 26. mednarodno prvenstvo 
za Pokal Ptuja

Judo klub Drava tudi letos organizira mednarodno prvenstvo za 
Pokal Ptuja 2013. Tekmovanje, ki šteje za Slovenski pokal med mla-
dinci in mladinkami ter mlajšimi člani in članicami, bo v soboto, 23. 
marca, v Športni dvorani Center na Ptuju. Predtekmovanje mla-
dincev in mladink ter mlajših starostnih kategorij se bo pričelo ob 
10. uri. Finalne borbe v mladinski konkurenci so predvidene ob 13. 
uri. Ob 14. uri bodo borbe v predtekmovanju pričeli mlajši člani in 
članice, finalne borbe bodo ob 16. uri. Uradno odprtje tekmovanja 
bo v soboto ob 10. uri, med govorniki bo tudi Filip Leščak, legenda 
slovenskega juda.

Domači tekmovalci bodo nastopili v vseh starostnih kategorijah. 
Kar nekaj med njimi je mladih tekmovalcev, ki veliko obetajo v mlaj-
ših selekcijah kluba. Ti bodo gotovo ponovno prispevali svoj del k 
želeni čim boljši ekipni uvrstitvi – ptujska Drava je lani osvojila celo 
1. mesto.

Šah � Velikonočni turnir v Spuhlji
Na velikonočni ponedeljek, 1. 4., bo v gostišču Majda v Spuhlji od 

9. ure naprej potekal tradicionalni odprti velikonočni šahovski turnir. 
Najboljši trije tekmovalci bodo nagrajeni s pokali, enake nagrade so 
pripravljene tudi za tri najboljše mladince. Vabljeni vsi ljubitelji šaha 
in vsi, ki bi radi postali šahisti.

Košarka na vozičkih – finale državnega 
prvenstva

V soboto, 23. marca, bo športna dvorana Campus na Ptuju v zna-
menju košarke na vozičkih. Za naslov državnega prvaka se bodo 
pomerile najboljše slovenske ekipe košarkarjev na invalidskih vozič-
kih. Da bodo na delu najboljši med njimi, pove podatek o prisotnosti 
večine članov slovenske reprezentance, ki je lansko leto nastopila 
na Evropskem prvenstvu v Laškem.

Pričetek tekmovanja bo ob 9. uri, konec pa je predviden okrog 13. 
ure. Organizator prvenstva, Zveza za šport invalidov Slovenije – Pa-
raolimpijski komite, ter izvajalec, Društvo paraplegikov severne Šta-
jerske, vas skupaj s športniki vabita, da pridete spodbujat najboljše 
mojstre v tej atraktivni igri z žogo, ki jo pogosto »začinijo« spektaku-
larni padci in močni zvoki počenih gum na kolesih.

DK, DB, JM, SR

Športni napovednikNogomet � Skupščina NŠ Drava Ptuj

Novi predsednik Drave je Marcel Rojko

Nogomet � 1. SML, 1. SKL

Foto: Črtomir Goznik

Marcel Rojko je prevzel mesto predsednika NŠ Drava Ptuj.
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3. OT za kadete na 
Muti: trojica v glavni 
turnir

Na Muti je v nedeljo potekal 3. 
odprti turnir za kadete in kadeti-
nje; nastopilo je 72 igralcev in 44 
igralk. Zmagovalca sta postala Ta-
mara Pavčnik in Darko Jorgič (oba 
Hrastnik).

Izmed igralcev iz ptujskega in cir-
kovškega kluba (večina je še mlaj-
ših kadetov) je bila najuspešnejša 
Katja Krajnc (Ptuj), ki je zasedla 

9. do 15. mesto (izločila jo je ka-
snejša zmagovalka). Pri fantih sta 
se Jernej Masten Toplak in Mar-
sel Šegula (oba Ptuj) uvrstila na 
17. do 32. mesto. Ta trojica se je 
iz skupin prebila na glavni turnir, 
drugim to ni uspelo, čeprav so bili 
nekateri zelo blizu. Nastopili so še: 
Sara Štumnerger, Eva Gojkovič, 
Sašo Malovič (vsi Ptuj), Daniela To-
manič Butkovska, Iva Unger, Ema 
Šmigoc, Nika Belaj, Ina Unger, 
Jaša Lozinšek, Tomaž Strelec (vsi 
Cirkovce).

JM

Namizni tenis

Kolesarstvo � KK PP

Pričenjajo v Dobrepolju

Foto: Črtomir Goznik

Kadeti Aluminija so proti Kopru 
osvojili dragoceno točko.
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V občini Ormož je treba plu-

žiti 120 kilometrov lokalnih 

cest in 350 kilometrov javnih 

poti. Da je bila letošnja zima 

zares izdatna, pove primerja-

va: lani so bila na javnih poteh 

opravljena le štiri pluženja 

in 11 posipov, letos pa je bilo 

potrebnih 19 pluženj in 22 po-

sipov. Na lokalnih cestah pa je 

bilo v letošnji zimi opravljenih 

čez 30 posipov in približno to-

liko pluženj. V občini Ormož 

se zimska služba izvaja v treh 

kategorijah. Na lokalnih cestah 

jo izvaja Komunalno podjetje 

Ormož, ki ima za to podeljeno 

koncesijo. Isti izvajalec skrbi 

tudi za mestne ulice in pločni-

ke, za javne poti po krajevnih 

skupnostih pa skrbijo različni 

izvajalci, ki so dobili delo na 

javnih razpisih.

Na vprašanje, kdaj mora biti 

katera cesta splužena in zakaj 

je katera pred drugo, je Mar-

jan Munda povedal: „Prioritete 

cest so določene v občinskem 

pravilniku o prevoznosti posa-

meznih cest v zimskih razme-

rah, v katerem so ceste razpo-

rejene po kategorijah glede na 

gostoto in strukturo prometa, 

geografske in klimatske razme-

re ter krajevne potrebe. Ceste 

v občini so razdeljene v 3., 4. in 

5. prioritetni razred. Na cestah 

3. prioritetnega razreda mora 

vzdrževalec zagotoviti prevo-

znost čez dan, zvečer med 20. 

in 5. uro zjutraj pa so možni 

krajši zastoji. V 4. razred spa-

dajo manj pomembne lokalne 

ceste, mestne in krajevne ce-

ste, kjer mora biti prevoznost 

zagotovljena od 7. ure zjutraj, 

do 20. ure zvečer, možni pa so 

zastoji do šest ur. V 5. razredu 

so javne poti, kjer lahko trajajo 

zastoji od 12 do 24 ur.“

Poznavanje teh podatkov 

lahko marsikoga, ki se je letos 

razburjal nad prepočasnim 

čiščenjem snega, postavi na 

realna tla, kaj je sploh mogoče 

pričakovati. Res pa je tudi, da 

je bilo letos snega zares veliko. 

Po dostopnih podatkih naj bi v 

tej zimi v hribovitih delih ob-

čine skupno zapadlo 230 cen-

timetrov, v mestu Ormož pa 

okoli 180 centimetrov snega.

Marjan Munda se z zimsko 

službo ukvarja že 15 let in pra-

vi, da v tem času niso nobene 

ceste zaprli zaradi zimskih raz-

mer, čeprav bi se lahko odločili 

tudi za to možnost: „Trudimo 

se, kolikor moremo. Posamezni 

izvajalci potrebujejo za en krog 

pluženja po svojem terenu od 

tri do osem ur, zato bi morali 

biti ljudje strpnejši in potrpe-

žljivi, ne pa da nenehno kličejo 

in se razburjajo. Da se zimska 

služba aktivira, namreč mora 

na lokalnih cestah zapasti do 

10 centimetrov in na javnih po-

teh do 15 centimetrov snega. 

Če že sneži, pošiljamo skupine 

prej ven, razmere spremljamo, 

in če se da, počakamo, da neha 

snežiti in ekipe pošljemo na 

teren šele takrat. Seveda pa 

snežna odeja medtem ne sme 

preseči predpisane višine.“

Lokalne ceste so posipavali 

s soljo, mestne ulice in javne 

poti pa z mešanico granulata 

in soli, ker sol dobro deluje le 

do –5 ali –6 stopinj. Marjana 

Munda smo opozorili še na 

negodovanje meščanov, ki bi 

si želeli očiščena parkirišča. 

Povedal je, da parkirišč ni mo-

goče očistiti, ker je nekaj parki-

rišč praznih, na drugih pa stoji-

jo avtomobili, saj se ob slabem 

vremenu ljudje raje odločijo 

za uporabo javnih prevoznih 

sredstev: „Komunala s svojimi 

stroji preprosto ne more splu-

žiti napol polnih parkirišč. Če 

bi bila prazna, bi bila zagotovo 

očiščena.“

Pred zadnjim marčevskim 

snegom so številni vozniki že 

zamenjali pnevmatike na svo-

jih avtomobilih. Marjan Munda 

ocenjuje, da je četrtina vozni-

kov prehitro zamenjala pnev-

matike in ti so imeli ob nedav-

nem snegu veliko težav na ce-

sti. Zato opozarja, da se je treba 

držati terminov, predvidenih 

za uporabo zimske opreme in 

tudi vremenskih napovedi, ki 

so vedno bolj realne.

Viki Ivanuša

Božičko je domačin; leta 

1983 je diplomiral na oddelku 

za lesarstvo Biotehniške fakul-

tete, leta 1998 pa kot študent 

fundacije dr. Trstenjaka še 

magistriral z delom Mehanska 

utrditev in dimenzijska stabili-

zacija olesenele celične stene. 

Doslej je zamenjal kar nekaj 

delovnih mest. Začel je na 

Emoni KK Ptuj, potem se je za-

poslil na občini Ptuj kot načel-

nik inšpekcij za Ptuj in Ormož, 

nato na Ministrstvu za okolje, 

potem pa še na UE Ptuj. Poleg 

tega je višješolski predavatelj 

z nazivom mentor, pa tudi 

ustanovni član več društev 

in kluba ter predsednik sveta 

Zavoda za razvoj Haloz. Sam 

poudarja, da je tudi srečno po-

ročen in oče treh otrok, ki si 

že utirajo svoje uspešne poti v 

življenje, sicer pa še dodaja, da 

je zagovornik vseživljenjskega 

učenja: „S sprejemanjem ide-

je vseživljenjskega učenja in 

vnašanjem rutine učenja v naš 

vsakdanjik, postaja naše življe-

nje polnejše. Sodoben čas pa 

od nas pričakuje, da smo učeči 

se, da vemo znanje uporabljati 

in nadgrajevati.“

Prav to, da ga zanima veliko 

stvari, je bil eden od razlogov, 

da se je prijavil na razpis za 

delovno mesto direktorja ob-

činske uprave v Vidmu: „Prija-

vil sem se na tretji razpis. Že v 

moji naravi je, da vedno želim 

spoznavati nekaj novega, se 

nekaj novega naučiti. Mislim, 

da mi to delovno mesto vse 

to ponuja. Seveda pa sem iz-

polnjeval tudi vse pogoje za 

razpis.“

Kot pravi, je razlika med 

prejšnjo zaposlitvijo na UE in 

sedanjo na občinski upravi 

predvsem v tem, da je delo 

direktorja veliko bolj dinamič-

no: „Na UE sem imel utečeno, 

čisto uradniško delo, tukaj pa 

se ukvarjam predvsem z me-

nedžerskim delom, ki je tudi 

veliko bolj temperamentno in 

mi je pisano na kožo!“

Božičko ob tem poudarja, da 

bo poleg vseh nalog, ki mu pri-

padajo kot direktorju občinske 

uprave, uvedel in s sodelavci 

izpeljal nekaj novitet: „Naša 

občinska uprava je sestavlje-

na iz dveh delov; iz upravne-

ga in gospodarskega dela, ki 

ga zastopa režijski obrat. Na 

področju občinske uprave se 

bomo letos ukvarjali s projek-

tom urejanja dokumentarnega 

gradiva oziroma sledenju, v re-

žijskem obratu bomo izboljše-

vali organizacijo dela, najprej z 

operativnim programom dela, 

kjer se bo poskušalo delo čim 

bolj racionalizirati. Slednje ve-

lja tudi za upravni del občin-

ske uprave, da bomo čim učin-

kovitejši. Prav tako si želimo v 

čim večji meri nadomestiti fi-

zično, papirno dokumentacijo 

z elektronsko. Tretji dodatni 

projekt pa je uvedba energet-

skega računovodstva, saj so 

naši energenti vedno dražji 

in s tem pomembno vplivajo 

na naše delovanje oziroma na 

stroške delovanja. Energetsko 

računovodstvo je sicer zdaj 

že vzpostavljeno, ga bomo pa 

nadgrajevali z izkazi stavb, ki 

so v občinski lasti, in z digital-

nim katastrom javne razsvetlja-

ve. To bo potem tudi osnova za 

kandidature na razne razpise. 

Moto v sami upravi pa je, da 

bo vse delo uprave temeljilo 

na projektih; to pomeni, da 

bomo za vsako zadevo pri-

pravili projekt, ki bo potem 

lahko osnova za pridobivanje 

dodatnih sredstev iz skladov 

v perspektivi 2014–2020, tudi 

direktno v Bruslju, brez posre-

dnikov. Ena takšnih zadev je 

tudi letošnja čistilna akcija, ki 

se izpeljuje na projektni način, 

saj ne bo šlo le za čiščenje na-

šega okolja, ampak bomo vse 

tudi dokumentirali in naredili 

analize ter na osnovi tega po-

iskali tudi morebitne izboljša-

ve.“

Da je domačin, se Božičku 

ne zdi nobena posebna pred-

nost, še manj slabost: „Itak sem 

bil preko delovnega mesta na 

UE Ptuj ves čas vpet v to oko-

lje, ne le občine Videm, ampak 

tudi v okolje ostalih občin, od 

njihove ustanovitve naprej in 

ki jih je na območju UE res 

največ v državi.“

Svoje delo bo, kot je še en-

krat poudaril, vodil projektno, 

tako da bodo merljivi rezultati, 

hkrati pa se bodo na ta način 

odpravljale napake in našle 

najboljše rešitve: „To konkre-

tno pomeni: načrtuj, izvedi, 

kontroliraj in izboljšaj!“

Sicer se v načrtu svojega 

dela Božičko ne omejuje le na 

letošnje leto z omenjenimi tre-

mi projekti, ampak razmišlja 

za obdobje celotnega petle-

tnega mandata in še čez: „Se-

veda sprejeti proračun občine 

omejuje oz. določa neke okvir-

je, preko katerih ne moremo 

iti. Na kolegiju uprave smo se 

pa s sodelavci že dogovorili, da 

pripravimo strategijo poslova-

nja za obdobje 2014 do 2020, v 

kateri bodo dolgoročne smer-

nice, na katere bomo potem 

navezovali naše projekte.“

SiM

Videm � Novi direktor občinske uprave začel delo

Božičko: „To delo mi je pisano na kožo!“
Po dobrem letu in pol in po več razpisih je videmska občina le dobila novega direktorja; od prvega marca letos je na čelu občinske uprave Ivan Božičko, ki o sebi 
najprej pravi: „Nisem politik, sem profesionalec!“

Ormož � Zimska služba presegla načrtovane okvire

Zagotoviti morajo dodatnih 100.000 evrov
Načrtovana sredstva za zimsko službo za iztekajočo se zimo so v Občini Ormož znašala okoli 200.000 evrov. Skupno z zadnjimi akcijami, 14. in 15. marca, pa naj 
bi po besedah Marjana Munda, ki na občini skrbi za delovanje zimske službe, načrtovani plan presegli za slabih 50 %. Z rebalansom se bo tako moralo dodatno 
zagotoviti okoli 100.000 evrov.

Foto: Viki Ivanuša

Marjan Munda, ki je na Občini Ormož zadolžen za delovanje zimske službe, ugotavlja, da so dejanski 
stroški za zimsko službo za 50 % presegli načrtovane.

Foto: SM

Ivan Božičko, direktor občinske uprave Videm: „Moto dela v občinski upravi je projektno delo; to po-
meni, da bomo za vsako zadevo pripravili projekt, ki bo potem lahko osnova za pridobivanje dodatnih 
sredstev iz skladov v perspektivi 2014–2020.“



Čokolado delajo iz tekoče 
kakavove mase. Dodajo ji slad-
kor, mleko ali smetano, lahko 
tudi mlečni ali smetanov prah, 
pa tudi orehe in drugo lupina-
sto sadje, dišave in dodatke. 
Da čokoladna masa dobi pra-
vo mehkobo, jo izpostavijo 
posebnemu postopku, kjer jo 
mešajo tako dolgo, da postane 
njen okus izrazit in specifi-
čen.

Okus čokolade je odvisen 
od mnogih dejavnikov: najbolj 
od kakovosti uporabljenega 
kakava, praženja semen, me-
šanja v posebnem stroju in 
dodatka kakavovega masla. Ve-
čji je delež kakavovega masla, 
okusnejša in kakovostnejša je 
čokolada. Kakavov prah je v 
prah zmleta kakavova pogača, 
ki jo dobijo, ko kakavovo maso 
stiskajo, da izločijo kakavovo 
maslo.

Poznamo namizno čokolado 
različnih okusov in kakovosti. 
Po kakovosti razlikujemo čo-
kolado, čokolado s posnetim 
mlekom, mlečno in smetano-
vo čokolado. Kakovost določa-
jo količina sladkorja, količina 
kakava in količina suhe mleč-
ne mase. Za različne okuse so 
odločilni dodatki in sestavine 
, ki so jih uporabili pri izdelavi 
čokolade. Več kot je v čokola-
di suhega kakava, bolj trpek 
je okus čokolade, in več kot je 
kakavovega masla lažje se čo-
kolada topi. Po okusu delimo 
čokolade na mlečne, iz polno-
mastnega mleka, in smetanove 
čokolade, ki vsebujejo razme-
roma malo kakavove mase in 

so zato nežne in sladke.
Pol grenka ali rahlo grenka 

čokolada ima okus po kakavu, 
saj vsebuje 50 odstotkov suhe 
kakavove mase, grenka pa celo 
60 odstotkov. Posebej fin okus 
ima kavna čokolada, zaradi do-
dane kave in kavne mase. Bela 
čokolada ne vsebuje kakava, 
temveč okrog 20 odstotkov 
kakavovega masla in to mo-
ramo upoštevati v receptu, 
če zamenjamo temno in belo 
čokolado, saj se bela čokolada 
težko strjuje. V takem primeru 
dodamo še nekoliko surove-
ga masla ali zvišamo količino 
čokolade. Čokolada, ki jo želi-
mo uporabiti za preliv, obliv, 
namakanje, mora vsebovati 
veliko kakavovega masla, da se 
lahko raztopi in gladko razlije.

Čeprav je čokolada pred-
vsem sladilo, jo uporabljamo 
tudi za izboljšavo pikantnih 
jedi. Tako poznamo pečenega 

purana v čokoladni omaki z 
orehi, čiliji in drugimi začim-
bami. Francoski kuharji radi 
začinijo svoje omake iz rdeče-
ga vina s čokolado, znan pa je 
tudi pečen piščanec z omako, 
v kateri je kakav. Italijani pri-
pravljajo rezance, v katerih je 
kakav in jih prelijejo s čoko-
ladno omako. Čokolado upo-
rabljamo tudi za povezovanje 
različnih sestavin. Tako je čo-
koladni narastek eden izmed 
narastkov, ki ga pripravimo 
brez moke.

Pri nas čokolado še vedno 
najpogosteje uporabljamo za 
oblive raznih sladic, kreme in 
sladke omake. Najprej jo mo-
ramo previdno taliti, saj se pri 
visokih temperaturah rada pri-
smodi. Bela in mlečna čokola-
da se rada sprime v kepice, 
zato je bolje, da jo talimo na 
mali temperaturi v pečici ali 
mikrovalovni pečici. Posode, 

v kateri talimo čokolado, ne 
pokrivamo in mora biti suha, 
razen če recept zahteva vodo 
ali mleko. Najbolj je, da čokola-
do talimo nad vodno kopeljo, 
sploh če želimo fine galzure, 
oblive ali iz nje delamo različ-
ne okraske. Takoj ko se začne 
čokolada mehčati, jo večkrat 
premešamo. Če pride čoko-
lada v stik z vodo ali paro, se 
sesiri. Tu si lahko pomagamo 
tako, da počasi po žlicah doda-
jamo kakavovo maslo, surovo 
maslo ali rastlinsko olje.

V staljeno čokolado lahko 
umešamo druge sestavine. To 
naredimo, ko je čokolada še te-
koča in topla. Da dobimo lepo 
kremo, nadev, naj bo dodana 
sestavina približno enako to-
pla kot čokolada. Da bi nam 
čokoladne sladice uspele, upo-
rabimo kakovostno čokolado. 
Zelo enostavno in hitro si 
lahko pripravimo čokoladno 
peno, ki jo pripravimo tako, da 
v 4 žlicah močne kave ali kaka-
va stopimo 175 g čokolade, na 
štedilniku pustimo toliko časa, 
da se zmes rahlo zgosti. Odsta-
vimo in postopoma dodajamo 
4 rumenjake in stepamo, da 
nastane penasta masa, nato do-
damo pol žlice surovega masla 
in pol žlice ruma. Zmes pusti-
mo da se do mlačnega ohladi. 
Iz 4 beljakov in 5 dekagramov 
sladkorja stolčemo trdi sneg in 
ga primešamo v mlačno maso. 
Pripravljeno kremo nalijemo v 
steklene kozarce in damo za 2 
uri v hladilnik, da se strdi. Pred 
serviranjem okrasimo s smeta-
no in naribano čokolado.

Iz tako pripravljene čokola-
dne pene pa si lahko pripra-
vimo tudi zamrznjeno čoko-
ladno peno, naredimo jo tako 
kot predhodno, le da masi 
dodamo še 2 decilitra stepe-
ne sladke smetane, vlijemo v 
poljubni model ter zamrzne-
mo. Pred serviranjem peno 
narežemo na rezine, okrasimo 
s prepraženimi lešniki, smeta-
no in stopljeno čokolado.

Vlado Pignar

Zavedati se moramo, da pri 

živalih služi reproduktivni ci-

klus izključno ohranitvi vrste. 

Psičke so diestrične živali, kar 

pomeni, da imajo paritveni 

ciklus dvakrat letno. Takrat 

pride do obilne krvavitve iz 

spolovila, psičke oddajajo spe-

cifičen vonj, ki ga zaznajo sam-

ci in v povprečju 10. do 14. dan 

po začetku krvavitve so godne 

za parjenje. Krvavitev lahko 

traja več kot 20 dni in ves ta 

čas psička z vonjem privablja 

samce, ki pridno urinirajo v 

okolici domovanja psičke, se 

pretepajo med sabo in čakajo 

svojo priložnost za parjenje. Po 

navadi je ne dočakajo, saj se pa-

rijo samo najmočnejši samci.

Sterilizacija je poseg, pri ka-

terem se omeji oziroma pre-

preči reproduktivna sposob-

nost živali.

Poseg se opravi tako, da se 

odstranijo jajčniki, maternico 

pa pustimo nedotaknjeno. Po-

seg je najbolje opraviti že pred 

prvo gonitvijo živali, vendar ne 

prej kot pri starosti 6 mesecev 

ali med prvo in drugo gonitvi-

jo. V takem primeru smo z za-

nesljivostjo preko 90 % prepre-

čili nastanek tumorjev v mleč-
ni žlezi v zrelih letih psičke. 

Tumorji mlečne žleze so izre-

dno pogosta problematika, in 

če jih operativno pravočasno 

ne odstranimo, lahko bistveno 

skrajšajo življenjsko dobo naše 

ljubljenke. Sterilizacijo lahko 

izvedemo tudi v kasnejšem 

življenjskem obdobju, vendar 

takrat več ne vpliva na nasta-

nek tumorjev. Če se po gonitvi 

pojavi še navidezna brejost ži-

vali, je nevarnost za nastanek 

tumorjev toliko večja. Psičke 

so ves čas navidezne brejosti 

v hormonalnem stresu, ki jim 

škodi v vseh pogledih. Po ste-

rilizaciji psička nima več mo-

tečega krvavega izcedka in ne 

Foto: Črtomir Goznik

Čokoladna torta

Tačke in repki

Sterilizacije psičk
Smo tik pred izbruhom pomladi, prebujanja narave in toplih sončnih žarkov. Pri živalih 
se v tem času intenzivno prebujajo tudi hormoni in želja po parjenju se poveča. Tudi pri 
psičkah je tako in zato bom v današnjem prispevku obdelal pogosto dilemo lastnikov 
psičk, ali naj svojo psičko sterilizirajo ali ne. Kar cel kup vprašanj se je nabral s to te-
matiko.

Kuharski nasveti

Čokolada
Med najprijaznejša odkritja na ameriški celini sodi tudi strok kakavovca, ki v svoji ovoj-
nici skriva številna semena in je temeljna sestavina čokolade. Zaradi njene mehkobe 
in bogatega okusa je čokolada nekaj, kar imajo vsi radi. S sušenjem, praženjem in mle-
tjem pridobivajo iz fermentiranih in posušenih kakavovih strokov, polnih semen, gosto, 
tekočo snov, ki ji pravimo kakavova masa, iz katere pridobivajo tudi kakavovo maslo.

Foto: arhiv KGZS Zavod Ptuj
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Vprašanja v zvezi z nego 
in zdravjem hišnih ljubljen-
čkov pošljite na naslov:  
nabiralnik@radio-tednik.si ali 
po pošti na: Uredništvo Šta-
jerskega tednika, Raičeva 6, 
2250 Ptuj, za Tačke in repke.

Nakalitev ali siljenje krompirja
Nakalitev krompirja pred sa-

jenjem je pomemben del pri-
prave semenskega krompirja za 
hitrejši vznik in večji pridelek. Z 
nakalitvijo dosežemo, da so ob 
sajenju kaliči dolgi okrog 1–1,5 
cm in imajo že nakazane kore-
ninice. Nakaljen krompir, ki ga 

posadimo v zemljo primerne temperature, nam bo hitreje vzkalil, 
manjša je nevarnost, da pride do razvoja bolezni (bela noga in bela 
trohnoba) kot posledica izpostavljenosti gomoljev v zemlji pred vzni-
kom. Hitrejši vznik in rast krompirja po vzniku nam zasenči površino, 
kar posledično omejuje vznik in razrast plevelov.

Kmetijska svetovalna služba

Foto: Emil Senčar

privablja samcev.
Prednosti sterilizacije so še 

omejevanje rojstev nezažele-
nih mladičev, ki jih na žalost 
še vedno marsikateri čudaki 
kar pobijajo, utapljajo in še bi 
lahko našteval. Sosedom v blo-
ku v mestu ali na vasi s sterili-
zacijo svoje psičke prihranimo 
marsikatero nevšečnost, ki jo 
povzročijo goneči se psi, ki se 
zbirajo v okolici, kjer psička 
živi, in lajajo cele noči.

V preteklosti se je pri opera-
tivnem posegu naredila velika 
dolga rana na trebuhu, danes 
pa se poseg opravlja minimal-
no invazivno, kar pomeni, da 
je operacijska rana čim manjša, 
saj je tako tudi bolečinska in 
stresna obremenitev pacienta 
manjša in psička je že drugi 
dan po operaciji popolnoma 
normalna in živahna. Pri inva-
zivnem posegu, kjer je opera-
cijska rana velika z mnogo šivi, 
je pooperativno okrevanje 
precej daljše, psičko boli, rano 
si želi lizati in možnost kom-

plikacij je bistveno večja. Pred 

posegom vsekakor svetujem 

lastnikom psičk, da preverijo, 

kako in po kateri metodi bo 

njihova psička operirana.

Negativnih učinkov sterili-

zacije praktično ni. V redkih 

primerih se predvsem pri pa-

smah, ki imajo kratke gobčke, 

lahko pojavi inkontinenca, kar 

pomeni, da jim nekoliko uhaja 

urin, vendar je to povsem re-

šljivo z ustrezno terapijo. Pri 

določenih se lahko pojavi de-

belost, kar lahko zelo uspešno 

rešujemo z ustreznim hranje-

njem živali.

Sterilizacija psičk je poseg, 

ki ga vsekakor priporočam 

in z gotovostjo lahko trdim, 

da je sterilizirana psička brez 

nadležne krvavitve in gonitve 

prekrasna, čuteča in ljubeča 

prijateljica v tem vse bolj na-

pornem in stresnem vsako-

dnevnem življenju.

Emil Senčar, dr. vet. med.

V prostoru, kjer krompir kalimo, naj bo temperatura od 8 °C do 
10 °C oziroma ne več kot 16 °C. Krompir naložimo v plitve zaboje, 
da do vsakega gomolja pride dovolj svetlobe. Odstranimo daljše kali, 
ki so zrastle v času skladiščenja, s tem vzpodbudimo razvoj večjega 
števila očes za nakalitev. Za utrditev kaličev pa je potrebna svetlo-
ba. Lahko je umetna ali naravna, ni pa dobro direktna izpostavitev 
semenkega krompirja sončnim žarkom. Pomebno je, da nam tem-
peratura v času nakalitve ne pade pod –1 °C. Čas nakalitve je od 
5 do 6 tednov, da bodo kaliči dobro utrjeni. Dobro nakaljen krompir 
nam vznikne od 7 do 10 dni prej. Torej ni toliko pomemben zgodnji 
datum sajenja, ampak pravilna priprava semenskega krompirja, ki 
potem bistveno prej vzklije in dobro raste. Temperatura zemlje ob sa-
ditvi mora doseči okrog 8 °C. Pomembno je tudi, da imamo zemljo 
s primernim pH od 5,0 do 5,6 in da sadimo krompir v kakovostno 
zemljo.

Pridelava krompirja v Sloveniji je v zadnjih letih precej padla zaradi 
razmer na trgu. Po podatkih neposrednih plačil se v zadnjih letih 
prideluje krompir na 2800 ha površin, na območju Kmetijsko-goz-
darskega zavoda Ptuj pa na okrog 280 ha površin. Pridelavo znižuje 
cenen uvoz krompirja na slovenski trg. Povprečno v Sloveniji porabi-
mo okrog 70 kg krompirja na prebivalca, kar bi gotovo lahko pridelali 
doma in bi bili samooskrbni.

KGZS Zavod Ptuj,
univ. dipl. ing. zoot. Peter Pribožič



Danes ima društvo nad 200 

članic in članov. Še nedolgo 

nazaj je osteoporoza veljala za 

bolezen žensk. V zadnjih letih 

pa se jim v društvu pridružu-

jejo tudi moški, saj po aktual-

nih podatkih za to boleznijo 

zboli vsak peti moški. Moški 

se tega pogosto niti ne zave-

dajo in so nemalo preseneče-

ni, ko se jim postavi diagnoza 

osteoporoza. Vedno več pa je 

pojavov te bolezni tudi med 

mladimi in celo otroci.

„V začetku delovanja smo 

vsako leto organizirali ultraz-

vočne meritve mineralne 

kostne gostote, ki je prvi po-

kazatelj odstopanj. Naslednji 

korak pa so deksa meritve, ki 

dokončno pokažejo, ali gre 

za osteoporozo ali ne. Osteo-

poroza je tiha bolezen, ki ne 

boli, ne veš, da jo imaš. Pri 

malem padcu ali udarcu pa se 

zlomi zapestje, kolk, tudi hrb-

tenica in šele takrat se ugo-

tovi prisotnost osteoporoze. 

Naše društvo se ukvarja s 

preventivo, pa tudi podporo, 

svetovanjem, pomočjo tistim, 

ki so že zboleli. Ultrazvočne 

meritve organiziramo sedaj 

vsako drugo leto, saj so člani 

že večinoma pod zdravni-

škim nadzorom,“ je povedala 

predsednica društva Marta 

Peršak. Meritve so organizi-

rali tudi že pri Sv. Tomažu 

in v Središču ob Dravi. Letos 

bodo meritve opravili v eni 

od krajevnih skupnosti obči-

ne Ormož in v Ormožu.

Osteoporoze ni mogoče 

pozdraviti, s pravilnim pri-

stopom pa se lahko napredo-

vanje bolezni zaustavi. V dru-

štvu dajejo veliko poudarka 

telesni vadbi, zato imajo vsak 

torek redno telovadbo pod 

vodstvom fizioterapevtke. 

Odziv je odličen, saj imajo 

oblikovani kar dve skupini. 

Odlična dejavnost proti oste-

oporozi je tudi pohodništvo, 

ki je idealna kombinacija 

gibanja in zadrževanja na 

prostem, na soncu. Pri oste-

oporozi so ključnega pome-

na tudi pravilna prehrana 

ter zadosten vnos kalcija in 

vitamina D. Zato s pomočjo 

kuharjev večkrat letno orga-

nizirajo prikaz priprave zdra-

ve prehrane. Že konec mese-

ca bodo tako kuhali hrano z 

manj maščob na žlico – zele-

njavne juhe, obare ter narast-

ke in zlevanke. V jesenskem 

času pa bodo pripravili ribje 

jedi in divjačino.

Desetletnico delovanja so 

proslavili na občnem zbo-

ru, ki se ga je udeležilo okoli 

140 članic, številni gostje iz 

vse Slovenije, pa tudi predse-

dnica zveze društev za oste-

oporozo Duša Hlade Zore. V 

programu, ki so si ga zadali, 

bo kar nekaj predavanj na 

različne zdravstvene teme. „V 

teh letih smo imeli že toliko 

predavanj o osteoporozi, da 

verjetno znamo zgradbo kosti 

že na pamet, veliko članov pa 

nas je kljub bolezni še polno 

aktivnih, zato smo si na gre-

gorjevo privoščili predavanje 

Miše Pušenjak o spomladan-

skem delu na vrtu, s katerim 

smo veliko pridobili,“ je pove-

dala predsednica, ki za letos 

napoveduje tudi teden biva-

nja v Strunjanu. Vsako leto 

se ga udeleži okoli 30 članov. 

Udeležili se bodo tudi dneva 

zdravja v Podčetrtku, jeseni 

pa jih čaka sklop zdravstvenih 

predavanj, izlet na Koroško, 

dan osteoporoze, martinova-

nje in predbožični izlet.

Dejavnosti je veliko in o 

njih se obveščajo z vabili, vsak 

pa ima tudi kakšno zadolži-

tev. Precej članov uporablja 

tudi internet in elektronsko 

pošto. „Smo velika spoštljiva 

družina. Zelo sem ponosna 

na ljudi, ki v društvu, delajo, 

pomagajo in skrbijo, da stva-

ri tečejo naprej. Spoštujemo 

se, si pomagamo in se ima-

mo med seboj radi. Skupaj se 

udeležujemo tudi delavnic in 

predavanj, ki jih organizirajo 

drugi prireditelji. Kajti druže-

nje je najpomembnejše, kre-

pi nas telesno in duševno,“ je 

zaključila Marta Peršak.

Viki Ivanuša

S temeljnimi postopki oži-

vljanja se je večina ljudi naza-

dnje srečala, ko je pridobivala 

znanja za vozniški izpit. Ker 

je to zanje pri mnogih bralcih 

že precej zbledelo, je prav, da 

ga osvežimo in posodobimo.

Pristop k nenadno zbole-

lemu/nezavestnemu človeku 

je vselej enak. Najprej mo-

ramo poskrbeti za varnost 

– prizadetega in nas samih 

(prekinemo el. krog, poga-

simo požar, zavarujemo kraj 

nezgode …). Ko presodimo, 

da je varno, pristopimo k pri-

zadetemu in preverimo sta-
nje njegove zavesti. Nežno 

ga stresemo za ramena ter ga 

glasno ogovorimo. Če oseba 

odgovori ali se premakne, se 

z njo pogovorimo o tem, kaj 

se je zgodilo, kako se počuti. 

Po potrebi pokličemo pomoč 

na 112. Če pa se prizadeti ne 

odzove, glasno zavpijemo: 

»Na pomoč!« S tem želimo 

vzbuditi pozornost okolice, 

da nam priskoči na pomoč. 

Prizadetega nato obrnemo na 

hrbet, razpremo mu zgornji 

del oblačil (odpnemo jakno) 

in mu sprostimo dihalno 
pot. To naredimo tako, da 

položimo dlan naše roke na 

čelo prizadetega, prste druge 

roke pa položimo na brado. Z 

usklajenim gibom obeh rok 

skušamo zvrniti glavo nazaj 

(Slika 1). Kadar obstaja sum 

na poškodbo vratne hrbteni-

ce (padec z višine, prometna 

nezgoda …), poskušamo spro-

stiti dihalno pot s t. i. prila-

gojenim trojnim manevrom. 

Ko smo sprostili dihalno 

pot, imamo 10 sekund časa, 

da ugotovimo, ali prizadeti 
diha. Pri tem se opiramo na 

tri čute; vid (opazujemo pre-

mikanje prsnega koša), sluh 

(poslušamo dihalne šume) in 

otip (na licu čutimo izdihan 

zrak prizadetega) (Slika 1). 

Če prizadeti diha normalno, 

ga namestimo v položaj za 
nezavestnega, pokličemo 

pomoč na 112 ter do prihoda 

reševalcev prizadetega nadzo-

rujemo. Če prizadeti ne diha 

ali ne diha normalno (nere-

dni agonalni dihi), pokličemo 

pomoč na 112, in če je priza-

deti odrasla oseba, čim prej 

pridobimo avtomatični zu-

nanji defibrilator (AED). Če 

je slednji predaleč (oddaljen 

več minut teka), sami ne iz-

gubljamo časa s potjo. Po de-

fibrilator naj gredo osebe, ki 

smo jih doklicali s kričanjem: 

»Na pomoč!«, mi pa prične-

mo zunanjo masažo srca. 

Ta je za možnost preživetja 

prizadetega ključna! Pokle-

knemo ob prizadetega, dlan 

dominantne roke položimo 

na spodnjo polovico prsnice, 

dlan druge roke pa položimo 

na prvo roko ter prepletemo 

prste obeh rok. Nagnemo se 

nad prizadetega in z iztegnje-

nimi komolci pritiskamo s 

težo zgornjega dela telesa 

pravokotno na prsnico, tako 

da se vda za 5–6 centimetrov. 

Po stisu pritisk popustimo, 

vendar rok ne odmaknemo 

od prsnega koša. Ponovno 

stisnemo. Izvedemo 30 stisov 

prsnega koša s frekvenco 100 

stisov/minuto. (Slika 2). Nato 

zvrnemo glavo kot pri zače-

tnem preverjanju dihanja in 

pričnemo vpihovati zrak v 
usta prizadetega (Slika 3). 

Naredimo normalen vdih, z 

našimi usti zaobjamemo usta 

prizadetega, da dobro tesni-

jo, s prsti roke, ki je na čelu 

zamašimo nos in nato enako-

merno vpihujemo zrak v pri-

zadetega. S kotičkom očesa 

opazujemo dviganje prsnega 

koša. Ko se prsni koš dvigne, 

prenehamo vpihovanje zra-

ka. Odmaknemo svoja usta, 

glavo prizadetega še vedno 

vzdržujemo v zvrnjenem po-

ložaju in opazujemo spušča-

nje prsnega koša. Ponovno 

vdihnemo ter izvedemo še 

drugi vpih. Če predihavanje 

ni možno (poškodba obraza, 

zaužitje strupa …) ali v pri-

meru subjektivnih zadržkov 

je laikom dovoljeno oživljati 

zgolj z zunanjo masažo srca. 

Po drugem vpihu ponovno 

pričnemo masirati srce. Po 

30 stisih na prsnico damo 

ponovno dva vpiha in nato 

ponovno 30 stisov ter dva 

vpiha … To zaporedje (30:2) 
ponavljamo brez prekini-
tev dokler na pridejo izurjeni 

reševalci, dokler prizadeti ne 

prične normalno dihati, do-

kler povsem ne upešamo ali 

dokler ni na voljo avtoma-
tični zunanji defibrilator 
(AED).

AEDji so majhne prenoslji-

ve naprave, ki ob določenem 

tipu srčnega zastoja srcu 

pošljejo električni sunek in 

ga s tem znova zaženejo. Na-

hajajo se na mnogih mestih 

(Dom upokojencev Ptuj, Ter-

me Ptuj, Mobitel center Ptuj, 

Mercator hipermarket Ptuj, 

Lekarna Ptuj …), a na mnogih 

od teh lokacij so defibrilatorji 

dosegljivi le v delovnem času. 

Če imamo med oživljanjem 

na voljo AED, ga uporabimo. 

Ob priloženih slikovnih in 

glasovnih navodilih je upora-

ba AED enostavna in varna.

V Sloveniji nenadno srčno 

smrt vsak dan doživi več kot 

pet ljudi. Velika večina jih 

umre še pred prihodom v 

bolnišnico. Pomemben vzrok 

za tako veliko umrljivost je v 

dejstvu, da očividci ne izvaja-

jo (kakovostnega) oživljanja. 

Raziskave kažejo, da z vsako 

zamujeno minuto možnost za 

preživetje pade za 10 %. Ob 

povprečnih dostopnih časih 

reševalcev to pomeni, da bo 

brez naše odločne in pravil-

ne pomoči prizadeti imel le 

neznatne možnosti za preži-

vetje – zato oživljajmo!

Matej Serdinšek, 
dr. med.

Viri: Ahčan, U., et al. Prva po-
moč: priročnik s praktičnimi pri-
meri. Ljubljana: Rdeči križ Slove-
nije, 2007.
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Zdravstveni nasvet (3.)

Temeljni postopki oživljanja
Verjetno ga ni odraslega bralca, ki še ni slišal zgodbe, kako je nekdo nenadoma umrl. Nesrečniki v mnogih zgodbah 
niso le nepoznani ljudje, ampak so tudi znanci, prijatelji in celo sorodniki. Preštevilne zgodbe imajo tragičen konec. S 
pravilnim ravnanjem okolice bi marsikatera zgodba lahko dobila srečen epilog.

Vir: http://health.howstuffworks.com/medi-
cine/first-aid/first-aid2.htm

Če ni suma na poškodbo vratne 
hrbtenice, zvrnimo glavo z obe-
ma rokama (sprostitev dihalne 
poti) in nato s tremi čuti iščimo 
znake dihanja.

Priljubljenost v družbi
Alenka je mlada mamica in jo zanima, kaj 

vpliva na otrokovo priljubljenost med vrstni-
ki, saj bo šel sedaj sin Alen v vrtec in želi, da 
bi bil priljubljen.

V vseh starostnih obdobjih je priljubljenost 
med vrstniki povezana s prijaznostjo in odprto-

stjo. Otroci, ki so torej bolj odprti in pozitivni v svojih interakci-
jah z vrstniki, bodo tudi bolj priljubljeni. Toda to še ne pomeni, 
da bo manj prijazen otrok izločen iz skupine, enostavno le ne 
bo tako priljubljen.

Bistrejši otroci so bolj priljubljeni, in to tako v skupinah z ugo-
dnejšim kot tudi v skupinah z manj ugodnim socialno-kulturnim 
okoljem.

Najmanjši otroci in edinčki so po navadi bolj priljubljeni kot 
prvorojenci (ti težijo k anksioznejšemu in odvisnemu vedenju). 
Pri dečkih so ponavadi bolj priljubljeni večji in močnejši otroci, 
pri deklicah pa deklice prijetnejšega videza.

Tudi otrokovo ime ne sme biti preveč nenavadno in neobičaj-
no, taki otroci so tudi namreč ponavadi manj priljubljeni.

Upam, da bo Alenka sedaj lažje ugotovila, kako bo najverje-
tneje priljubljen med vrstniki njen sin Alen.

Mag. Bojan Šinko

Duševno zdravje

Foto: Viki Ivanuša

Marta Peršak je ponosna, da društvo združuje toliko članic in čla-
nov, ki s svojim delom skrbijo, da društvo že 10 let tako uspešno 
deluje in nudi podporo zbolelim za osteoporozo in preventivno de-
javnost.

Ormož � 10 letnica društva za osteoporozo

Druženje krepi telo in duha
Društvo za osteoporozo Ormož se je ustanovilo na nekoliko nenavaden način. Leta 2002 
je imela Marta Peršak obisk Saše Nardin, ki jo je poiskala, da jo nagovori, da v Ormo-
žu ustanovi društvo za osteoporozo. Očitno je obiskala pravo osebo, saj je še isto leto 
pri Društvu za osteoporozo Radenci začela delovati sekcija za Ormož. Po enem letu pa 
so ustanovili lastno društvo v Ormožu, v katerega se je že na ustanovitvenem sestanku 
vključilo 100 članic.

Vir: http://health.howstuffworks.com/medi-
cine/first-aid/first-aid3.htm

Zunanja masaža srca

Vir: http://health.howstuffworks.com/medi-
cine/first-aid/first-aid2.htm

Umetno dihanje



Glasbeni zadrugi Celinka. Glas-
bena pot Rudija Bučarja sega v 
osnovnošolsko obdobje, ko je 
s prijateljem in kasnejšim stal-
nim sodelavcem Gabrom Ra-
dojevičem ustanovil skupino 
Spirits. Z njo sta izdala glasbeni 
prvenec Zemljin krik, že kmalu 

za tem pa je z rokovske poti za-

vil na neko drugo, intimnejšo.

Pod vplivom kultnega obal-

nega fotografa in glasbenika, 

pokojnega Luciana Kleve, je 

začel spoznavati glasbene od-

tise časa v rojstni Istri. Opravil 

je zahteven raziskovalni podvig 

in posnel ogromno gradiva, ki 

ga je zbral v prvem samostoj-

nem albumu Kapot. Z njim 

je slovenski (in mednarodni) 

javnosti prvič približal istrske 

ljudske napeve skozi sodoben 

glasbeni jezik, zato album ni 

ostal neopažen. Rudijevo etno-

muzikološko udejstvovanje na 

tej točki ni zastalo, z drugim 

samostojnim albumom, Kam-

biament, je istrsko glasbeno za-

puščino preoblekel s še prepri-
čljivejšim avtorskim zamahom.

Svobodnjaški duh ga je s 
poti, ki je nikdar več ni zares 
zapustil, tu pa tam zanesel tudi 
na pop-rock odre. Bil je spre-
mljevalni vokalist slovenske 
evrovizijske predstavnice Alen-
ke Gotar (2007, Helsinki), se 
za vozovnico na Evrosong po-
tegoval v duetu z Alyo (2009), 
se preizkusil na Slovenski po-
pevki (avtor skladbe Samo ti, 
v izvedbi Anike Horvat, zma-
govalna skladba po izboru stro-
kovne žirije, 2009; Naj traja, 
zmagovalna skladba po izboru 
strokovne žirije, 2011; Še malo, 
2012). Bil je del multimedijske-
ga projekta Sozvočja Slovenije, 
s katerim je med drugim nasto-
pil tudi v Bruslju ob sklenitvi 
slovenskega predsedovanja 
Evropski uniji (2008). 

Posebno poglavje v Rudije-
vem ustvarjalnem opusu pa se 
je začelo z zasedbo Istrabend, 
ki je bila ustanovljena leta 2011. 
V njej sta se ob Rudiju (z)našla 
dva izjemna glasbenika mlaj-
še generacije, harmonikar in 
skladatelj Janez Dovč ter tubist 
Goran Krmac. Sodelovanje je 
konec leta 2012 rodilo Rudi-
jev tretji samostojni album, že 
omenjeni Rudi & Istrabend.

MZ

Za realizacijo tega projekta 

je Rudi Bučar združil izjemne 

glasbenike, in sicer harmoni-

karja Janeza Dovča, tubista Go-

rana Krmaca, tolkalista Davida 

Morgana in trobentača Mitjo 

Bobiča. V goste je povabil tudi 

odlično istrsko klapo Lungoma-

re iz Umaga. Na plošči je sedem 

avtorskih skladb in pet ljudskih 

pesmi, predelanih s sodobnimi 

aranžmaji, s katerimi Rudi po-

udarja svoje istrske korenine. 

Za priredbe istrskih ljudskih 

pesmi s sodobnimi aranžmaji 

se je odločil tudi zato, ker si 

želi, da ljudske pesmi ostane-

jo žive, da jih predvsem mladi 

sprejmejo in vzamejo za svoje. 

Za vizualno podobo nove zgo-

ščenke je tudi tokrat poskrbela 

izjemna oblikovalska ekipa Pro-

centa. Plošča je bila posneta v 

studiu M-Media, izšla pa je pri 
Foto: arhiv izvajalca

Rudi Bučar
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Blesteli boste na delovnem mestu 
in pridobili boste paleto ugodnih 
rezultatov. Vajeti usode boste 
pogumno vzeli v svoje roke in 
naredili neko analizo. Skozi to 
boste ugotovili, kdo vašo pomoč 
potrebuje in kdo ne. V ljubezni se 
vam bodo odprle novosti in novi 
pogledi.

Doma boste nekoliko bolj nemir-
ni in nepotrpežljivi. Sprostila in 
motivirala vas bo glasba. S svo-
jim znanjem boste radi pomagali 
drugim. Razpotja usode prinašajo 
ugodnosti v ljubezni in pri ume-
tnosti. Sprostili se boste s pomočjo 
narave. Slednja bo vaša učiteljica 
in zaupnica. Srečen dan: nedelja. 

Komunikacija prinaša neko dobro 
povezavo in srečne razplete. Rav-
no pogovori vas bodo razbreme-
nili. Naredili boste tudi službeno 
analizo in znali reči bobu bob. 
Žarki ugodnosti vas bodo obsijali 
v ljubezni. Romantična doživetja 
pričarajo čarobnost in povečano 
harmonijo. 

Pomladno hrepenenje bo božalo 
vašo dušo. Pridobili boste novo 
moč in energijo. Pomembno bo, 
da boste naredili prerez in se od-
ločili za spremembe. Pričakovati 
je novosti tako v službi kot v lju-
bezni. Notranje boste občutljivi in 
pozitivno bo, da se boste ravnali 
po intuiciji.

Povečana občutljivost bo plus. 
Dogodke boste morali analizirati 
in se odločati postopoma. Kreativ-
ni navdih bo dobra popotnica za 
naprej. Odvijala se bo določena 
dinamika in povečana drznost na 
delovnem mestu. Ugodno obdobje 
za učenje in za pridobivanje no-
vega znanja. 

Pred vami je teden, ko se boste mo-
rali zelo potruditi, da boste prido-
bili pozitivne rezultate. Seveda bo 
čas namenjen tudi odrekanju in 
iskanju alternativnih rešitev. Te-
lesu boste morali v naravni obliki 
dovajati dovolj vitaminov in mi-
neralov. Pričakovati je, da boste 
cveteli v ljubezni. Zv
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BIK
(21. 4. – 20. 5.)

OVEN
(21. 3. – 20. 4.)

DVOJČKA
(21. 5. – 20. 6.)

RAK
(21. 6. – 22. 7.)

LEV
(23. 7. – 22. 8.)

DEVICA
(23. 8. – 22. 9.)

Vsebina: Natasha in John 
sta tako srečno zaljubljen par, 
da se poročita že po sedmih 
mesecih. Na poroki ena od pri-
jateljic poznavalsko ugotovi, da 
bo zakon zdržal največ leto dni. 
Tudi tasta in tašči ju opozarjata, 
da je zakon eno samo garanje, 
ki pa se na dolgi rok splača. In 
res, kmalu po poroki se idila 
pod skupno streho začne poča-
si krhati. Razne malenkosti, ki 
so v obdobju zaljubljenosti si-
cer simpatične lastnosti, posta-
nejo vir živčnih vojn, frustracij 
in jeze. Ker je svet velik, seveda 
oba kmalu spoznata druge ose-
be, za katere se zdi, da so veliko 
bolj primerne zanju. V Johnovo 
življenje se po štirih letih zno-

Filmski kotiček

Prvo leto po poroki

I Give It a Year
Igrajo: Anna Faris, Rose 
Byrne, Simon Baker, Rafe 
Spall, Minnie Driver, Jason 
Flemyng, Olivia Colman, 
Joseph Millson, June 
Smith
Režija: Dan Mazer
Scenarij: Dan Mazer
Žanr: romantična 
komedija
Dolžina: 97 minut
Leto: 2013
Država: Velika Britanija

va vrne njegova nekdanja pun-
ca, Natasho pa vztrajno osvaja 
privlačni Američan, ki je sicer 
njena poslovna stranka …

Filmi, ki se začnejo tam, 
kjer se holivudske romantične 
komedije običajno končajo, 
torej pred oltarjem, so vedno 
neskončno zanimivejši, ker se 
ukvarjajo z resničnim življe-
njem in ne s pravljico o ideali-
zirani ljubezni, ki večno traja 
zgolj zato, ker se film pravoča-
sno konča na njenem vrhuncu, 
na poroki. Občutek, da so po-
tem ‘vsi živeli srečno do konca 
svojih dni’, je žal res samo to, 
občutek.

Odskočna deska je torej kot 
nalašč za kakšno dobro dramo 
ali bolj inteligentno komedijo. 
In res, avtorji so se odločili za 
slednjo. Film je sicer mestoma 
videti kot oddaljen odmev Sek-
sa v mestu, toda zaradi vsebine, 
ki omogoča vedno zanimiv in 
neznansko velik idejni prostor, 
je težko ustreliti mimo. Čeprav 
filmu občasno uspe tudi to, je 
po večini prav prijetno življenj-
ski, zlasti glede moško-ženskih 
odnosov.

Ljubezenski odnosi imajo v 
nasprotju s pravljicami omejen 
rok trajanja in biološko gledano 

Glasbeni kotiček

Rudi Bučar & Istrabend
V začetku februarja je na Ptuju gostoval eden izmed naj-
boljših slovenskih glasbenikov Rudi Bučar. V kultnem Mu-
zikafeju je predstavil svojo najnovejšo ploščo Rudi Bučar 
& Istrabend. Gre za ploščo, na kateri so zbrane Rudijeve 
avtorske skladbe ter priredbe istrskih ljudskih pesmi.

zaljubljenost traja nekje do ene-
ga leta le zato, ker je to dovolj 
časa, da se vmes zgodi kakšen 
otrok, zaradi katerega ‘mora’ 
nato par ostati skupaj oz. otrok 
jima (običajno) uspešno zapol-
ni vrzel, ki nastane po odhodu 
zaljubljenosti in pomaga pri 
izgradnji ljubezni, ki nadome-
sti zaljubljenost, čeprav včasih 
tudi to ni dovolj in številni pari 
gredo narazen, ko otrok doseže 
starost, kjer ni več biološko in 
materialno ogrožen. Vendar se 
film raje ukvarja z nečim bolj 
zanimivim: kako končati odnos, 
ki ga nima smisla več nadaljeva-
ti. Brez bolečin seveda ne gre, 
zato par vztraja v svoji moreči 
zvezi, čeprav protagonistoma 
že bolj dišijo tuji travniki, ki so 

seveda vedno bolj zeleni, pred-

vsem zaradi tega, ker lahko 

nanj znova projiciramo svoje 

nerealne ljubezenske ideale.

Ravno na tej točki pa se izka-

že, da film temelji na enaki ho-

livudski produkciji kot večina 

ameriških romantičnih filmov. 

Namesto realističnega pogleda 

na omejen rok trajanja ljube-

zenskih odnosov in naporen 

proces odzaljubljanja film na 

koncu preklopi v nasprotje in 

pove, da večna ljubezen vseeno 

obstaja, zato je zaključek pov-

sem šablonski: vsi živijo srečno 

do konca svojih dni. S tem film 

pade na nos in potone nazaj v 

sivino žanrske povprečnosti.

Matej Frece

Dan D so na zadnjih dveh razprodanih koncertih v Kinu 
Šiška na pot pospremili novo ploščo, ki prinaša posnetek 
zadnjega koncerta turneje Tiho, ki so ga 30. novembra 
2012 odigrali v domačem LokalPatriotu. Izjemno navdu-
šenje nad celotnim projektom pa je tudi odraz odlične pro-
daje albuma Tiho, saj je že v prvem tednu dosegel najboljšo 
prodajo in tako zasedel prvo mesto lestvice Slo Top 30. 
Celoten projekt je očitno šele nekaj mesecev po uradnem 
zaključku in obeh reprizah z Juretom Longyko dobil pra-
vo težo. Odzivi, komentarji in kritike so izjemni, posledič-
no pa tudi prodaja albuma, ki ohranja iskreno vzdušje in 
minimalistično izvedbo, ob kateri bodo obiskovalci kate-
regakoli koncerta lahko podoživeli takratne občutke. Tisti, 
ki na koncertu niso bili, pa začutili strast ob poslušanju 
nečesa novega in drugačnega. Ravno zaradi tega je tudi 
vedno več glasnih pozivov, da naj Dan D nadaljujejo svoje 
ustvarjanje 'tiho', čeprav verjamemo, da člani zasedbe že 
razmišljajo o novih in edinstvenih ustvarjalnih izzivih. 

***
Odštekana zasedba Rock partyzani se predstavlja z novo 

skladbo Moj ljubi. Medtem ko v Sloveniji potekajo upori in 
vstaje, nas Rock Partyzani z novo, simpatično in sproščeno 
skladbo popeljejo v spomladanski čas – čas prebujanja na-
rave, sonca, ljubezni in optimizma. Tokrat v glavni pevski 
vlogi nastopa karizmatična pevka Anja Baš. Skladba Moj 
ljubi je posvečena post-apokaliptičnemu obdobju v Slove-
niji – letu nič, ko bomo Slovenci ponovno vstali iz blata, se 
objeli, sedeli v parkih in peli ter igrali na kitare. V naši deže-
li bodo ponovno vladale ljubezen, sloga, svoboda in vera v 
boljši jutri. Sovraštvo bo pozabljeno in polni optimizma se 
bomo skupaj podali v svetlo in varno prihodnost. Ampak … 
Vse to je le besedilo pesmi. Realnost pa povsem drugačna.

MZ

Slo glasbene novice

10. EVIL EVE – PREPOZNO
9. TINKARA KOVAČ – RASTEMO

8. PANDA – PREMAKNI SE K MENI
7. ALEX VOLASKO – NAJIN TRENUTEK

6. NATALIJA VERBOTEN – ŽIVLJENJE GRE NAPREJ
5. NUDE – DAN LJUBEZNI

4. MI2 – ŠE EN DAN
3. DEJAN DINEC & SLAVKO IVANČIČ – LUČI UMAZANEGA 

MESTA
2. REBEKA DREMELJ – FANTJE IZPOD TRIGLAVA

1. ALYA – ZLAŽI SE MI
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UGANKARSKI SLOVARČEK: LAUKO = slovenski fotograf (Tomaž, 1958-), ODEON = art kino v Izoli, PAROH = pravoslavni župnik, PILANICE = opilki, piljevina, RADNA = kraj pri Sevnici ob Savi, SUPERIOR = drugo največje 
jezero na svetu, UNVERZAGT = nemški slikar in kipar (Karl, 1915-2007), ŽRKA = ličinka dvokrilcev, ŽVABOVO = naselje pri Šentjerneju.

REŠITEV TE KRIŽANKE. Vodoravno: popka, areal, Radna, Odeon, pihalnik, Koprčan, Superior, Osijek, žrka, nalivka, zala, Unverzagt, Bevk, Ema, varan, amfora, IA, Renke, aba, Lauko, vrv, ilirstvo, pet, albino, jecalo, 
vsejed, komis, aceton, okvara, afekt.

SOBOTA, 23. marec:
5.00 SOBOTNO JUTRO: 5.15 

Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
11.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
17.30 in 19.00). 6.15 Kmetijski 
nasvet (ponovitev). 6.45 HORO-
SKOP. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 
Odprti telefon. 8.45. Sobotni špor-
tni napovednik. 9.00 Oddaja za 
male in velike. 10.00 OBVESTILA 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi 
(še 10.45, 17.15 in 17.45). 11.05 
Kuharski nasveti (ponovitev).12.00 
SREDI DNEVA: Pogovor ob kavi 
(Tjaša Mrgole Jukič). 13.10 Šport. 
13.45 Po študentsko (Aleks Hor-
vat). 14.00 SOBOTNO POPOLDNE 
NA RADIU PTUJ in ČESTITKE PO-
SLUŠALCEV. 20.00 Sobotni večer 
na Radiu Ptuj. 24.00 SKUPNI NOČ-
NI PROGRAM. (Radio Univox).
NEDELJA, 24. marec:

5.00 NEDELJSKO JUTRO: 5.15. 
Na današnji dan. 5.30 NOVICE (še 

ob 6.30, 7.30, 8.30, 11.30, 15.30 
in 19.00).6.00 OBVESTILA (še 7.00, 
9.00, 11.00, 15.40 in 19.05). 6.45 
HOROSKOP. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 
8.00 Odprti telefon. 8.40 Svetloba 
duha. 9.10 Mali oglasi (še 9.50). 
9.15 Kuharski nasveti z Vladom 
Pignarjem. 10.00 Vrtičkarije (po-
novitev). 11.40 Kmetijska oddaja 
(Marija Slodnjak). 12.00 Opoldan 
na radiu Ptuj: Te domače viže 
(Natalija Škrlec), 12.30 Komentar 
tedna (pon.). Z zimzelenimi melo-
dijami v nedeljski popoldan. 13.00 
NEDELJSKO POPOLDNE NA RADIU 
PTUJ: Čestitke poslušalcev. 18.00 
Pregled tedna (ponovitev). 19.00 
Lestvica Naj 11. 20.00 do 24.00 
ure GLASBENE ŽELJE s Tonetom 
Topolovcem. 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM. (Radio Univox).
PONEDELJEK, 25. marec:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 5.15 
Na današnji dan. 5.30 NOVICE 
(še ob 6.30, 7.30, 8.30, 10.30, 
13.30, 14.30, 15.30, 19.00 in 
22.00). 6.45 HOROSKOP. 7.10 
S poslancem Državnega zbora 
RS. 7.45 ROJSTNI DNEVI. 08.00. 
Varnost na Ptuju. 9.00 Odmevi iz 

športa Janko Bezjak). 9.50 NAPO-
VED PROGRAMA. 10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali oglasi 
(še 10.45, 17.15 in 17.45). 11.05 
GOSPODARSKI IZZIV (Mojca Ze-
mljarič). 11.30 POROČILA. 12.00 
SREDI DNEVA: 12.40 Napovednik 
tedenskih dogodkov. 13.10 Šport. 
13.45 Aktualno v Podravju. 14.15 
Melodija dneva. 14.40 Povejte 
svoje mnenje. 15.10 Utrip Podrav-
ja. 16.30 Mala štajerska kronika. 
17.30 POROČILA. 18.00 ODDAJA 
O KULTURI (Majda Fridl). 19.10 Z 
glasbo v ponedeljkov večer. 19.50 
Z naših odrov (Davorin Jukič)20.00 
VEČERNI PROGRAM: Gospodarski 
izziv (ponovitev).21.00 Lestvica 
Naj 11. 24.00 SKUPNI NOČNI PRO-
GRAM (Radio Univox).
TOREK, 26. marec:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA. 
5.15. NA DANAŠNJI DAN. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00. 6.45 Kakšen dan 
se nam obeta. 7.45 ROJSTNI DNE-
VI. 08.00 Varnost na Ptuju. 10.00 
Obvestila (še 11.00, 13.00, 15.00, 

17.00, 18.00 in 19.05). 10.15 Mali 
oglasi (še 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.00 ZDRAVNIŠKI NASVETI (Ma-
rija Slodnjak).11.30 POROČILA. 
12.00 SREDI DNEVA. 13.10 Šport. 
13.45 Aktualno v Podravju. 14.15 
Melodija dneva. 14.40 Povejte 
svoje mnenje. 15.10 Utrip Podrav-
ja. 17.30 POROČILA. 18.00 Sredi 
življenja. 19.10 Z glasbo v torkov 
večer. 19.50 Z naših odrov (Davo-
rin Jukič) 20.00 Oddaja o slovenski 
zabavni glasbi (z Elo). 22.10 Glasba 
za lahko noč. 24.00 SKUPNI NOČNI 
PROGRAM (Radio Celje).
SREDA, 27. marec:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.15 NA DANAŠNJI DAN. 
5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 6.45 Horoskop. 
7.45 ROJSTNI DNEVI. 8.00 Varnost 
na Ptuju. 09.00 Pomagajmo si. 
10.00 Obvestila (še 11.00, 13.00, 
15.00, 17.00, 18.00 in 19.05). 
10.15 Mali oglasi (še 10.45, 17.15 
in 17.45). 11.30 POROČILA. 12.00. 
Sredi dneva: Slovenija in Evropska 
unija. 13.10 Šport. 13.45 Aktualno 
v Podravju. 14.15 Melodija dneva. 

14.40 Povejte svoje mnenje. 15.10 
Utrip Podravja. 17.30 POROČILA. 
18.00 Vrtičkarije z Mišo Pušenjak 
in Karolino Putarek. 19.10 Z glasbo 
v sredin večer 19.50 Z naših odrov 
(Davorin Jukič)20.00 Večer na Ra-
diu Ptuj: Modne čvekarije (ponovi-
tev) in Pogovor ob kavi (ponovitev). 
24.00 SKUPNI NOČNI PROGRAM 
(Radio Celje).
ČETRTEK, 28. marec:

5.00 ŠTAJERSKA BUDILKA, do 
9.00. 5.15 Na današnji dan. 5.30 
NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 8.30, 
10.30, 13.30, 14.30, 15.30, 
19.00 in 22.00). 6.45 Horoskop. 
7.10. Gost Štajerske budilke. 7.45 
ROJSTNI DNEVI. 8.00 Varnost na 
Ptuju. 10.00 Obvestila (še 11.00, 
13.00, 15.00, 17.00, 18.00 in 
19.05). 10.15 Mali oglasi (še ob 
10.45, 17.15 in 17.45). 11.00 Mo-
dne čvekarije z Barbaro Cenčič 
Krajnc. 11.30 POROČILA. 12.00. 
Sredi dneva. 12.15 Komentar te-
dna. 13.10 ŠPORT. 13.45 Aktualno 
v Podravju. 14.15 Melodija dneva. 
14.40 Povejte svoje mnenje. 17.30 
POROČILA. 18.00 Vroča linija Ra-
dia Ptuj. 19.10 Z glasbo v četrtkov 

večer: Te domače viže (ponovitev) 
19.50 Z naših odrov (Davorin Ju-
kič). 20.00 ORFEJČEK. 24.00 Sku-
pni nočni program (Radio Celje).
PETEK, 29. marec:

5.00 JUTRANJI PROGRAM do 
9.00. 5.15. Na današnji dan. 
5.30 NOVICE (še ob 6.30, 7.30, 
8.30, 10.30, 11.30, 13.30, 14.30, 
15.30, 16.30, 19.00 in 22.00). 
6.45 Horoskop. 7.45 ROJSTNI 
DNEVI. 8.00 Odprti telefon. 9.15. 
Kmetijski nasvet. 9.40 Astročvek (s 
Tadejem Šinkom). 10.00 Obvestila 
(še 11.00, 13.00, 15.00, 17.00, 
18.00 in 19.05). 10.15 Mali ogla-
si (še ob 10.45, 17.15 in 17.45). 
11.05 Minute za rekreacijo. 12.00 
Sredi dneva: Napovednik kulturnih 
in drugih prireditev. 13.10 Šport. 
13.45 Aktualno v Podravju. 14.15 
Melodija tedna. 18.00 PREGLED 
TEDNA. 19.10 Z glasbo v petkov 
večer. 19.50 Z naših odrov (Davo-
rin Jukič)20.00 Z glasbo do srca 
(Marjan Nahberger). 24.00 SKUPNI 
NOČNI PROGRAM. (Radio Velenje).

Oddaja Sredi življenja z Mari-
jo Slodnjak. Ta torek med 18. in 
19. uro.

Pogumno boste stopali naprej po 
svoji poti. Imeli boste upanje in za-
upali v pravičnost usode. Službene 
obveznosti bodo daleč v ospredju. 
Postavili jih boste na prvo mesto in 
tako tudi uspehi ne bodo izostali. 
Ključno vlogo bodo imeli tudi pri-
jatelji in izmenjava mnenj. Potru-
diti se boste morali v ljubezni.

Sledili boste svoji resnici in pravi-
ci. Tako najdete notranjo moč in 
odgovornost. Zadeve bodo šle v 
vašo korist. Našli boste tudi srečo 
in sledili svojim sanjam. Jasno in 
glasno boste znali povedati svoje 
mnenje. Intuicija bo tista odlika, 
ki vam bo prišla prav na morebi-
tnih razpotjih. 

Ugodne povezave bo razbrati v 
pogledu tujine. S svojim znanjem 
boste radi pomagali drugim. Op-
timistično gledanje na svet okoli 
sebe vam bo dal krila in povečano 
moč zaupanja. Skozi to boste ob-
veznostim in nalogam v celoti kos. 
Ljubezenska sreča bo namenjena 
tako vezanim kot samskim.

Privlačile vas bodo določene 
skrivnosti in nauki o duhovnosti. 
Na lastni koži se boste prepričali, 
da resnica sega preko tistega, kar 
lahko vidite in občutite. Spremlja-
la vas bosta tudi sreča in mir. V 
ljubezni bo pestro in zanimivo – 
privlačila vas bo nova energija in 
tako boste vedno nasmejani.

V vaše življenje bodo prihajali 
ljudje, ki vas lahko osrečijo in na-
polnijo z energijo. Na drugi strani 
vam bodo ogledalo. Daleč v ospred-
ju bo trma – ki vam bo koristila 
na delovnem mestu in negativno 
vplivala na vaše čustveno življenje. 
Sprostili in z energijo napolnili vas 
bodo narava in sprehodi.

Reka življenja bo nekoliko valo-
vita. Toda ravno valovi prinašajo 
spremembe in novosti. Novim si-
tuacijam se boste znali prilagoditi 
in iskali boste tudi svojo resnico. 
Močno izpostavljeno področje 
bodo fi nance. Čas bo namenjen 
tudi temu, da se boste odpravili po 
nakupih.

TEHTNICA
(23. 9. – 23. 10.)

ŠKORPIJON
(24. 10. – 22. 11.)

STRELEC
(23. 11. – 21. 12.)

KOZOROG
(22. 12. – 20. 1.)

VODNAR
(21. 1. – 18. 2.)

RIBI
(19. 2. – 20. 3.)
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Kot je na sklepni slovesnosti 
ob razglasitvi rezultatov poja-
snil Davorin Urih, predsednik 
TD občine Kidričevo, so vzorce 
mesnih izdelkov, brajdovščine, 
kruha, pletenic, potic, keksov 
ter domačega bučnega olja 
sprejemali v soboto, 17. marca, 
ocenjevanje pa so tričlanske 
strokovne komisije opravile 
naslednji dan v dvorani v Lo-
vrencu na Dravskem polju, kjer 
je bila popoldne tudi zaključna 
slovesnost. Da bi bilo treba k 
sodelovanju pritegniti večje šte-
vilo občanov, ker je to koristno 
za vse, je menil tudi podžupan 
občine Kidričevo Milan Strm-
šek, ki je v pozdravnem nago-
voru poudaril, kako vsi ugota-
vljamo, da so doma pridelani 
hrana in domači izdelki vedno 

bolj cenjeni. Zato je pomemb-
no, da z ocenjevanji kakovosti 
domačih izdelkov in dobrot to 
spodbujamo, obenem pa zago-
tavljamo čim boljšo kakovost in 
seveda neoporečnost.

V kategoriji brajdovščina so 
letos prejeli v ocenjevanje 25 
vzorcev, od tega sedem vzorcev 
gemaja in 18 vzorcev kvintona. 
Ocenjevala jih je komisija v se-
stavi Bojan Lubaj, Edi Hojnik in 
Boris Urbančič, ki je poudaril, 
da so pričakovali večji odziv, saj 
je bila lani dobra letina. Uugo-
tovili so, da so bili v glavnem 
vsi vzorci dobri, vendar so pri 
nekaterih ugotovili napake. 
Ocenjevali so po metodi izlo-
čanja med dvema vzorcema in 
sklenili, da sta najboljši gemaj 
pridelala Alojz Krajnc iz Go-

rišnice 56 c in Branko Sitar iz 
Kungote 158, najboljši kvinton 
pa sta donegovala Janko Vido-
vič iz Kungote 84 in Oton Ve-
lunšek z Zadružnega trga na 
Ptuju.

V kategoriji suhomesnih iz-
delkov je prispelo 12 vzorcev, 
od tega pet suhih salam, en 
vzorec mesa iz zaseke, en vzo-
rec sušene slanine, štirje vzorci 
poltrajnih klobas ter posame-
zni vzorci pečene slanine in 
divjačinske salame. Vzorce je 
ocenjevala strokovna komisija, 
v kateri so bili Peter Pribožič, 
Bojan Grušovnik in Stanko 
Cartl. Slednji je ugotovil, da se 
je recesija očitno odrazila tudi 
na letošnjem ocenjevanju, saj 
so lani in v minulih letih prejeli 

v ocenjevanje vsaj enkrat več 
vzorcev suhomesnih proizvo-
dov. Vsi letošnji so bili dobri, 
med najpogostejšimi napakami 
pa so ugotovili preveliko zasu-
šenost izdelkov, luknjičavost, 
preveč dimljene in presoljene 
izdelke, nekateri so bili nee-
nakomerne barve, nekateri pa 
so imeli celo okus po žarkem. 
Priznanja za najbolje ocenjen 
izdelek je med kmetijami z do-
polnilno dejavnostjo prejel Pe-
ter Čelofiga iz Spodnjih Jablan 
41 za pečeno slanino, šunka-
rico, suho slanino ter meso iz 
tunke, medtem ko je kmetija 
Fric iz Župečje vasi 57 prejela 
nagrado za najboljšo tirolsko 
salamo. Med ostalimi proizva-
jalci je prejel priznanje Anton 

Bauman iz Dragonje vasi 27 za 
najboljšo poltrajno salamo in 
suho salamo.

Vzorce kruha, keksov in buč-
nega olja je ocenjevala komisija 
v sestavi Franci Levstik, Marija 
Horvat in Marija Predikaka, 
ki je ugotovila, da so prejeli 
v ocenjevanje le pet vzorcev 
bučnega olja verjetno zato, ker 
je bilo lani zaradi suše precej 
manj buč in posledično tudi 
bučnic. Najbolje ocenjen vzo-
rec bučnega olja je prinesel 
Zvonko Mesarič iz Starošinc 
36. Med krušnimi izdelki pa 
so prejeli v ocenjevanje sedem 
vzorcev domačega kruha in 
štiri vzorce keksov. Med vzorci 
kruha je bil najbolje ocenjen 
mlečni kruh z rozinami, ki ga je 
spekla Irena Zajc iz Apač 126, 
mešani domači kruh, ki ga je 
spekla Anka Časek iz Apač 9, in 
domači kruh s semeni, ki so ga 
spekli na Kmetiji Žitnik v Staro-
šincah 40 a. Omenjena kmetija 
je spekla tudi najboljše kekse 
z bučnicami, dobro pa so bili 
ocenjeni tudi njihovi keksi iz 
pirine moke.

Med novostmi letošnjega oce-
njevanja podeželskih dobrot je 

odločitev organizatorjev, da 
bodo vsako leto predstavili eno 
od kmetij v občini Kidričevo, ki 
se ukvarja z dopolnilno dejav-
nostjo. Letos se je predstavila 
kmetija Fric - Pišek iz Župečje 
vasi, ki se ukvarja s prašičerejo 
in predelavo suhomesnih izdel-
kov. Njihove okusne domače 
specialitete poznajo tudi na 
ljubljanski tržnici, poleg doma-
čih klobas in salam ljudje radi 
posegajo po domačem mesu iz 
tunke, posebnost pa je njihov 
domači pršut.

V glasbenem delu prireditve 
so med posameznimi razglasi-
tvami nastopili domači pevci 
Fantje treh vasi iz Kulturnega 
društva Lovrenc, trio Frajtonar-
ji iz Kungote, ki prav tako delu-
jejo pod okriljem Kulturnega 
društva Lovrenc, ter skupina 
ljudskih pevk Društva upoko-
jencev Lenart. Pohvaliti velja 
tudi prijetno okrasitev dvorane 
v stilu bližnjih velikonočnih 
praznikov, za kar so poskrbele 
članice katoliškega kulturnega 
društva Zvezdni dol iz Kidriče-

vega.
M. Ozmec

Lovrenc na Dr. polju � 12. ocenjevanje podeželskih dobrot

Vzorcev manj, kakovost pa boljša
V organizaciji Turističnega društva občine Kidričevo so minuli konec tedna v Lovrencu pripravili že 12. ocenjevanje 
podeželskih dobrot. Čeprav je bil odziv nekoliko manjši od minulih let, so ocenili 25 vzorcev brajdešnice ter 23 vzorcev 
suhomesnih proizvodov, kruha in bučnega olja ter ugotovili, da je kakovost boljša.

Foto: M. Ozmec

Najboljši kvinton sta pridelala (z leve) Janko Vidovič in Oton Velun-
šek, najboljši gemaj pa Alojz Krajnc in Branko Sitar.

Gospa Marija ima suho in ob-
čutljivo kožo, ki zahteva veliko 
skrbne nege. V kozmetičnem sa-
lonu Neda so ji po površinskem 
čiščenju in pilingu svetovali 
skrbno nego tudi doma z upo-
rabo čistilnega mleka, losjona in 
ustrezne kreme, ki bo njeno kožo 
ščitila pred mrazom in soncem.

V Frizerskem salonu Stanka 
Jožice Pepelnik, s. p., je za Mari-
jino novo pričesko poskrbela no-
silka dejavnosti. Temne konice je 
osvetlila s prameni, nato pa lase 
v celoti pobarvala v svetlejšem 
tonu. Ostrigla pa jih je v krajšo 
praktično pričesko, na koncu pa 
oblikovala s sušilnikom in krta-
čo, pri tem pa uporabila Wella 
produkte.

Vizažistka Minka Feguš je kot 
podlago pri make upu uporabi-
la puder 3v1, ki dobro prekrije 
kožo in izenači ten kože. Veke je 
poudarila s kožnimi toni v preli-
vanju z rožnatimi toni in s črnim 
črtalom obrobila spodnje in zgor-
nje dele vek ter vse skupaj rahlo 
zabrisala navzven. V oranžnem 
tonu je poudarila ličnice, ustnice 
pa obrobila z rdečim svinčnikom 
in jih nato še poudarila z glosom, 

da so polno zasijale.
»Gospo Marijo sem se odločila 

odeti v oblačila pomladne kolek-
cije iz trgovine Modiana, saj je 
že čas, da posije sonce in zaživijo 
barve. Glede na to, da naša dana-
šnja udeleženka akcije Iščete svoj 
stil nima nobenih težav s svojo 
postavo, bi lahko izbirala oblači-
la po mili volji. Posvetila sem se 
predvsem barvni paleti oblačil. 
Izbrala sem ozko krojeno bom-
bažno obleko rožnatega vzorca 
in mešanja barv, od rdeče, oran-
žne do bež in še kakšna bi se na-
šla. K temu sem izbrala še lanen 
suknjič v bež barvi. Oblekica je, 
kot že omenjeno, ozko krojena s 
kratkimi rokavi in dodanim zelo 
tankim pasom v rjavi barvi. Su-
knjič je prav tako klasičnega kro-
ja, vendar ima nekaj detajlov v 
našitih žepih in šivih in je iz zelo 

funkcionalnega materiala, rahlo 
zmečkane tkanine, kar pomeni, 
da ga ni treba likati. V Alpino 
sem šla iskat čevlje v upanju, da 
bom našla nekaj v rjavi barvi, 
da bi le-to lahko kombinirala k 
pasu na obleki. Našla sem odgo-
varjajočo rjavo usnjeno torbico, 
pri čevljih pa ravno nisem imela 
sreče. Kljub temu sem izbrala 
rjave čevlje z nizko peto, ki pa bi 
bili več kot dobrodošli v priha-
jajočih aprilskih deževnih dneh. 
Kot dodatek sem izbrala še večji 

rdeč unikatni prstan Andreje 
Reberc Ribarič. Tako, gospa Ma-
rija lahko začne uživati in preko 
pomladnih barv mogoče začuti 
tudi pomladansko sonce, enako 
pa tudi vsi mi, ki jo bomo videli 
na strani Štajerskega tednika,« je 
o stilski preobrazbi gospe Marije 
povedala stilistka Sanja Veličk-
ović.

V kozmetičnem studiu Olim-
pic si je gospa Marija izbrala 
masažo hrbta. Beseda masaža 
(mas je grški in arabski koren, ki 

pomeni gladiti, gnesti, stiskati) 
označuje ročno obdelavo kože 
in mehkih tkiv telesa. Masaža 
vpliva na izboljšanje krvnega in 
limfnega obtoka, kožo ogreje, 
da je bolj vitalna, boljša skle-
pno gibljivost, izboljša psihično 
počutje. V salonu lahko izbirate 
med masažo celega telesa, lah-
ko pa tudi del telesa – hrbet ali 

noge. Masažna sredstva se upo-
rabijo glede na počutje in priča-
kovanja stranke, tako se lahko 
izberejo med osvežujočimi ali 
sproščujočimi negovalnimi olji, 
je o blagodejnih učinkih ročne 
masaže povedala kozmetičarka 
Silva Čuš.

MG

Foto: Črtomir Goznik

Gospa Marija v pomladni kolekciji iz trgovine Modiana

Iščete svoj stil

Marija v veselih pomladnih tonih
Marija Belšak, upravna tehnica, zaposlena v ptujski bolnišnici, je stara 50 let, doma v Popovcih (Ptujska Gora), mama 
treh otrok, 18-letnih dvojčkov (sina in hčerke) in 26-letnega sina. V prostem času se ukvarja z ročnimi deli, rada kole-
sari, poleti je njen največji užitek urejanje vrta. Je tudi aktivna članica FD Dolena. Za sodelovanje v akciji Iščete svoj 
stil se ni prijavila sama, ampak jo je prijavila hčerka, sama pa je podpisala, je povedala.

10 % popust v marcu

Foto: Črtomir Goznik

Gospa Marija prej ...
Foto: Črtomir Goznik

... in pozneje

Foto: M. Ozmec

Med suhomesnimi izdelki je kar štiri priznanja za najboljše izdel-
ke prejela kmetija Čelofiga (levo) ter Anton Bauman in mlada 
predstavnica kmetije Fric.

Foto: M. Ozmec

Najboljše bučno olje je pridelal Zvonko Mesarič (levo), najboljši 
kruh in krušne izdelke pa Mihael Žitnik in Anka Časek iz Apač.
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Natečaj Evropa v šoli je bil 

letos prvič zasnovan kot pove-

zovalni projekt več šol. V pre-

teklih letih so lahko v projektu 

Evropa v šoli sodelovali dijaki 

le kot posamezniki s svojimi 

likovnimi in literarnimi izdelki 

ali pa z raziskovalnimi naloga-

mi. Prav ta možnost povezova-

nja in sodelovanja med šolami 

jih je poleg zanimive teme naj-

bolj pritegnila k sodelovanju.

„Dijaki so se s pomočjo 

spleta in v pogovorih posku-

šali čim bolje seznaniti z de-

lovanjem Evropske unije ter 

pravicami, ki jih kot evropski 

državljani imajo. Imeli so mo-

žnost, da izberejo eno izmed 

teh pravic, da bi jo podrobneje 

spoznali. Skupaj smo se odloči-

li za pravico do potovanja. Di-

jaki namreč radi in veliko po-

tujejo, ta pravica jim je blizu. 

Pogovarjali smo se o tem, na 

kaj vse je treba pomisliti pred 

potovanjem, na kaj je treba 

biti pozoren med potovanjem 

ter na kakšne težave lahko na 

potovanju naletimo. Dijaki so 

v okviru pouka in izven njega 

sodelovali z različnimi aktiv-

nostmi. Izdelovali so različne 

predmete, ustvarjali literarne 

in likovne izdelke, fotografije, 

križanke, kolaže,“ je dejavnosti 

opisala Renata Bezjak, ki je bila 

ena od koordinatoric dejavno-

sti na Gimnaziji Ormož.

V dejavnosti so želeli vključi-

ti čim več učencev in dijakov. 

Zato so sodelovanje ponudili 

vsem, odzivali pa so se različ-

no. Pri dejavnostih, ki so pote-

kale v sklopu pouka, so morali 

sodelovati vsi, izven pouka pa 

so bili posamezni dijaki vpeti 

bolj, drugi pa manj. Najbolj de-

lovni so sodelovali tudi na za-

bavni in poučni končni pred-

stavitvi. Povezovalni natečaj 

Evropa v šoli ni tekmovalne na-

rave, organizatorji pa bodo ob 

koncu vseeno izbrali skupino 

šol, ki bo dobila naziv najbolj 

inovativne skupine šol.

Viki Ivanuša

Ormož � Na Gimnaziji Ormož Evropa v šoli

Sodelovanje med šolami
Učenci OŠ Gorišnica, dijaki Gimnazije Ptuj in Gimnazije Ormož so sodelovali v okviru po-
vezovalnega natečaja Evropa v šoli. Skupaj so ustvarjali na temo Kot evropski državljan 
pravice in priložnosti imam – kako dobro jih poznam?. V tem tednu so na vseh treh šolah 
pripravili predstavitve svojega dela.

Foto: Viki Ivanuša

Učenci in dijaki so v zaključni predstavitvi z literarnimi, likovnimi 
in fotografskimi izdelki ter s plakati predstavili različna evropska 
mesta.

www.perutnina.comNARAVNO FIT

Nova prodajalna na Rogoznici!
Za vas jo odpiramo 
v torek, 26. marca 2013,
na naslovu Cesta 8. avgusta 8c.

Na dan otvoritve 
vas bomo nagradili 
z 10% popustom 
na celoten nakup.

Mladi fotografi, stari od 18 

do 30 let, so na fotografskem 

natečaju Prebudi mistično v 

sebi skozi objektiv poskušali 

ujeti dogajanje na 53. Kuren-

tovanju. Obiskovali so številne 

delavnice in osrednje dogodke, 

poskušali delček dogajanja uje-

ti v objektiv ter ga na ta način 

ovekovečiti. Najboljša dela sed-

mih fotografov, ki jih je izbrala 

strokovna žirija v sestavi Stojan 

Kerbler, Suzana Lovrenko in 

Špela Težak, so minuli petek 

razstavili v prostorih ptujske-

ga CID. Organizatorja natečaja 

sta bila Razvojni center Ptuj 

in Javne službe Ptuj, d. o. o., 

fotografije za razstavo pa so 

letos prispevali: Alja Antić, 

Anže Ivanuša, Daniel Gašparič, 

Kristjan Gajšek, Marina Orlič 

in Saša Urih. Vsi našteti mladi 

fotografi imeli so v sklopu Fo-

toFesta enkratno priložnost 

učiti se od priznanega mojstra 

fotografije Stojana Kerberja, ki 

jim je predajal svoje znanje in 

jih spodbujal k izboljšavam in 

čim pogostejšemu fotografira-

nju. Ravno pomen izkušenj je 

Kerbler izpostavil tudi na od-

prtju razstave, ko je dejal, da so 

bili avtorji pri deljenju „mistič-

nega v sebi“ z gledalci uspešni, 

a da dobra fotografija zahteva 

veliko vaje in pogosto fotogra-

firanje. Ob tem je Kerbler še 

dejal, da je pomembno, da vsak 

avtor najde svoj izraz, kar je za 

fotografa še posebej pomemb-

no. „Nobena šola ne pomaga, 

če nimaš izkušenj,“ je bila ena 

izmed Kerblerjevih pomenlji-

vih misli. Kot je pojasnil, je ko-

misija pregledala 24 fotografij, 

velik del teh pa je ujel pomen 

pusta in kurentovanja kot tudi 

veselo vzdušje, ki vlada v tem 

času v našem mestu. 

Razstavo je odprl ptujski žu-

pan Štefan Čelan, ki je izrazil 

upanje, da bodo fotografi svoja 

dela še naprej nadgrajevali, saj 

je prepričan, da je fotografija 

ena pomembnih oblik ustvar-

janja predstave in ohranjanja 

naše kulturne dediščine.

Razstava bo na ogled do 11. 

aprila.

Dženana Kmetec

Ptuj � Rezultat fotografskega natečaja

Prebudili mistično v sebi
V sklopu natečaja, ki je potekal pod geslom Prebudi mistično v sebi, je nastalo veliko 
dobrih fotografij. Izbor najboljših del sedmih avtorjev so v petek postavili v prostorih 
Centra interesnih dejavnosti (CID) Ptuj in tako nas še enkrat spomnili na čaroben pu-
stni čas. 

Foto: DK

Fotografsko razstavo je sooblikovalo sedem avtorjev.
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Petek, 22. marec
8:00 Ormož: sejem na cvetni petek
9:00 Ormož, CSO: ustvarjalna delavnica, izdelovanje presmecev
10:00 Lovrenc na Dr. Polju, dvorana: razstava ročnih del iz delavnic ustvarjalnosti, članice društva 

Invalid Kidričevo, sekcija Sončnice, na ogled tudi v soboto in nedeljo
10:00 Ptuj, grajsko dvorišče in vinograd: rez vinske trte
13:00 Drstelja, gostišče Lacko: prikaz rezi sadnega drevja, Društvo vinogradnikov in sadjarjev 

Osrednje Slovenske gorice
17:00 Oplotnica, dvorana KTC: kulturni nastop za starše otrok Vrtca Otona Župančiča, Pozdrav 

pomladi
17:00 Pragersko, Vodni stolp: odprtje razstave pisank, TD Breza Pragersko Gaj
17:00 Studenice, Samostan, Turistična garaža TD: ustvarjalna delavnica za male in velike, rože iz 

papirja, verige, okraski za pušl
18:00 Majšperk, gostišče Dolinca: občni zbor Ribiške družine Majšperk
18:00 Poljčane, Razvojni center narave: predavanje Marjana Videnška, S postom do zdravega 

življenja
18:00 Ptuj, Dom krajanov Budina-Brstje: Zdravo življenje, predavanje Marjance Hari Novinšek, 

dr. med., zdravje na dosegu rok, 8 naravnih zdravnikov, degustacija hrane
18:00 Slovenska Bistrica, Dom svobode: 16. gledališki dnevi, območno srečanje odraslih gledali-

ških skupin, Satirični kabare Ogledala
18:00 Videm, gostišče Pal pri treh lipah: 17. skupščina Gasilske zveze Videm
19:00 Dornava, vaško kulturna dvorana: 19. redni OZ TED Lükari Dornava
19:00 Draženci, gostilna Rajh: OZ RD Žejne ribice
19:00 Lenart, Dom kulture: območno srečanje odraslih folklornih skupin, Si za ples? Sem za ples!
19:00 Majšperk, KPC: praznovanje ob materinskem dnevu, KUD Majšperk
19:00 Naraplje, šola: OZ TD Naraplje
19:00 Ptuj, refektorij minoritskega samostana: 222. Viktorinov večer, 20. let Viktorinovih večerov, 

kronika dogajanj, godalni kvartet Feguš, 20 let
19:00 Sestrže, Dom krajanov: praznovanje materinskega dne, ŠKD Sestrže
19:00 Videm, občinska dvorana: Veselo v pomlad – prireditev, posvečena materinskemu dnevu, 

v organizaciji ljudskih pevcev Vinogradnikov, Jurovskih fantov in ljudskih godcev KD F. 
Prešerna Videm

20:00 Ptuj, CID: potopisno predavanje Anje Cuznar, Hongkong, Macao in Tajvan, različni kitajski 
obrazi

20:00 Ptuj, grand hotel Primus: Primusove vinske zgodbe, Kras proti Štajerski

Sobota, 23. marec
9:00 Majšperk, Videm, Ptuj: čistilna akcija
9:00 Oplotnica: tradicionalni velikonočni sejem, TD Trta
9:00 Pragersko, Vodni stolp: razstava pisank, TD Breza Pragersko Gaj, do 19.00
10:00 Ptuj, prostori ZGŠ v samostanu sv. Petra in Pavla: delavnica citrarskega orkestra z zaključ-

nim koncertom, do 18.00
11:00 Majšperk, gasilski dom: OZ DU Majšperk
11:00 Maribor, Botanični vrt Univerze v Mariboru: obrezovanje okrasnih grmovnic s Karin Bejo
12:00 Tržec, Djočanova kmetija: 5. ozelenitvena akcija Sadno drevo 2013, Etnografsko društvo 

Tržec
13:00 Ptujska Gora, dom krajanov in gasilcev: občni zbor Društva žena Tisa Ptujska Gora
15:00 Hajdina, dvorana DU: odprtje razstave ročnih del Društva žena in deklet občine Hajdina, 

na ogled do 1. 4.
15:00 Studenice, center: izdelava velikega pušla, TD Samostan Studenice
15:00 Videm, klet občine: razstava Naš vsakdanji kruh, Društvo kmetic Občine Videm
18:00 Ptuj, refektorij minoritskega samostana: glasbeni večer s citrarskim orkestrom ZGŠ sv. Petra 

in Pavla Ptuj in GŠ Rista Savina Žalec
18:00 Skorba, Dom krajanov: občni zbor OO RK Hajdina
20:00 Ptuj, DomKULTure, Muzikafe: koncert Selivke, Katarine Juvančič in Dejana Lapanja
22:00 Ormož, Unterhund: punk koncert, Nade iz inkubatora in dr. Zero

Nedelja, 24. marec
9:00 Grabe, vaški dom: odprtje velikonočne razstave, na ogled do 1. 4.
9:00 Pragersko, Vodni stolp: razstava pisank, TD Breza Pragersko Gaj, do 19.00, ob 17.00 

razglasitev najlepše pisanke
15:00 Juršinci, večnamenska dvorana: proslava ob materinskem dnevu
15:00 Oplotnica, VŠD Milenij: dobrodelna prireditev za 8. marec, Najlepšo pesem iz srca, pokla-

njamo ti mati
15:00 Ptuj, Mestno gledališče: Akademija mgP v sodelovanju z Ljudsko univerzo; predavanje Petje 

Janžekoviča, Božanska komedija – vice
16:00 Skorba, Dom krajanov: prireditev ob materinskem dnevu in dnevu žena
16:00 Videm, športna dvorana: tamburaški koncert pevke Mili Ko zapoje duša; sodelujejo še vio-

linistka Ana Vurcer, pevka Dolores Lipuš, tamburaški orkester Gorišnica, tamburaši Legolas 
iz Zagreba, pater Janez Ferlež, Danijel Horvat in Feri Lainšček

18:00 Poljčane, dvorana OŠ: komedija Tašča.com 3. del, TD Boč
18:00 Zg. Polskava, Kulturni dom: predstava Antona Ingoliča Krapi, KUD Matiček Sp. Polskava
19:00 Markovci, stara telovadnica OŠ: koncert Ženske zgodbe – pesmi div današnjega časa, 

KUD Markovski zvon

Ponedeljek, 25. marec
8:30 Vitomarci, večnamenska dvorana: območno srečanje otroških gledaliških skupin Gremo v 

gledališče
13:00 Ptuj, Mestni kino: projekcija fi lma Ricky, za starše z dojenčki ob materinskem dnevu, 

vstopnine ni
19:00 Ptuj, grand hotel Primus, Klub Gemina XIII: monokomedija Fotr, Lado Bizovičar
19:30 Ptuj, Mestno gledališče: predstava Jožef in Marija Petra Turrinija, ob materinskem dnevu

Torek, 26. marec
8:30 Juršinci, Kulturna dvorana: območno srečanje otroških gledaliških skupin Gremo v gledali-

šče

Mestni kino Ptuj
Petek, 22., sobota, 23., in nedelja, 24. marec: 16:00 Lovca na čarovnice; 18:00 Angelski delež; 

20:00 Kraljevska afera

Prireditvenik 
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Vsi, ki radi jih imamo,
nikdar ne umro,
le v nas se preselijo
in naprej, naprej živijo,
so in tu ostanejo.
Janez Medvešek

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega očeta, dedka, 
pradedka in tasta

Franca Hojnika
IZ BREZOVCEV PRI 
POLENŠAKU
27. 11. 1925–4. 3. 2013

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, pri-
jateljem in znancem za darovano cvetje, sveče in svete 
maše. Posebna zahvala g. župniku, cerkvenim pevcem, 
govornikoma, zastavonošema, molivki, godbeniku in 
pogrebnemu podjetju Mir.

SPOMIN

Veronika Hojnik
3. 10. 1925–8. 3. 2010

Hvala vsem, ki z lepo mislijo posto-
jite ob njenem grobu in jo ohranjate 
v lepem spominu.

Žalujoči: njuni najdražji

V SPOMIN
17. marca je minilo 20 let, odkar nas 
je zapustil

Maks Munda
IZ SODINCEV 32
27. 2. 1939   † 17. 3. 1993

Hvala vsem, ki se ga spominjate.

Vsi njegovi

Sonce vedno sije,
srce samo enkrat bije.

SPOMIN

Francu Horvatu
IZ PTUJA

10 let je minilo, odkar si se poslovil od svoje družine. Zelo 
te pogrešamo.

Tvoji najdražji

Srce nam žalost je ranila,
ker te več med nami ni.
Čeprav te zemlja je pokrila,
duh tvoj z nami še živi.

SPOMIN
23. marca bo minilo eno leto, odkar 
se je v zgodnjih jutranjih urah od nas 
za vedno poslovila draga žena, mama, 
babica in tašča

Barbara Benko
IZ TRNOVSKE VASI 36
Hvala vsem, ki z lepo mislijo postojite ob njenem grobu in jo 
ohranjate v spominu. Vsi njeni najdražji

www.tednik.si

RAČUNOVODSTVO za s. p., 
d. o. o. in društva. Valerija Mer-
nik, s. p., Štuki 23, 2250 Ptuj. 
Tel. 031 873 769.

POLAGANJE TLAKOVCA – iz-
kopi, priprava terena, prevozi 
gramoza, prevozi in razkladanje 
z dvigalom, izvedba kanalizacij-
skih priključkov. Janez Ploj, s. p., 
Dornava 79 a, Dornava. Tel. 02 
755 27 40, GSM: 041 612 929.

KAKOVOSTNE avtoservisne sto-
ritve po pošteni ceni. Bencin, 
d. o. o., Ob Dravi 3 a, gsm: 070 
611 111.

IZPOSOJA IN IZDELAVA bir-
manskih, obhajilnih, poročnih 
ter svečanih oblek ... Šiviljstvo 
Ne-ja, Senešci 2a. Velika Ne-
delja. Gsm: 031 258 704 www.
brunaricenadstreski.com

Mali oglasi
STORITVE

PVC OKNA in VRATA, FASADE ter iz-
vedba predelnih sten, spuščenih stro-
pov in izdelava mansardnih stanovanj 
– ugodno. Sandi Cvetko, s. p., Lešni-
ca 52, Ormož, telefon 041 250 933.

IZVAJAMO adaptacije, inštalacije, vse 
vrste zaključnih gradbenih storitev v 
poslovnih in stanovanjskih objektih. 
Voh, d. o. o., Muretinci 65 a, 2272 
Gorišnica, telefon 041 457 037.

V DOMINO CENTRU NA PTUJU, fri-
zerski studio M, nudi moško striženje 
5 €, žensko striženje in fen 15 €. Tel. 
070 420 499. Agroing, d. o. o.

Uspešno in trajno nad nezaže-
lene dlačice, pigmentne in žilne 
nepravilnosti z ELOS tehnologi-
jo. Milumed, d. o. o. Tel. 02 745 
01 43, www.milumed.si.

FASADE – IZOLACIJSKE iz stiro-
pora – volne. V prednaročilu po-
pusti. Barvanje fasad, zaključni 
ometi, pomoč pri subvencijah, 
vsa notranja slikopleskarska 
dela. Jože Voglar, s. p., Zabovci 
98, telefon 041 226 204.

GOTOVINSKA POSOJILA NA 
POLOŽNICE, posojila za zapo-
slene in upokojence, izplačilo 
gotovine takoj, tudi za osebe 
z nižjimi dohodki. Info-kredit, 
d. o. o., Mlinska ulica 28, 2000 
Maribor, telefon 051 70 10 20 
ali 02 25 27 363.

ZAPOSLIMO štiri slikopleskarje 
za delo na terenu, zaželeno zna-
nje nemškega jezika – ni pa po-
goj. Zaposlitev je za določen čas 
oz. po dogovoru. Slikopleskar-
stvo Roman Godec, s. p., Do-
lena 65, Ptujska Gora. Telefon 
041 703 448, 040 540 063.

UGODNO: vse iz inoxa, ogra-
je – deli, okovja za kabine, 
cevi, vijaki, dimniki, litoželezni 
kamini, gorilniki na pelete. Ra-
mainoks, d. o. o., Kopališka 3, 
Kidričevo, tel. 02 780 99 26, 
www.ramainox.si.

ŽAGA PTUJ odkupuje vse vrste 
hlodovine, tudi embalažno – to-
pol, jelšo, brezo, lipo ... Opravi 
pa tudi sečnjo in spravilo lesa. 
Nudi žagan les, letve, morale, 
obloge in drva za kurjavo. Tel. 
041 403 713.

Odkupujemo hlodovino jelše in osta-
lih vrst. Vlado Medved, s. p., Dobrina 
63, Žetale, 041 610 210 ali 02/ 769 
15 91. info@gozd-bioles.si.

KUPIM traktor IMT, Zetor, Ursus ali 
podobno in vso kmetijsko mehaniza-
cijo. Telefon 041 923 197.

PRODAM bukova drva, razcepljena, 
dolžine 1 meter, 50, 33 in 25 cm, in 
visoko kakovostne pelete, brezplačna 
dostava, ugodna cena. Telefon 051 
667 170.

PRODAJAMO bele piščance domače 
reje, Irgoličevi, Sodinci 22 pri Veliki 
Nedelji. Tel. 713 60 33.

NESNICE, rjave, grahaste, črne, pred 
nesnostjo. Vzreja nesnic Tibaot, Ba-
binci 49, Ljutomer. Tel. 02 582 14 01.

PRODAM drva v hlodih, kamionska 
dostava. Tel. 041 767 760.

PRODAM telico, brejo osem mesecev, 
simentalko. Tel. 781 01 71.

PRODAM nesnice, rjave, v 19. tednu, 
tik ped nesnostjo, Rešek, Starše 23, 
tel. 688 13 81 ali 040 531 246.

PURANE, šesttedenske, za nadaljnjo 
rejo, naročila sprejemamo po telefo-
nu 688 13 81 ali 040 531 246, Re-
šek, Starše.

PRODAMO jabolka za ozimnico, mo-
žna dostava, Sadjarstvo Ber, Kočice 
38, Žetale. Tel. 769 26 91.

PRODAM škropilnico Agromehanika 
Kranj, 350 l. Tel. 031 798 251.

PRODAM traktorsko frezo, letnik 
2012, 120 cm, še nerabljeno, za 
1000 €. Tel. 051 264 246.

PRODAM rotacijski mulčer na tri 
nože, letnik 21012, še nerabljen, 
cena 1000 €. Tel. 051 264 246.

PRODAMO svinjo domače reje, težko 
okrog 200 kg. Tel. 031 430 285.

UGODNO prodam okrogle bale, pri-
klop za Zetor, ročni paletni voziček. 
Tel. 041 645 875.

PRODAM prašiče, težke od 50 do 
120 kg, ter suhe bučnice. Tel. 041 
452 492.

PRODAM suhe deske, debeline 25 
mm, cena 120 EUR, 1 m3. Na zalo-
gi imamo ladijski pod, brune. Mo-
žna dostava na dom. Informacije na 
GSM: 040 351 580.

ZEMLJO vzamem v najem ali celotno 
kmetijo. Tel. 041 242 736.

PRODAM konjsko opremo (homot), 
dobro ohranjeno, cena po dogovoru. 
Gsm 051 234 885.

PRODAM pelete, brikete in bukova 
drva, vezena na 25 ali 33, z možno-
stjo dostave. Telefon 041 723 957.

UGODNO prodam bukova drva, de-
belo cepana, rezana in v hlodih z do-
stavo. Prodam tudi pelete in brikete. 
Gsm 051 632 814.

KUPIM Akme motor, 13-konjskih sil, za 
kosilnico BCS (lahko v manjši okvari), 
travniške brane, tračni obračalnik SIP 
in pajka 350 SIP. Gsm 041 261 676.

PRODAM svinjo domače reje, težko 
110 kg. Tel. 755 88 21.

NEPREMIČNINE

PRODAM hišo v Kicarju. Informacije 
na tel. 004971 52 358 758.

NA PTUJU v Trubarjevi ulici v pritli-
čju prodam 48 m2 stanovanje, delno 
opremljeno, ogrevano na plin. Tel. 
041 709 445.

PRODAMO novo naselje vrstnih hiš 
v Skorbi, ki bodo vseljive konec leta 
2013. Informacije 041 646 662. Lon-
čarič Aleksander, s. p., Hajdina.

»Hvaljen, moj Gospod, v naši sestri smrti …«
   (sv. Frančišek Asiški)

ZAHVALA
Ob smrti naše drage žene, mame, babice in tašče

Marije Kokol
roj. Forštnarič
IZ OREŠJA 208

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem, ki ste jo pospremili na 
kraj večnega počitka in vstajenja.
Hvala za vse pisne in ustne izraze sožalja in tolažbe, za darovane sveče, svete maše ter darove 
za župnijsko cerkev.
Posebna zahvala p. Andreju Fegušu, p. Danilu Holcu, p. Mirku Pihlerju, p. Janezu Kmetcu, 
p. Jožetu Osvaldu in p. Vitu Muhiču za pogrebni obred, molitev in sveto mašo. Zahvala velja 
tudi p. Milanu Holcu.
Hvala našim dobrim sosedom in sorodnikom za vso pomoč, ge. Mariji Prelog za občutene 
besede slovesa, pevcem za zapete pesmi, Ceciliji Emeršič za spremljavo na orglah, ge. Ivanki 
in ge. Milici Gužvinec za molitev rožnega venca, g. Stanku Fuksu ter komunalnemu podjetju 
za pogrebne storitve.

Tvoji domači

ZAHVALO za vso pomoč in skrb mojemu pokojnemu možu Pa-
vlu izrekam protibolečinski ambulanti Ptuj, prim.dr. Majdi Šar-
man, dr. Karmen Pišek Šuta, vsem sestram in ge. Anici. Hvala 
zdravniškemu in ostalemu osebju Internega oddelka Ptuj za 
lajšanje in nego.

Hvala tudi za vse razumevanje in pomoč dr. Darji Pribožič, ZD 
Gorišnica, Lekarni Toplek za skrb in sodelovanje ter svakinji 
Mileni Kelenc za njeno požrtvovalnost.

Elizabeta Petrovič

PRODAM več apartmanov v velikosti 
od 40 do 65 m2, otok Murter – Ti-
sno, 30 metrov od morja. Cena cca. 
2.500 €/m2. Tel. 00385 98 33 61 40.

PRODAM apartman otok Murter – Ti-
sno, 60,5 m2. Cena 2000 €/m2. Tele-
fon 0038641 604 301.

DOM STANOVANJE

NA PTUJU damo v najem dvosob-
no renovinarano stanovanje, delno 
opremljeno . Tel. 041 664 863.

DELO

NUDIM pomoč pri kmetijskih delih. 
Znam upravljati kmetijske stroje. Tel. 
051 451 839.

Sobota ob 21:00, nedelja ob 10:00: Prihodnost 
Slovenije v očeh Andreja Čuša, poslanca DZ RS; 
Letna konferenca Mestnega odbora Nove Slove-
nije Ptuj; Andrej Klasinc novim izzivom naproti; 
Zbor članov Društva upokojencev Perutnine Ptuj; Priprave na 12. regato 
Ptujčanka; Uspel deveti dobrodelni koncert Soroptimist kluba; Dokumen-
tarni fi lm Pikina zgodba; Aleš Kunaver s slovenskimi alpinisti na Makalu, 
prvi slovenski osvojen tisočak; Slovenske otroške ljudske pesmi v pripove-
di Dušice Kunaver; Mednarodni festival folklore.

www.tednik.si

KMETIJSTVO

MOTORNA VOZILA

SKUTER, 125-kubični, štiri letne 
gume 205 x 55 x 16, in trosilec ume-
tnega gnoja, 400 kg, prodam ali 
menjam za drva. Tel. 070 826 526.

RAZNO

KUPIM starine: pohištvo, slike, bo-
gece, ure, steklo, lonce, razglednice 
in drobnarije. Plačam takoj. Tel. 041 
897 675.



nega obdobja. Sicer sedanji 

sistem dveh različnih plačil (za 

travnike in njive) ne bo enak, 

vendar pa bo imela vlada oz. 

pristojno ministrstvo na voljo 

instrumente, s katerimi bo lah-

ko nov sistem plačil približala 

dosedanjemu. „Slovenija lahko 

za ekstenzivno travinje upo-

rabi redukcijski količnik, s ka-

terim lahko doseže podobne 

učinke kot z obstoječimi raz-

ličnimi višinami plačil. Lahko 

pa se odloči za model delnega 

poenotenja sedanjih višin pla-

čilnih pravic, kar je ugodno za 

pridelovalce v delovno inten-

zivnejših sektorjih kmetijstva, 

npr. živinoreji in poljedelstvu. 

S tem bodo omejeni negativni 

učinki prekomerne preraz-

poreditve neposrednih plači 

med posameznimi kmetijski-

mi pridelovalci in sektorji. Pri 

tem bo imela Slovenija mo-

žnost odprave zgodovinskih 

dodatkov za kmete, ki so opu-

stili proizvodnjo, zaradi katere 

so te dodatke prejeli,“ so poja-

snili na ministrstvu.

Med obvezne zelene 
(eko) površine na 
kmetiji tudi njiva 
metuljnic

Hkrati je po sedanjem do-

govoru ministrov sprejeto 

majhno zvišanje odstotka za 

proizvodno vezana plačila z 

10 na 12 % (z odobritvijo ko-

misije pa je lahko ta odstotek 

še višji), dodatno plačilo za 

mlade kmete ni več omejeno 

na 25 hektarjev, prav tako je iz-

boljšan način izvedbe ukrepov 

ozelenitve neposrednih plačil: 

„Z uvedbo pragov se iz izvaja-

nja posameznih ukrepov iz-

vzamejo manjše do srednje ve-

like kmetije. Kmetije, ki imajo 

10 do 30 hektarjev njiv, bodo 

morale pridelovati vsaj dve 

poljščini letno, tri poljščine pa 

bodo obvezne zgolj za kmetije 

z nad 30 hektarji njiv.“

Nekoliko pa je znižan tudi 

predviden odstotek t. i. ob-

veznih ekoloških, zelenih po-

vršin na kmetijah; po prvem 

predlogu je ta znašal 7, po se-

danjem dogovoru pa znaša pet 

odstotkov (z možnim poveča-

njem): „Zelo pozitivno je še, da 

se bodo med površine z eko-

loškim pomenom lahko štele 

tudi njivske površine, zasejane 

z metuljnicami. Ohranjanje 

trajnega travinja bo Slovenija 

lahko izvajala na ravni države, 

kmetije z deležem trajnega tra-

vinja nad 75 % pa so podobno 

kot ekološke kmetije izvzete 

iz obveznosti ozelenitve. Do-

datna olajšava glede izvajanja 

ekološko pomembnih obmo-

čij je predvidena še za obmo-

čja z visokim deležem gozda, 

kar bi bilo lahko ugodno tudi 

za Slovenijo,“ so še pojasnili na 

kmetijskem ministrstvu.
SiM

Danes bo pretežno jasno. 
Zjutraj bo ponekod po nižinah 
kratkotrajna megla. Najnižje 
jutranje temperature bodo 
od -4 do 1, v alpskih dolinah 
in na planotah Notranjske do 
-8, najvišje dnevne od 8 do 14 
stopinj C.

Obeti
V soboto se bo pooblačilo. 

V nedeljo bo oblačno, v ve-
čjem delu Slovenije bo rahlo 
snežilo. Zelo hladno bo, na 
Primorskem bo pihala burja.

Ujeli večkratnega 
požigalca

Kriminalisti Sektorja krimina-
listične policije Policijske upra-
ve Maribor in Policijske postaje 
Lenart so preiskali več kaznivih 
dejanj požigov v Drbetincih in 
okolici Lenarta. Skupna pre-
moženjska škoda znaša okoli 
350.000 evrov. Storitve kazni-
vih dejanj je osumljen 18-letni 
moški iz okolice Lenarta, ki so 
ga policisti 12. marca pridržali 
in ga naslednji dan privedli k 
dežurnemu preiskovalnemu 
sodniku, ki je zanj odredil pri-
por. Moški je osumljen, da je 
18. 8. 2012 podtaknil požar v 
gospodarskem poslopju v Drbe-
tincih in povzročil okoli 20.000 
evrov premoženjske škode. 
20. 8. 2012 je povzročil požar 
v gospodarskem poslopju v 
Drbetincih in povzročil za okoli 
280.000 evrov premoženjske 
škode. 21. 8. 2012 je povzročil 
požar na balkonu stanovanjske 
hiše v Drbetincih. Ogenj se je 
razširil na ostrešje. Premoženj-
ska škoda znaša okoli 10.000 
evrov. 9. 11. 2012 je povzročil 
požar na gospodarskem poslo-
pju v Sp. Gasteraju in povzročil 
za 30.000 evrov premoženjske 
škode. 4. 2. 2013 je povzročil 
požar na vhodnih vratih lovske-
ga doma v Sv. Juriju in povzro-
čil za okoli 2000 evrov škode. 
11. 3. 2013 je ponovno zanetil 
požar na isti stavbi in povzročil 
za okoli 4000 evrov škode. 12. 
3. 2013 je podtaknil požar v 
gospodarskem poslopju v Sp. 
Gasteraju in povzročil za oko-
li 4000 evrov premoženjske 
škode. Osumljeni je zanetil še 
več manjših požarov na širšem 
območju Lenarta in Drbetincev, 
pri katerih pa ni nastala pre-
moženjska škoda oz. je bila ta 
minimalna (podrast v gozdovih, 
trava …). Poškodovanih v poža-
rih ni bilo. Pogasili so jih gasilci 
prostovoljnih gasilskih društev 
in preprečili nastanek še večje 
premoženjske škode.

Tujci v tovornjaku
16. marca ob 9.40 so polici-

sti na mednarodnem mejnem 
prehodu Središče ob Dravi na 
vstopu v državo kontrolirali 
47-letnega državljana Srbije. 
Ob kontroli tovornega vozila 
so ugotovili, da je bila carinska 
zalivka poškodovana. O tem 
so obvestili delavce carine; ti 
so odstranili poškodovano ca-
rinsko zalivko in odprli tovorni 
prostor priklopnega vozila. V 
notranjosti so našli tri državlja-
ne Afganistana, stare 18 oz. 19 
let. Tujci so se vkrcali v prikoli-
co, ne da bi voznik za to vedel, 
nekje na njegovi poti iz Grčije. 
Policisti so tujce zavrnili nazaj v 
Hrvaško.

Črna kronika

… soncni zarki in 
odlicen sladoled…
… soncni zarki in 
odlicen sladoled…

na terasah 
vseh Pomaran�

na terasah 
vseh Pomaran�

Napoved vremena za Slovenijo

Slovenija � Dosežen splošni dogovor za evropsko kmetijstvo

Sanje o pridelavi sladkorne pese se sesuvajo
Sredi tedna je bil na zasedanju Sveta kmetijskih ministrov v Bruslju dosežen splošni dogovor glede bodoče skupne kmetijske politike (SKP). Ta za 
Slovenijo prinaša tako pozitivne kot negativne ukrepe; med slednjimi je odločitev, da sedanje sladkorne kvote ostajajo vsaj do leta 2017, verjetno 
pa še dlje, kar pomeni, da oživitve pridelave in predelave sladkorne pese v naši državi še dolgo ne bo.

Foto: SM

Po doseženem dogovoru evropskih kmetijskih ministrov v Slove-
niji še precej let ne bo možno pridelovati sladkorne pese (in slad-
korja), dobra novica pa je ta, da neposredna plačila za njive in 
travnike vendarle ne bodo enaka.

„Zaradi podaljšanja kvot za 

sladkor do leta 2017, ne da bi 

države, ki so opustile pridela-

vo sladkorne pese, prejele kvo-

te za ponovno proizvodnjo, je 

bila Slovenija primorana glaso-

vati proti pogajalskemu man-

datu Sveta za nadaljevanje po-

gajanj z Evropskim parlamen-

tom. Slednji je sicer v drugih 

točkah ugoden za Slovenijo, 

zlasti glede večje prožnosti pri 

izbiri novega modela neposre-

dnih plačil, ozelenitve ter pre-

dlaganih rešitvah na področju 

razvoja podeželja,“ so sporočili 

iz kmetijskega ministrstva.

Kot smo že poročali, se je 

Slovenija zavzemala za uki-

nitev sladkornih kvot v letu 

2015, s čimer bi se takrat odpr-

le možnosti za ponovno proi-

zvodnjo sladkorja. Podaljšanje 

sedanje ureditve pa po mnenju 

kmetijskega ministrstva pome-

ni nadaljnje ohranjanje visoke 

cene sladkorja in to ne le do 

leta 2017, kot je dogovorjeno 

tokrat, ampak najverjetneje še 

do leta 2020, kar je predlog 

Evropskega parlamenta. Tak 

dogovor je gotovo tudi velik 

udarec za Združenje pridelo-

valcev sladkorne pese, ki je z 

željo po ponovni pridelavi že 

predstavilo študije o izvedljivo-

sti projekta ponovne pridelave 

sladkorne pese in proizvodnje 

sladkorja. S projektom, ki so 

ga entuziastično začeli, bodo 

zdaj morali vsaj počakati še kar 

nekaj let, če bo seveda volja po-

tem sploh še obstajala ...Razo-

čarani pa so gotovo tudi živilci, 

zlasti proizvajalci pijač in kon-

ditorskih izdelkov, ki sladkor 

na evropskem trgu kupujejo 

po bistveno višjih cenah kot 

konkurenca v drugih državah.

Plačila za travnike 
in njive ne bodo 
enaka

Poleg neprijetne novice 

o ohranitvi sedanjih kvot za 

sladkor, pa si bodo lahko vsaj 

malo oddahnili tisti kmetje, 

ki so nasprotovali izenačitvi 

neposrednih plačil oz. sub-

vencij za travnike in njive. Po 

sedanjem dogovoru namreč 

države lahko ohranjajo pro-

žnost pri izbiri modela nepo-

srednih plačil, kar jim (seveda 

tudi v Sloveniji) omogoča, da 

bodo neposredna plačila tudi 

vnaprej različna za njive in za 

travinje, vse do konca finanč-

Kot je pojasnil vodja medob-
činskega redarstva pri skupni 
občinski upravi Robert Br-
kič, so redarji pri svojem delu 
ugotovili razmeroma dobro 
stanje v zvezi z uporabo varno-
stnega pasu v avtomobilih. Na 
območju mestne občine Ptuj 
so med nadzorom izrekli le 19 
opozoril. Razmeroma ugodno 
stanje ugotavljajo tudi na po-
dročju načina prevoza otrok 
v avtomobilu, voznikom pa 
ostaja naloga, da zagotovijo, da 
se med vožnjo pripenjajo tudi 
mladoletni potniki na zadnjih 
sedežih.

Ugotovili so tudi, da preveč 
voznikov med vožnjo upora-
blja mobitel.

Preventivno delo so nadalje-
vali tudi v tem tednu. V sredo 
in četrtek so namreč merili 
hitrost vožnje s samodejno 
merilno napravo, ki prekrške 
slikovno dokumentira, na ob-
močju občin Ptuj, Dornava in 

Podlehnik. Na območju Ptuja 

je bilo težišče izvajanja meritev 

na Volkmerjevi cesti, na Vičavi, 

v okolici osnovnih šol Ljudski 

vrt in Mladika ter na širšem 

območju četrtne skupnosti 

Breg-Turnišče. Voznike še na-

prej pozivajo k varni in strpni 

vožnji ter spoštovanju cestno-

prometnih predpisov; posebej 

previdni naj bodo v okolici šol, 

vrtcev in na cestah, kjer pote-

kajo šolske poti, saj so otroci 

ena najbolj ogroženih skupin 

udeležencev v prometu.
-OM

Ptuj � Redarji z radarji

Ne vozite prehitro!
Redarji medobčinskega redarstva Skupne občinske uprave občin v Spodnjem Podravju 
so prejšnji teden izvajali planski nadzor nad uporabo varnostnega pasu in načinom pre-
voza otrok v avtomobilu, ta teden pa merijo hitrosti z radarji.

Foto: M. Ozmec

V sredo so meritve hitrosti vožnje s samodejno merilno napravo 
opravljali na območju MO Ptuj; posnetek je med kontrolo na Vi-
čavi.
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